
1

ACTA DEL PLE ORDINARI DE LA CORPORACIÓ MUNICIPAL,
CELEBRAT EL DIA TRENTA DE NOVEMBRE DE DOS MIL

- - - o o o O O o o o - - -

A la ciutat de Sagunt, el dia trenta de novembre de dos mil, a les disset hores i
sis minuts, es reuneixen a la Sala de Sessions d’aquest Excm. Ajuntament, sota la
Presidència de l’Il·lm. Sr. Alcalde, Silvestre Borràs i Azcona, els regidors següents:

Na M. Lluïsa Domínguez i Escudero.
En Joan Baptista Gómez i Peñalva.
N’Alfred Cesari Castelló i Saez.
N’Emili Manuel Adán i Castaño.
En Francesc Zarzoso i Usina.
N’Alfred Pérez i Cardo.
N’Antònia L. Murciano i Rodríguez.
En Francesc Crispín i Sanchis.
En Manuel Esparza i Ripoll.
Na M. Cèlia Paniagua i Zornoza.
En Miquel García i Benítez.
Na M. Àngels García i Rodríguez.
Na Núria Hernández i Pérez.
Na M. Isabel Martínez i Domingo.
En Dionís Martín i Valero.
En Marcel·lí Gil i Gandia.
En Francesc Ruiz i Villar.
En Miquel Àngel Cortés i Flor.
Na Maria Dolors Contreras i Matalí.
En Salvador Montesinos i Zamorano.
En Manuel Civera i Gómez.
Na Teresa Alegre i Peris.
N’Enric Lluís Ariño i Giménez.
EXCUSA L’ASSISTÈNCIA:
En Jaume Vidal i Falomir.

Assistits del secretari general per substitució, Sr. Emili Olmos i Gimeno, i de
l’interventor, Sr. Josep Eugeni Garcerán i Rodríguez, a fi de celebrar sessió ordinària
del Ple de la corporació, en primera convocatòria.

La Presidència obri la sessió i es passen a tractar els assumptes inclosos en
l’ordre del dia.

1 APROVACIÓ ACTES SESSIONS ANTERIORS
Obert el torn d’intervencions, el portaveu del Grup Socialista Progressista, Sr.

CRISPÍN, diu: “Sr. Alcalde, allò de sempre, i allò de sempre és una cosa que vostè
hauria d’apuntar-se en el seu deure, i no en l’haver, no en el deure de ningú, en el seu,
perquè, vaja, crec, si no m’equivoque, estem a 30 de novembre i jo he rebut les actes del
Ple extraordinari de l’11 de setembre i del Ple ordinari corresponent al 28 de setembre,
és a dir, estem sotmetent a votació unes actes amb seixanta dies de retard. A mi em
sembla que no és admissible i em pregunte si hi ha cap raó perquè la ciutat de Sagunt, el
municipi de Sagunt, la corporació saguntina siga distinta a altres corporacions de rang
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semblant per estar sempre aprovant o llegint actes de diversos mesos arrere. Ja vaig dir
l’altre dia les dificultats de tipus tècnic per intentar recordar exactament matisos, etc.,
d’algunes intervencions pròpies i alienes. Sembla que no ens volem esmenar. Anunciar-
li, Sr. Alcalde, que mentre la situació siga així el Grup Socialista s’abstindrà en la
votació de les actes.”

El Sr. ALCALDE contesta al Sr. Crispín: “No té major importància això, sàpiga
que estan fetes, però falta alguna traducció, i només hi ha una d’un Ple ordinari i una
d’un extraordinari, és a dir, que anem prou bé a pesar de tot el que vostè crega.”

Durant el debat, el Sr. Esparza abandona momentàniament la sessió.

Sotmès a votació el primer punt de l’ordre del dia, el Ple de l’Ajuntament, per 18
vots a favor de PP, BLOC-EV, GM, SP i UV i 6 abstencions de PSOE (el del Sr.
Esparza, en aplicació de l’art. 100.1), ACORDA: Aprovar l’esborrany de les actes
corresponents a les sessions celebrades els dies 11 i 28 de setembre del 2000.

2 DONAR COMPTE RESOLUCIONS DE L’ALCALDIA
D’acord amb el que disposa l’art. 42 del Reglament d’Organització,

Funcionament i Règim Jurídic de les Entitats Locals, aprovat per Reial Decret de 28 de
novembre de 1986, s’informa el Ple de l’Ajuntament de totes les resolucions de
l’Alcaldia adoptades des de l’anterior sessió plenària ordinària, de data 26 d’octubre
d’enguany, segons la següent relació:

RESOLUCIONS D’ALCALDIA DE LES QUALS ES DÓNA COMPTE AL PLE
MES DE MAIG:
DIA 22:
- Requerir la Sra. ISL per al compliment dels requisits recollits en l’apartat 2 de l’art. 73
de la LRAU, com a tràmit previ a l’atorgament de llicència d’obres. Expt. 591/00 LO.
MES DE JULIOL:
DIA 12:
- Anul·lació liquidacions per duplicitat. Expts. 57/98, 153/99, 296/98 i 340/98.
MES DE SETEMBRE:
DIA 11:
- Concessió llicència d’activitat d’acadèmia de repàs d’idiomes. Expt. 59/99-I.
- Concessió llicència d’activitat d’acadèmia i papereria. Expt. 65/99-I.
- Concessió llicència d’activitat venda al detall de tota mena d’articles. Expt. 7/00-I.
- Concessió llicència d’activitat comerç al detall de joieria i rellotges. Expt. 17/00-I.
- Concessió llicència d’activitat comerç al detall productes típics Rioja. Expt. 32/00-I.
DIA 12:
- Concessió llicència d’activitat de sala de bellesa. Expt. 36/00-I.
DIA 21:
- Concessió llicència d’activitat de venda al detall tèxtil llar. Expt. 34/00-I.
DIA 25:
- Declarar caducitat d’expedient i arxiu d’actuacions, llicència d’activitat. Expt. 230/89.
- Concessió llicència d’activitat de venda al detall llenceria-confecció. Expt. 41/00-I.
DIA 26:
- Concessió llicència d’activitat ioga-relaxació per a dones. Expt. 40/00-I.
- Concessió llicència d’activitat de comerç al detall articles de joieria. Expt. 10/00-I.
- Anul·lació rebut IBI Urbana. Expt. 00/2465.
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- Anul·lació i emissió liquidacions, IBI Urbana. Expts. 99/0470, 99/0399 i 99/0407.
- Mantenir en Recaptació Executiva la liquidació núm. 970252 d’IBI Urbana. Expt.
99/0375.
- Desestimar sol·licitud anul·lació liquidacions obra nova. Expt. 99/0489.
- Anul·lació liquidació per duplicitat de pagament, IBI Urbana. Expt. 99/0642 bis.
- Anul·lació liquidació i emissió per diferències alta nova construcció, IBI Urbana.
Expts. 99/0394 i 99/0362.
MES D’OCTUBRE:
DIA 2:
- Estimar recurs de reposició contra liquidació IIVTNU. Expts. 1399/00, 224/99 i
1597/99.
- Aprovar liquidació provisional IIVTNU. Expts. 307/00, 1077/00 i 2326/99.
- Estimar sol·licitud reconeixement no subjecció IIVTNU. Expt. 1495/99.
DIA 4:
- Anul·lació liquidacions IBI Urbana. Expt. 00/2890.
- Desestimar recurs de reposició contra IIVTNU. Expt. 271/97 i 3121/98.
- Estimar recurs de reposició contra IIVTNU. Expt. 2420/97.
- Acceptar sol·licitud de terminació procediment llicència activitat d’exposició i venda
articles de cristalleria. Expt. 100/97-C.
DIA 5:
- Anul·lació i emissió liquidacions IBI Urbana. Expts. 99/0334, 99/0749, 99/0331,
00/2444, 00/0075 i 00/2535.
- Anul·lació per duplicitat fet impositiu, IBI Urbana. Expts. 00/1374 i 00/1223.
- Concessió diversos nínxols per 50 anys.
- Anul·lació liquidacions IIVTNU. Expts. 1162/92, 180/99, 2913/97 i 427/99.
DIA 6:
- Aprovar provisió de fons a favor de Sra. ALMR, pagament permís concurs fotogràfic.
- Anul·lació i emissió liquidacions IBI Urbana. Expts. 99/0372, 00/2464, 99/0355,
99/0376, 99/0357, 00/2457, 00/1657 bis, 00/2461 i 99/0766.
- Anul·lació rebuts taxa d’aigua, clavegueram i fem. Expts. 7/97 i 300/00.
- Efectuar devolució rebuts IAE. Expts. 57/98 i 230/98.
DIA 10:
- Devolució ingressos taxa guals. Expts. 1478/00 i 1629/00.
- Anul·lació rebut taxa guals. Expt. 1478/00.
- Desestimar sol·licitud devolució liquidació impost construccions. Expt. 165/00.
- Anul·lació i emissió liquidacions IBI Urbana. Expts. 99/0332, 99/0800 bis, 99/0404,
99/0767 i 99/0344.
- Remetre exp. administratiu núm. 1331/2000 a Jutjat Contenciós Administratiu núm. 6
de València.
- Ordenar canvi d’ubicació personal d’OTO i Promoció Econòmica.
- Concedir permís no retribuït a funcionari Sr. PMRC, dia 23.10.00.
DIA 11:
- Aprovatòria de liquidacions per ingressos directes núm. 40.
- Concessió d’un nínxol per 5 anys.
- Concessió diversos nínxols per 50 anys (7 resolucions).
DIA 16:
- Autoritzar, disposar, reconèixer l’obligació i ordenar el pagament de les despeses
recollides en relació núm. 12, per import de 7.350.856 ptes.
- Designar a Sr. AMH coordinador i director obra “Restauració façana església de
Begonya”.



4

- Autoritzar exhumació, trasllat i inhumació restes mortals de Sra. JGB.
- Abonar a funcionari Sr. JGG concepte diferències retributives per substitució oficial
Policia Local.
- Nomenar director de Conservatori el Sr. JBT, de 4.10.00 a 31.07.01.
- Abonar a diversos funcionaris les diferències retributives per substitució diversos llocs
de treball.
DIA 17:
- Posar de manifest al Sr. EDR informe tècnic de cap local de Sanitat.
- Aprovatòria de liquidacions per ingressos directes núm. 41.
- Devolució ingressos indeguts IBI Urbana. Expts. 99/0364 i 99/0756.
- Anul·lació rebuts i emissió liquidacions IBI Rústica. Expt. 99/0077.
- Anul·lació i emissió liquidacions IBI Urbana. Expts. 99/0307, 99/0327, 99/0329,
99/0330, 99/0750, 00/2459, 00/2481 i 99/0764.
- Abonar a funcionària Sra. MJCM diferències retributives per substitució secretària
d’Alcaldia. Expt. 00/471.
- Abonar dietes assistència a tribunal qualificador tècnic auxiliar informàtica.
- Estimar recurs contra notificació de providència de constrenyiment. IMVTM.
DIA 18:
- Declarar la caducitat de l’expedient i arxiu d’actuacions. Expt. 182/88.
- Acceptar sol·licitud d’acabament de llicència activitat de residència assistida tercera
edat. Expt. 66/92-C.
- Aprovatòria de liquidacions per ingressos directes núm. 42.
- Autoritzar exhumació, trasllat i inhumació restes mortals de Sra. FPR.
- Deixar sense efecte indemnització transport internuclis a treballador Sr. JJCG.
- Desestimar sol·licitud de devolució recàrrec de constrenyiment i interessos de demora,
IIVTNU.
DIA 19:
- Atorgar llicència de primera ocupació per a habitatge c/ Pablo Iglesias, 54. Expts.
359/00-CH i 424/00-CH.
- Aprovar provisió de fons a favor del Sr. JRAP.
- Concessió d’un nínxol per 50 anys.
- Acceptar sol·licitud d’acabament de llicència activitat de taller de reparació de
vehicles. Expt. 29/86.
- Aprovatòria de liquidacions per ingressos directes núm. 43.
- Inclusió i liquidació IVTM. Expt. 897/00 i acumulats.
DIA 20:
- Requerir a diversos sol·licitants l’obtenció de la corresponent llicència d’activitat, com
a tràmit previ a l’atorgament de la llicència d’obres. Expts. 344/00 EL i 509/00 LO.
- Delegar en diversos regidors la celebració matrimonis civils dies 21.10.00 i 04.11.00.
- Autoritzar inscripció i aprovar la despesa per a assistència a curs de Sr. MJOA.
- Concessió llicència d’activitat de Serveis Informàtics. Expts. 48/00-I.
- Concessió llicència d’activitat de venda telefonia mòbil. Expt. 24/99-I.
- Concessió llicència d’activitat d’oficina. Expt. 20/00-I.
- Adscriure provisionalment funcionària Sra. ASA a lloc de treball de Secretaria
d’Alcaldia.
DIA 23:
- Procedir a inscripció unió de fet. Expt. 34/00.
- Concessió llicència d’obres per a canviar taulellets en cuina. Expt. 662/00 LO.
- Concessió llicència d’obres per a canviar finestres. Expt. 248/00 LO.
- Concessió llicència d’obres per a substitució porta metàl·lica. Expt. 229/00 LO.
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- Concessió llicència d’obres per a reparació de terrassa. Expt. 661/00 LO.
- Declarar caducitat d’expedient i arxiu d’actuacions. Expt. 13/89-C.
- Imposar diverses multes per infraccions de trànsit. Expts. 3325/00, 3323/00, 3324/00 i
3322/00.
- Incloure el Sr. RMD en llista d’admesos per torn d’oposició lliure.
- Rectificar Resolució d’Alcaldia de 10.10.00 per errada en nom.
- Contractar divers personal de 30.10.00 i per període de sis mesos, programa barri
d’acció preferent, Baladre.
- Assignar a funcionària Sra. AFV complement de productivitat per tasca exercida en
Protecció Civil.
- Assignar a funcionari Sr. JLLR complement de productivitat per tasca exercida en
Gabinet d’Informació Municipal.
DIA 24:
- Ordenar notificació d’emplaçament a Alser SL i remissió còpia compulsada a TSJCV.
- Concessió canvi de titularitat activitat de manualitats. Expt. 9/00-CT.
DIA 25:
- Sotmetre a tràmit d’informació pública la modificació del projecte d’urbanització A-1
del Peri núm. 1. Expt. 1027/92.
- Desestimar reclamació contra Resolució de 21.07.00, taxa aigua. Expt. 190/M99.
- Aprovar padró de taxa d’aprofitament de domini públic per casetes venda, quart
trimestre de 2000. Concedir bonificació 50% quota IBI Urbana. Expt. 00/0057.
- Desestimar sol·licitud d’anul·lació rebut IBI Urbana. Expt. 99/0765.
- Desestimar recurs de reposició contra liquidació IBI Urbana. Expt. 99/0245 bis.
- Anul·lació i emissió de liquidacions IBI Urbana. Expts.00/2144, 00/1201, 00/1202,
00/2170, 00/0654, 00/0659, 99/0365bis, 00/2472 i 00/2777.
- Anul·lació per duplicitat fet impositiu, IBI Urbana. Expts. 00/2830 i 99/0445.
- Imposar multes per infraccions de trànsit. Expts. 2401/00 i 3321/00.
- Desestimar recurs de reposició contra denúncia per infracció trànsit. Expt. 1080/00.
DIA 26:
- Desestimar reclamació contra rebuts per taxa d’aigua. Expt. 191/99.
- Aplicar en la nòmina diversos funcionaris, diferents conceptes de deducció o de
pagament.
- Ordenar el pagament de nòmina mes d’octubre del 2000.
DIA 27:
- Concedir canvi de titularitat activitat d’exposició i venda material fotogràfic. Expt.
21/00-CT.
- Imposició multes per infraccions de trànsit. Expts. 3467/00 i 2879/00.
- Contractar diversos professors de música i modificar jornada laboral.
- Devolució quotes per prorrateig, IMVTM. Expts. 1602/00 i acumulats i 1945/00 i
acumulats.
- Inclusió i liquidació IMVTM. Expt. 703/00 i acumulats.
DIA 30:
- Inscriure Associació Comerciants nucli antic del Port.
- Autoritzar, disposar, reconèixer l’obligació i ordenar el pagament al Consell Local
Agrari del 40% de la subvenció rebuda, per import de 8.967.555 ptes.
- Concessió llicència d’obres per a canvi entaulellat. Expt. 667/00 LO.
- Concessió llicència d’obres per a reparació bany. Expt. 669/00 LO.
- Acceptar sol·licitud de terminació procediment atorgament llicència, diverses
activitats. Expts. 33/97-CT, 46/00-I, 20/97-I i 5/99-I.
- Declarar caducitat d’expedient i arxiu d’actuacions. Expt. 84/89.
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- Sol·licitud inclusió i liquidació IMVTM. Expts. 1591/00 i acumulats, 755/00 i
acumulats i 256/00 i acumulats.
- Anul·lació i liquidació IMVTM. Expts. 1044/00 i acumulats i 1365/00 i acumulats.
- Devolució quotes IVTM. Expt. 1084/00.
- Anul·lació i baixa rebuts IMVTM. Expt. 512/00 i 656/00.
- Devolució quotes per prorrateig IMVTM. Expts. 687/00 i acumulats, 1653/00 i
acumulats i 733/00 i acumulats.
- Deixar sense efecte devolucions a efectes IMVTM. Expt. 1153/99.
- Anul·lació quotes per prorrateig.
- Reconeixent dret a devolució 50%, taxa servei llicència d’obertura. Expt. 2708/00.
- Reconeixent dret a devolució impost sobre construccions, instal·lacions i obres. Expt.
2434/00.
- Reconeixent dret a devolució, taxa per aprofitament especial entrada de vehicles. Expt.
1794/00.
- Abonar a funcionari Sr. ASFF diferències retributives per substitució secretari general.
- Declarar vigent relació laboral entre Sr. FVA i Sra. MMP amb aquest Ajuntament.
- Assignar a funcionària Sra. MPG complement de productivitat per tasca exercida de
Pòsit municipal.
- Inclusió i liquidació IMVTM. Expts. 948/00 i acumulats, 846/00 i acumulats, i
1697/00.
- Anul·lació i baixa rebuts IMVTM. Expt. 1880/00 i acumulats.
- Devolució quotes IMVTM. Expt. 738/00 i acumulats.
- Anul·lació i liquidació IMVTM per transferències. Expt. 1032/00 i acumulats.
- Aprovar liquidació provisional de taxa per prestació matrimonis civils. Expt. 2294/00.
DIA 31:
- Imposició multes per sancions de trànsit. Expts. 2471/00, 3485/00, 3486/00, 3487/00 i
3326/00.
- Desestimar recurs de reposició i ratificar sanció. Expt. 3151/99.
- Autoritzar APIFV la instal·lació de recinte firal al passeig marítim, del 09.10.00 al
07.01.01. Expt. 14/00-E.
- Autoritzar, disposar, reconèixer l’obligació i ordenar el pagament de les despeses
recollides en relació núm. 13, per import de 12.466.424 ptes.
- Requerir el Sr. CPH per a l’obtenció de la corresponent llicència d’activitat, com a
tràmit previ a l’atorgament de la llicència d’obres. Expt. 108/00 LO.
- Denegar recurs presentat per Sr. JLG contra Resolució Alcaldia de 28.07.00. Expt.
551/99 LO.

MES DE NOVEMBRE:
DIA 2:
- Expedir una ordre de pagament a justificar a favor del Sr. SBA per atendre les
despeses derivades d’assistència a 100 Aniversari naixement mestre Joaquim Rodrigo.
- Convocar sessió extraordinària Ple corporació dia 08.11.00.
- Autoritzar, disposar, reconèixer l’obligació i ordenar el pagament de les obres
d’inversió desocupació agrària, per import de 4.391.902 ptes.
- Concedir la renovació, suspendre i extingir el pagament de la PER a diversos
beneficiaris.
- Aprovatòria de liquidacions per ingressos directes núm. 1007.
- Nomenar funcionària interina, auxiliar administrativa a Sra. MCGJ.
- Anul·lació i liquidació rebut, taxa per aprofitament especial domini públic per a
entrada de vehicles a través de les voreres. Expt. 502/00.
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- Anul·lació de quotes per prorrateig d’IMVTM. Expt. 660/00 i acumulats.
DIA 3:
- Aprovatòries de liquidacions per ingressos directes núm. 44 i 45.
- Concedir a AIFV llicència per a obertura i funcionament d’atraccions firals. Expt.
14/00-E.
- Contractar la Sra. EMN auxiliar Promoció Econòmica del 14.11.00 al 31.03.01.
- Nomenar funcionària interina, auxiliar administrativa, Sra. PGB.
- Nomenar el Sr. RLS funcionari de carrera, tècnic administració general.
DIA 6:
- Aprovatòria de liquidacions per ingressos directes núm. 46.
- Prestar conformitat a disposició de Centres de Transformació del Polígon B-III del
Peri núm. 1.
- Sotmetre a tràmit d’informació pública el Programa d’Actuació Integrada comprensiu
de memòria de programa, cèdula d’urbanització, avantprojecte d’urbanització i
projectes elèctrics d’UA núm. 27.
DIA 7:
- Autoritzar, disposar, reconèixer l’obligació i ordenar el pagament a favor del Patronat
Municipal d’Esports, per import de 416.000 ptes.
- Concessió d’un nínxol per període de 50 anys.
DIA 8:
- Procedir a inscripció unió de fet. Expt. 35/00.
- Delegar diversos regidors la celebració matrimonis civils dia 11.11.00.
- Concessió diversos nínxols per 50 anys (2 resolucions).
DIA 9:
- Aprovatòria de liquidacions per ingressos directes núm. 47.
DIA 11:
- Convocar sessió extraordinària i urgent de Ple corporació dia 13.11.00.
- Aprovatòria de liquidacions per ingressos directes núm. 38.
DIA 13:
- Aprovatòries de liquidacions per ingressos directes núm. 48 i 49.
- Concessió diversos nínxols per 50 anys (3 resolucions).
- Incoar expedient sancionador Sr. ARM per infracció urbanística. Expt. 35/00-IF-SC.
- Procedir a obertura d’expedient de restauració legalitat urbanística, obres en parcel·la 1
de polígon E-3. Expt. 34/00-SC-IF.
DIA 14:
- Procedir a obertura d’expedient de restauració legalitat urbanística, obres en UE-1 del
SUP-2. Expt. 36/00-SC-IF.
DIA 16:
- Concedir a funcionària Sra. CALL permís no retribuït durant un mes. Expt. 00/503.
DIA 17:
- Donar caràcter de llicència d’ocupació a les onze peticions de cèdula d’habitabilitat
d’habitatges situats a parcel·la 22 d’urbanització Gat Salvatge. Expts. 445 a 455/00.
DIA 21:
- Ordenar el pagament de la nòmina complementària del mes d’octubre del 2000.

En aquests moments el Sr. Esparza es reintegra a la sessió.

3 MODIFICACIÓ CATÀLEG. ADSCRIPCIÓ A GRUPS B/C LLOCS DE
TREBALL DE TÈCNIC MITJÀ DE PERSONAL (GESTOR DE NÒMINA).
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CREACIÓ DE LLOC DE TREBALL DE TÈCNIC MITJÀ EN PREVENCIÓ DE
RISCOS LABORALS

Després de l’aparició de la Llei 31/1995, de 8 de novembre, de Prevenció de
Riscos Laborals, aquest ajuntament, igual que la resta d’administracions públiques, ha
intentat adaptar-se al contingut orgànic d’aquesta mitjançant la creació per exemple de
la comissió de salut laboral i es dota d’un reglament específic que regula qüestions com
ara: segona activitat, absentisme, etc. Les posteriors disposicions reglamentàries
aparegudes (Reial Decret 39/1997, de 17 de gener, del Reglament dels Serveis de
Prevenció i Ordre del 22 d’abril de 1997, pel qual es regula el règim de funcionament de
mútues d’accidents de treball i malalties professionals...), la transcendència cada vegada
major de la seguretat i higiene en el treball, segona activitat, control de l’absentisme,
etc., mereix plantejar la creació d’un gabinet de prevenció a fi d’assenyalar la política
que cal seguir en aquesta matèria, com també la realització d’estudis, plans de
prevenció, dotació de material, formació del personal, coordinació amb els serveis
externs (mútua d’accidents), control de l’absentisme laboral, estadístiques, relació de
llocs de segona activitat, informació sobre prestacions socials, etc., donen prou entitat a
la proposta.

Atenent a les recomanacions contingudes tant en les lleis de pressupostos com a
la necessària optimització de recursos humans disponibles i emparant-se, entre altres, en
el que disposa l’article 18 i següents de la Llei 30/84, de dos d’agost (Llei de Mesures
per a la Reforma de la Funció Pública) pel que es refereix a instrumentar mecanismes de
modificació d’estructures organitzatives, l’Ajuntament de Sagunt disposa de personal
que ha anat formant-se en les matèries tractades en el primer paràgraf de la proposta. En
aquesta línia la Secció de Personal i RRHH compta amb un lloc tècnic de grau mitjà al
qual durant els últims exercicis s’ha afavorit una especial formació en prevenció de
riscos laborals. No obstant això cal reconèixer que aquesta no és una proposta d’addició
de funcions a un determinat lloc de treball, sinó que, al contrari, té com a objecte
modificar l’actual estructura i plantejar una major especialització de funcions i lloc de
treball.

A més a més, cal assenyalar que són cada vegada en nombre més gran les
consultes i necessitats d’estudis i plans de prevenció en els organismes autònoms
municipals, tenint en compte per a això el fet que la pròpia naturalesa dels serveis que
presten estan si és el cas més necessitats de comptar amb personal especialista en la
valoració de riscos laborals.

Les funcions que el lloc de tècnic mitjà en personal estava assumint incloïa,
entre altres, les següents: “Aquelles per a les quals li habilita el títol mitjà exigit;
tasques d’assistència i col·laboració amb el cap de secció i els altres integrants de
l’Àrea, en particular en matèria de règim jurídic laboral, confecció de nòmines,
documentació seguretat social, desocupació, etc., salut i absentisme laboral.”

La proposta consistiria en la creació d’un lloc de treball amb el següent contingut:

Denominació: tècnic mitjà en prevenció
Escala: administració especial
Subescala: serveis especials

Grup: B
C. destinació: 22
C. específic: B4
Titulació específica: diplomatura universitària/Graduat Social
Formació específica: tècnic mitjà en prevenció de riscos laborals
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Funcions: accions en matèria de prevenció de riscos, avaluació i planificació,
estadístiques, control de l’absentisme, relacions amb serveis de prevenció externs,
segona activitat, salut laboral i les pròpies d’assessorament i informe de totes aquelles
qüestions relacionades amb la matèria de prevenció i riscos laborals. Aquest lloc
inclourà l’obligació d’exercir la secretaria de la comissió de salut laboral.

Per impedir que les tasques de contingut principalment administratiu quedaren
desateses, després de la reclassificació del lloc de tècnic mitjà, es proposaria adscriure a
dos grups de titulació (B/C) i cobrir a través de la promoció professional o interna el
lloc en qüestió, remetent-se les funcions al maneig i gestió del programa encarregat de
l’administració de nòmina del personal d’aquest ajuntament i els seus organismes
autònoms, davall la directa supervisió de la secció, incloent la confecció d’altes, baixes,
gestió d’IT, certificats d’empresa, assegurances i prestacions socials certificats
d’empresa, i qualsevol altra que relacionada directament i indirectament amb la gestió
de nòmina es requerisca en l’àmbit de funcionament de l’Ajuntament de Sagunt.

Obert el torn d’intervencions, el ponent, Sr. GÓMEZ, explica: “En aquest punt
la comissió informativa va aprovar per unanimitat la modificació del catàleg, només
posat en contacte amb la Sra. Núria Hernández, em comenta la possibilitat que el lloc en
comptes de ser definitiu siga provisional i que s’opte després per accedir al lloc pels
mèrits o per l’examen que siga, em sembla correcte i fem una esmena al tema, sense
més problemes, com estava aprovada per unanimitat.”

En primer lloc se sotmet a votació l’esmena presentada pel regidor-delegat de
Personal, per la qual el primer punt de la part dispositiva quedaria redactada de la
següent manera:

“PRIMER: La creació d’un lloc de treball de tècnic mitjà en prevenció amb el
contingut retributiu i funcional que s’indica en el cos de la proposta. Adscriure a aquest
de manera provisional la funcionària d’aquesta corporació Sra. Eva Delgado”.

Esmena que, sotmesa a votació, és aprovada per unanimitat.

Per tot això, incorporada l’esmena aprovada al dictamen de la Comissió
Informativa de Règim Interior i Personal, el Ple de l’Ajuntament, per unanimitat,
ACORDA:

PRIMER: La creació d’un lloc de treball de tècnic mitjà en prevenció amb el
contingut retributiu i funcional que s’indica en el cos de la proposta. Adscriure a aquest
de manera provisional la funcionària d’aquesta corporació Sra. Eva Delgado.

SEGON: L’adscripció del lloc de treball de tècnic mitjà en personal a dos grups
de titulació (B/C), passant a tècnic mitjà en personal (gestor de nòmina); caldrà estar en
possessió del títol de diplomat universitari o tres cursos de llicenciatura.
 TERCER: Que es procedisca a la modificació del catàleg i relació de lloc de
treball i la resta d’instruments d’organització que resulten afectats de la proposta i
posterior acord.

QUART: Que es procedisca a la tramitació de les bases específiques per a la
provisió del lloc de treball de tècnic mitjà en personal pel procediment de concurs o
concurs oposició entre el funcionariat d’aquesta corporació que tinga els requisits
adequats al lloc.

CINQUÈ: L’adscripció de la funcionària al lloc de treball de tècnic en prevenció
tindria efectes de forma immediata, si bé exigint a aquesta la deguda diligència i
responsabilitat en la regularització del nou sistema informàtic, com també la necessària
col·laboració fins al moment en què l’adscripció de distint funcionari/ària siga efectiva.
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4 EXPT. 379/00. APROVACIÓ CONVENI ENTRE GENERALITAT
VALENCIANA (CONSELLERIA DE CULTURA, EDUCACIÓ) I L’EXCM.
AJUNTAMENT DE SAGUNT PER A LA CREACIÓ DEL CONSERVATORI
PROFESSIONAL DE MÚSICA “JOAQUIM RODRIGO”, DE TITULARITAT
MUNICIPAL
  El Ple de l’Ajuntament, en la sessió plenària del dia 27 de gener de 2000, va
adoptar l’acord de sol·licitar la creació d’un conservatori professional de música de
titularitat municipal a la nostra localitat.

Perquè el dit conservatori passe a formar part de la xarxa de conservatoris de la
Comunitat Autònoma es fa imprescindible subscriure amb la Generalitat Valenciana el
conveni que consta en l’expedient.

Obert el torn d’intervencions, el ponent, Sr. ARIÑO, explica: “Açò ja va ser
tractat en comissió informativa, simplement és un poc el colofó del procés que hem
portat de creació del Conservatori Joaquim Rodrigo de Grau Professional de Música, en
el qual, a més de tenir el vistiplau de la Conselleria per posar-lo en marxa, si volem
estar acollits a les subvencions que la Conselleria cada any convoca, perquè hem de
subscriure un conveni amb ells, tal com ve redactat, en el qual bàsicament al que ens
obliguem és a complir la normativa i estar subjectes a les seues directrius quant a
inspecció, funcionament i la resta, açò seria una mica l’essència del conveni. Però
bàsicament és que per poder optar hem de conveniar amb la Conselleria i açò és el que
es permetrà en la convocatòria que es farà de cara a principi de curs que ens
subvencionarà una part del cost d’aquest servei.”

El portaveu d’Unió Valenciana, Sr. MONTESINOS, manifesta: “En el Ple del
passat 27 de gener de 2000 el nostre vot va ser positiu perquè enteníem que la seua
ubicació a la nostra ciutat era la culminació d’una vella reivindicació nacionalista i de
tots aquells amants de la música que veuen com el centre de l’educació de la cultura de
la música s’acosta a l’educand, aconseguint a més fer més fàcil i menys costosa la seua
formació professional. En l’aprovació inicial es va acordar la ubicació provisional al
col·legi públic Ausiàs March. Els alumnes estaran atesos a la seu central i en funció de
les necessitats es donaran classes en altres ubicacions locals. En el Conveni que avui se
sotmet al Ple, no es recull la possibilitat d’impartir classes en altres ubicacions locals,
per exemple al Port. Seria interessant contemplar aquesta situació o potser es dóna per
reconegut aquest dret? Sr. Ariño, estem esperançats que si l’increment d’alumnes així
ho requereix també el nucli del Port disposarà d’una delegació d’aquest Conservatori,
no obstant això hauria de considerar-se aquesta possibilitat i reflectir-la en el conveni
amb la Generalitat, perquè en cas contrari, com molt bé recull en el punt 14, crec que és
una moció de Segregació del Port, davant de les dades que se’ns faciliten i davant de tal
evidència com eixa no podem negar-nos davant d’una realitat. Segons les dades que ens
faciliten, que recull jo en la moció, crec que són 13 al Port i 4 a Sagunt, davant
d’aquesta circumstància no podem negar-nos que s’incloga com es va dir en un principi,
en un acord inicial que els alumnes estaran atesos a la seu central i en funció de les
necessitats es donaran classes en altres ubicacions locals com les del Port, pensem que
és una cosa tan evident i tan clara que no podem negar-nos a això. Per tant ens agradaria
que s’incloguera eixa altra possibilitat.”

La Sra. MARTÍNEZ, portaveu de Segregació del Port, assenyala: “El primer que
crida l’atenció en aquest conveni és que no hi ha un informe econòmic sobre quin cost
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va a tenir aquest Conservatori, independentment de la moció que hem presentat perquè
es materialitze l’extensió. Si fem història del que ha sigut el Conservatori, en un primer
moment era comarcal, l’anaven a finançar, anaven a realitzar aportacions els
ajuntaments, es parlava de subvencions, 20, 30%, es parlava d’uns costos determinats i
en eixe sentit es van consignar 12 milions de pessetes en el pressupost del 2000. Jo ja no
sé com es funciona ací a vegades, igual la teulada es munta abans que els fonaments,
estic esperant que algun regidor o algú em conteste que aquest no és el moment oportú,
ja que jo estic equivocant els costos de servei d’implantació del Conservatori amb un
conveni. El que jo pregunte és: quan és el moment oportú de conèixer eixos costos
d’eixe servei?, perquè en definitiva aquest conveni el que formalitza és una decisió
municipal que tindrà un determinat cost econòmic. El plantejament que jo em faig és:
n’hi ha 14, segons se m’ha informat aquest matí per a delegació d’ensenyament, 14
alumnes del Port i 4 se Sagunt, el cost previst de 12 milions era per a un trimestre, jo em
pregunte: quant és el cost per a un curs complet?, per a tres trimestres, perquè m’han
donat les dades que es pagaven per matrícula, per drets d’examen, per trimestre, i això
sumava tres milions de pessetes, més el que puga eixir, perquè, clar, ací estem sempre
engrunsant-nos. Jo no sé si per a l’exercici 2001, si multiplique 12 per 4, quin cost me
n’eixirà. A més aquest conveni és indefinit, llevat que es renuncie per una de les parts o
es decidisca la seua extinció. Jo em faig la següent reflexió: en primer lloc he vist un
informe en la moció que parlava de criteris d’oportunitat política, evidentment ací els
regidors fem manifestacions de tipus polític, però hi ha un altre tipus de manifestacions
legals que són el principi de proximitat de les administracions als ciutadans i als usuaris,
quin fonament legal –em plantege jo en veu alta– existeix avui perquè amb eixe escàs
nombre d’alumnes, que m’han dit que en són 34, 35 en la seua totalitat, continue sent
necessari i amb caràcter inexcusable, imprescindible que eixa ubicació per a quatre
alumnes de Sagunt es realitze al nucli de Sagunt? Perquè si examinem les inversions en
matèria d’instal·lacions educatives musicals, no n’hi ha absolutament res al Port, i amb
quina ètica i amb quins arguments podem plantejar-nos avui ací que col·lectius
consolidats al Port, estic invocant una reflexió que estem manejant els diners i els
impostos dels veïns, com són els grups de teatre del Port que abracen un gran col·lectiu i
tenen una tradició important, en quina situació es troben enfront de 17 alumnes, i n’hi
ha 14 del Port, que ens poden suposar un cost de quaranta i escaig milions de pessetes?
Ací hi ha, i això jo ja ho constate, porte un any i escaig de regidora, hi ha molt de
glamur per a molts temes i molt poc de color per a uns altres. Llavors, ací hi ha un tema
base que jo li demanaria al Sr. Ariño que ens diguera quin és el cost d’eixe servei,
perquè quan subscriguem el conveni ens obliguem a complir una sèrie de
determinacions, personal laboral, docent, etc., i també, i ja concretant, si en les
previsions inicials per a 270 alumnes que figurava un lloc de treball de cap d’estudis, de
directes, si això es va a mantenir així. Jo només tinc les previsions quan açò anava a ser
comarcal o quasi europeu, i pràcticament l’Ajuntament només anava a posar un 30%, a
hores d’ara no sé quina serà la quantia d’eixe servei. Crec que si eixa informació
necessària i prèvia no està facilitada continuem aprovant convenis en blanc. Llavors,
eixa informació sí que demane que es done ara en aquest moment, no s’ha donat, no hi
ha cap informe de l’interventor, tampoc aquesta vegada en aquest conveni, ni d’un altre
assessor legal, i potser és perquè és una sol·licitud, després quan ja et diu que has de
pagar, llavors ja es posa o es valora, i evidentment ací no estem parlant del cost del
servei, senzillament ho estem reconeixent i ho estem subscrivint, veritat que sí,
interventor? Eixes coses jo crec que són necessàries saber-les i en funció d’això
plantejarem una esmena o alguna alternativa a l’acord que cal adoptar, quant és el cost
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de servei per a l’any 2000?, què justifica que no es porte a terme l’extensió?, i la
temporalitat d’aquest conveni, en funció dels resultats a veure què passa.”

En un segon torn, el portaveu d’Unió Valenciana, Sr. MONTESINOS, indica:
“Si tenia dubtes abans, ara en tinc els mateixos i una mica més, perquè no m’ha aclarit
ningú res, si em contesta al final no li puc dir el meu posicionament o si m’ho has aclarit
o no. Llavors, com podrà veure, Sr. Ariño, jo ara intervinc i després ja no puc tornar a
intervenir, no puc dir-li si estic o no d’acord amb vostè. Per tant, de totes maneres tant
se val, jo continue tenint els meus dubtes, possiblement ens hàgem d’abstenir en aquest
tema perquè crec, Sra. Martínez, jo no entraria en el debat de quins són els edificis
culturals d’uns barris o altres, jo crec que eixe no és el tema en aquest moment, el tema
és el que vostè ha dit abans, el tema és el cost, el tema és que en la primera ordenança
fiscal, la que es va aprovar al 2000 amb un pressupost de 12.839.078 pessetes, una
tercera part anava a càrrec de la Conselleria, que són 4.279.000, amb la qual cosa
quedarien per sufragar 8.559.000, dels quals se suposava per aquell càlcul que es va fer
d’alumnes, que crec que rondaven els 40 o 50 alumnes, suposarien 3.488.000, i ens
quedarien 5.071.386 pessetes a aportació de l’Ajuntament, però per les dades que
actualment manegen vostès o faciliten ací, són molts menys els alumnes, per tant jo crec
que no tenim ací, ací ens estem anant ja amb unes quantitats econòmiques d’aportació
per part del tot el món, que crec que és un tema que no està molt clar. En un principi
pressuposàvem que eren uns alumnes i ara en són uns altres, jo no sé d’açò quina
partida pressupostària va a eixir; per tant, són molts els dubtes que tenim, a més del
tema de l’acostament que sí que ens agradaria que quede molt clar, que fóra Sagunt,
però que tingueren altres ubicacions locals com les del Port la possibilitat que també
pogueren compartir aquestes classes. Per tant, donada la poca informació o aclariment
de l’equip de govern, en principi, si no hi ha una altra cosa, ens abstindrem.”

La Sra. MARTÍNEZ, portaveu de Segregació del Port, diu: “El ponent no m’ha
volgut contestar però després tanca i ja veurem el que diu. Per descomptat des del Grup
Segregacionista, llevant Salvador Montesinos, amb aquests costos, aquesta manca
d’informació, 390 milions gastats ja al nucli de Sagunt en un edifici privat per a caràcter
musical, sí que em crida l’atenció perquè ací hi ha molt de regidor que viu al Port i
coneix la situació del Port. Jo crec que a vegades el silenci és molt més estrident que els
pronunciaments i que la doble moral més tard o més prompte depenent de les
circumstàncies uns la paguen i altres no, però qui sàpiga llegir que llija i qui sàpiga
entendre que entenga, es va a aprovar un conveni el cost del qual no se sap, que no es va
a complir un acord i una proposta d’un dictamen de comissió que exigia que anara al
Port eixa extensió, a pesar que es triplica el nombre d’alumnes. En nom, almenys, i crec
que eixa representació sí que la tinc jo, eixa legitimitat, en nom dels més de quatre mil
vots del Port, perquè vam ser la llista més votada al Port, he de donar-li les gràcies a
aquells regidors del Port que prediquen la descentralització, l’acostament de serveis, que
parlen d’ètica, de cultura democràtica i la democràcia és el govern de tots, i el
repartiment i l’equitat i els principis, eixa és la cultura democràtica, i no sóc formalista.
Lamente que una vegada més els interessos de pacte, els pactes de govern, produïsquen
un silenci tan clamorós, i seguisc predicant al desert, per tant sabem ja que la proposta
de temporalització no es va a aprovar i la proposta de traslladar classes per a l’alumnat
del Port tampoc. Moltes gràcies per recolzar l’alumnat del Port, sobretot per a aquells
regidors nascuts i que viuen al Port, moltíssimes gràcies en nom dels votants
segregacionistes.”
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A les 17 hores i 25 minuts l’alcalde abandona momentàniament la sessió, i és
substituït en la presidència pel primer tinent d’alcalde, Sr. Castelló, fins a les 17 hores i
30 minuts, en què es reincorpora l’alcalde.

Tanca el debat el ponent, Sr. ARIÑO: “Salvador, jo crec que per part de la Sra.
Martínez, sobretot, s’ha confós, hi ha un altre punt, jo també li agrairia que d’ara en
endavant m’anomene Sr. Enric Ariño, que és el meu nom, li ho agrairia igualment que
vostè m’ho demana a mi. Em va a deixar parlar? Jo no l’he interrompuda ni una sola
vegada, quan vostè calle, parlaré jo. Jo crec que hi haurà un altre punt on eixirà la
qüestió, jo no volia confondre un poc a l’audiència exterior sobre la qüestió que ara es
va a debatre, que només és acceptar si volem acollir-nos a les subvencions de la
Conselleria, si volem acceptar el seu conveni o no. Una cosa és el servei que munta
l’Ajuntament, i per muntar-lo tu has de complir uns requisits formals i eixos requisits
formals la Conselleria te’ls va marcant. Un d’ells, que és molt determinant, però que ve
per una altra qüestió, el que passa és que és un tema ja debatut, la ubicació, quan es va
buscar aquest centre és perquè era l’únic que tenim en aquest municipi que compleix
l’extensió que demana la normativa respecte d’això, perquè demana una quantitat
d’aules i de metres quadrats que no hi ha un altre local al municipi. A més una mica en
la filosofia que tenim de descentralitzar serveis, tot i que aquest no és el debat, ja posem
la UNED en un nucli, això no va ser una casualitat, i posem el Conservatori en un altre.
Per açò mateix a l’hora d’estendre la seu, que era el que tu em preguntaves, Salva, cal
posar-li una seu, tu no pots tenir l’edifici, després ja és una organització interna si tu a
l’hora de donar eixes classes el vols repartir d’una o una altra forma, açò ja ho vam estar
parlant amb la Conselleria i per eixa manera es va fer açò. Respecte al cost del servei es
van fer unes previsions sobre uns 200 alumnes, que és el que estimem que quan el
servei estiga implantat, com qualsevol centre que comença evidentment no es pot
omplir el primer any perquè ara la immensa majoria de la matrícula comença pels
cursos baixos, en funció que es vaja consolidant, també és cert i ho he dit alguna
vegada, les expectatives han anat un poc per davall, al voltant d’1/3 del que esperàrem
que es matriculara enguany. En la mesura que açò es consolide esperem arribar pels
càlculs que tenim de població, altres conservatoris que donen un servei a una població
com la nostra, arribar a uns 180 o 200 alumnes. En eixe cas, i mantenint els ràtios de
cost, ara adequats, el cost del servei, açò està en un estudi que està en el mateix
expedient, està al voltant d’uns 60 milions de pessetes, dels quals, la Conselleria en els
ràtios i les premisses actuals, que per cert ja ho vaig recordar una vegada, la directora
general de Centres, que és qui gestiona des del seu departament la concessió i les ajudes
als centres educatius, va dir que la idea que portava la Conselleria era anar augmentant
progressivament la subvenció que s’estava donant d’aquests serveis des d’un 25, 30%,
perquè no és una quantitat fixa, sinó que en funció del nombre d’alumnes, el tipus de
contracte del professor, instal·lacions, etc., ve a cobrir del 25 al 30% del cost del servei.
L’altra part, les ¾ parts que queden, aproximadament la meitat es cobreix en taxes i
l’altra meitat del que queda es cobreix amb l’aportació municipal. Per tant, parlant en
xifres ideals, al final el cost d’aquest servei estaria, suposant que estigueren els 180
milions, a l’Ajuntament li costaria de 12 a 15 milions, entre el dèficit, perquè cal
entendre que un servei educatiu no pot ser rendible mai, no es pot pensar mai que
qualsevol instal·lació educativa és rendible, tu igual que una escola, el que estàs fent és
formar gent perquè en un futur aquests alumnes i la societat es beneficien de la formació
que se’ls dóna. Eixos són els criteris que cal tenir en compte a l’hora de muntar un
servei que, casualment, segons informació d’altra banda, aprofite l’ocasió per dir-los
que divendres tenim la inauguració del Conservatori, acte a què estan tots vostès invitats



14

i el públic en general, divendres a les 18’30 hores. Ens han arribat referències que som
l’últim Conservatori de grau professional que s’ha aprovat ací al País Valencià i cobreix
una mica la superfície, el que faltava, cal recordar que molts d’alumnes que ara tenim a
la nostra comarca, perquè té un esperit comarcal, tot i que aquell intent que vam fer no
va quallar, llavors optem per la via més curta. El cost d’aquest servei és de 12 milions i
som l’últim conservatori que es va a ubicar al País Valencià i era una petició molt
sol·licitada perquè molts dels alumnes que ara estem atenent i molts que no han
començat, atesa la dinàmica pròpia de la creació d’un servei han preferit continuar on
estaven ubicats, però han de desplaçar-se a ciutats molt pròximes a nosaltres que sí que
tenen un conservatori de grau mitjà, com pot ser la Vall d’Uixó, Sogorb o Meliana, que
són els que tenim al voltant, crèiem que Sagunt que menys que tenir eixa oferta
educativa que completa una mica la piràmide del sistema educatiu musical que hi ha ací,
i amb molta tradició, hi ha molta tradició, hi ha bandes de música en tots els municipis
de la comarca, excepte en dos, a la nostra població tenim tres agrupacions musicals, i un
anhel de tots ells era donar continuïtat a eixes vocacions, que es quedaven en molts
casos frustrades per l’impediment del desplaçament. Per tant, ara l’única cosa que fem
és acollir-nos, si volem o no, a les subvencions de la Conselleria, d’açò és del que tracta
aquest conveni.”

Per tot això i d’acord amb el dictamen de la Comissió Informativa de Serveis
Socials i Comunitaris, el Ple de l’Ajuntament, per 19 vots a favor de PP, BLOC-EV,
GM i PSOE, 4 vots en contra de SP i 1 abstenció d’UV, ACORDA:

PRIMER: Aprovar el conveni entre l’Excm. Ajuntament de Sagunt i la
Generalitat Valenciana (Conselleria de Cultura i Educació), que consta en l’expedient i
ací es té per reproduït a tots els efectes.

SEGON: Autoritzar l’alcalde-president per a la seua subscripció i la realització
de tots els actes que calguen per al seu efectiu compliment.

5 APROVACIÓ CONVENI COL·LABORACIÓ AMB L’INSTITUT
VALENCIÀ DE LA JOVENTUT EN MATÈRIA DE FORMACIÓ PER AL
DESENVOLUPAMENT DEL PROJECTE DE CENTRE D’ASSESSORAMENT I
PROMOCIÓ LABORAL JOVEOCUPACIÓ

Obert el torn d’intervencions, el portaveu del Bloc-Els Verds, Sr. CIVERA, diu:
“Simplement dir en principi que es tracta del conveni tan esperat entre l’IVAJ i la
Fundació Municipal de Cultura, concretament de la Delegació de Joventut, com tot el
món sap és el conveni tan esperat que substituïa, d’alguna manera, el projecte Dina. Es
tracta com tot el món sap d’un conveni en el qual l’IVAJ inicia un projecte d’atenció a
la joventut que consisteix en l’assessorament a l’ocupació, l’ajuda i col·laboració i
dinamització de la joventut. Posarà al nostre servei tres persones, un psicòleg, un
economista i un dinamitzador que treballaran conjuntament amb el nostre personal, que
com tot el món sap en l’actualitat consta de dues persones. Açò ens dota ja d’uns
recursos humans importants que esperem que l’efectivitat siga notable i sobretot que
siga efectiva. Res més i seguint els informes oficials, dir que en el Conveni
possiblement caldria afegir per la nostra part una clàusula semblant a la que ells ens
proposen que faça referència a la subvenció plurianual. Simplement seria un matís
d’eixe tipus, i pel que respecta a la nostra part, encara que açò no afecta en res al
conveni, ens exigeix que dins del context de la Delegació de Joventut, que comença a
ser ja més complexa, faria falta saber de quina manera ara, però açò ho dic només a
nivell informatiu, faria falta que algú coordinara, i pareix que allò lògic seria que fóra la
persona amb més experiència respecte d’això. Felicitar-nos per aquest conveni perquè
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com dèiem el projecte DINA era un projecte europeu que tenia el seu fi quan acabara el
projecte i per tant la solució si no disposàvem dels recursos econòmics suficients per
prolongar-lo o instaurar-lo al nostre municipi, açò en principi ens soluciona el
problema, tot i que com dic és un conveni anual, per descomptat prorrogable, la qual
cosa vol dir que ens exigim per part nostra a una revisió anual del funcionament i a una
negociació per a la prorrogació del conveni.”

El Sr. MONTESINOS, portaveu d’Unió Valenciana, manifesta: “Benvinguda
siga, encara que crec que una mica tard, la col·laboració de l’IVAJ en la posada en
marxa d’un centre d’assessorament i promoció laboral al nostre àmbit i al de la comarca
a partir del dia 1 de gener de 2001 amb vigència fins al 31 de desembre de 2001, en el
cas que existisca crèdit adequat i suficient en el Pressupost de l’IVAJ per al 2001,
pressuposem que així siga, encara que esperàvem aquesta col·laboració des de principis
del 2000, però mai no és tard quan arriba i al fi arribe i amb la seua col·laboració 15
milions de pessetes en recursos humans, un informador laboral, un orientador, un
promotor d’ocupació, i la nostra que consisteix, com ha dit el Sr. Civera, a habilitar un
despatx per a cadascun dels assessors, així com els mitjans materials necessaris per a
l’eficaç funcionament d’aquest servei, mobiliari, material fungible, i franqueig, inclòs
els derivats de neteja, aigua, llum, i telecomunicacions, haurem aconseguit que els
nostres joves tinguen la possibilitat de tenir a la seua ciutat la possibilitat de tenir major
informació sobre la seua promoció sociocultural, afavorir l’autonomia personal i la seua
inserció laboral, ferramentes bàsiques per a la seua integració en l’àmbit laboral, però
vaja per davant la meua advertència o preocupació, Sr. Civera, que per l’experiència que
arrosseguem o ens demostra temes anteriors com són de l’IVAJ, a veure si després de
tot aquest tràmit, de tot aquest expedient, ens ocorre el mateix que ens va ocórrer amb
l’alberg juvenil, que després d’estar any i mig de debat vam arribar a un acord quan tot
estava pràcticament tancat a falta de la dotació econòmica, doncs ens vam quedar sense
alberg perquè no hi havia dotació econòmica. Per això dic que pressuposem que així
siga, pressuposem que definitivament que no que estiga en els Pressupostos sinó que
estiguen ratificats. I li recorde, de passada, Sr. Civera, que vostè em va dir fa
pràcticament un any: no et preocupes, quan presentem una altra vegada la moció perquè
l’alberg tinguera dotació econòmica, ha tornat a passar un altre any, continua sense tenir
dotació econòmica l’IVAJ per a l’alberg al nostre municipi, i vostè em va dir als
corredors: no et preocupes que jo faré totes les gestions que puga fer, i més, per lluitar
perquè l’alberg tinga dotació econòmica per part de l’IVAJ. Una vegada més, em tem
que així és, per a enguany que ve tampoc no hi ha dotació econòmica, però no obstant
això benvinguda siga la col·laboració a què vostè fa esment.”

La portaveu de Segregació del Port, Sra. MARTÍNEZ, assenyala: “Malgrat la
potabilització encara acudim a per botelles d’aigua, llavors no m’ha donat temps
d’arribar a l’Alcaldia. Ací és exactament igual, hi ha un informe de la Intervenció que
diu que això anirà a càrrec de la Fundació de Cultura; a hores d’ara no recorde la
quantificació, i la pregunta que jo em faig és la següent: la Conselleria sí que fixa el cost
en 15 milions i el condiciona a l’aprovació pressupostària, nosaltres som molt més
moderns que la Conselleria, quant costa la implantació d’aquest servei?, ja veuen la
premsa i els assistents que en sóc, de formalista, quants diners costa la implantació
d’aquest conveni i d’aquest servei, on va, i quines previsions té l’equip de govern per a
la seua ubicació i la seua instal·lació, adequació?, anirà a l’edifici PROP nou, anirà al
Centre Cívic Social, continuarà a Sagunt?, quins costos?, perquè som a 30 de novembre,
o ací continua sense passar res? Jo no sé, igual, sempre he dit que açò és un santuari i
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cada dia em reafirme molt més, llavors, quant costa aquest servei per als veïns del
Municipi?, on s’ubica?, quina temporalització hi ha?, perquè, clar, a la Generalitat són
prou més ximples que nosaltres i tenen prou menys diners, la Generalitat diu 15 milions
i diu el que ha de dir legalment i, a resultes que s’incloga en els Pressupostos de la
Generalitat, no pot dir una altra cosa a data d’avui, fins que no estiguen aprovats, però sí
que sap el que es van a gastar. Nosaltres som genials, em ric jo del Consell d’Estat i del
Govern, si ací anem sobrats, com diu la gent jove, quant costa?, no se sap, quin termini
n’hi ha d’execució?, tampoc, on va?, i a mi que m’importa, però endavant amb els
fanals, això és tro i puixança, això és formalisme, senyors i senyores assistents, igual es
fa un altre silenci. Volguera saber on va eixe servei, perquè som a 30 de novembre, quin
cost té d’acord amb l’informe de la Fundació de Cultura, què diu vostè, interventor,
perquè vostè haurà de fer les seues previsions; bo, no sé si és el moment processal però
sí que anem a aprovar un conveni que ens vincula, que genera una obligació econòmica
per a aquest Ajuntament, no sé si li hauran donat les dades o no, i on s’ubica, quina
temporalització i quin cost té. Espere que algú em responga.”

El Sr. CRISPÍN, portaveu del Grup Socialista Progressista, indica: “Poca cosa
cal afegir al que s’ha comentat ací, però el Grup Socialista vol deixar ben clar que en la
comissió informativa ens vam abstenir per una cosa que està succeint amb massa
freqüència, jo crec que és una constant més que una cosa que succeïsca de tant en tant,
si no una constant en totes les comissions és la manca de rigor metodològic tant en els
horaris com en la manera de convocar, i, sobretot i el més greu, en el contingut dels
expedients; per tant, eixa va ser la raó a pesar que naturalment anem a votar a favor el
conveni. He entès bé que no és per sentir-se tan satisfets el fet que puguem tenir ara
aquest conveni, jo crec que hauríem d’estar molt satisfets si abans d’acabar vostès amb
el DINA hagueren tingut previst aquest altre programa juvenil que sí que vindria a
substituir-lo, no sabem per la negligència de qui o dels qui hem estat pràcticament tot
l’any 2000, o anem a estar pràcticament tot l’any 2000 sense el servei substitutori del
DINA que teníem, projecte europeu. No obstant això, mai no és tard quan Déu ajuda,
encara que, apliquen-se, senyors de l’equip de govern, d’ací i de les institucions de
major rang, perquè aquestes coses no tinguen gust agredolç, que tinguen gust a dolç, si
és possible en el futur.”

En un segon torn de paraula, el portaveu del Grup Mixt, Sr. CORTÉS,
manifesta: “No volia participar, perquè quan un està d’acord amb les propostes que es
fan, la veritat, venir ací per ratificar i dir que estic d’acord, el que sí que note és que al
final, projectes que se suposa que són bons per a Sagunt, al final el problema sempre és
el mateix, vam parlar d’un conservatori i en comptes d’estar satisfets, perquè després
d’un muntó d’anys de reivindicar un conservatori, i com deia Enric és l’últim i l’únic
que s’ha concedit a la Comunitat Valenciana, a la província de València, pareix que al
final el fem roín perquè no sabem on posar l’ou. Parlem ara del tema del projecte de
l’IVAJ en el sentit que l’IVAJ al final es compromet a muntar una oficina per inserir, o
el tema de l’ocupació dels joves, i quan havíem de felicitar-nos perquè d’alguna manera,
jo crec que és un tema importantíssim per a Sagunt i el Port, perquè ara pareix que
segueix sent el problema, on va a anar i què ens va a costar, no obstant fa no molt de
temps, com deia Paco, quan es va acabar el DINA es van presentar mocions en què calia
continuar amb el DINA sense saber el que comportava continuar amb el DINA, sense
saber el que el DINA li anava a costar a les arques municipals, però llavors això no tenia
la menor importància, ara sí que té importància. Per tant jo crec que en política cal saber
en cada moment què és el que s’està aprovant i no mesclar unes coses amb altres,
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perquè llavors el que sí que es fa és confondre l’opinió pública i en aquest moment com
en l’anterior l’única cosa que s’estava aprovant era una subvenció per continuar amb el
Conservatori i en aquest cas aprovar l’ajuda que des de l’IVAJ es va a fer per al
muntatge d’eixe centre ocupacional. Què podem dir?, jo ara ací vaig a venir a mesclar,
escolte, va a ser al Port, va a ser a Sagunt, va a ser a mig camí?, jo crec que temps en
tindrem per debatre eixos temes, jo crec que ara no és el moment, jo crec que ara estem
d’acord amb el Conservatori o no hi estem, i quant costa?, és que algú sabia que eixe
Conservatori anava a ser gratis, o és com el metre cúbic d’aigua?, és que algú pensava
que ens anaven a portar el transvasament del Xúquer, regalant-nos-el?, jo crec que cal
ser un poc seriosos en els plantejaments, sobretot per no equivocar-nos nosaltres i per
no equivocar al que és més important, que és l’opinió pública. I jo ratifique una vegada
més que en aquest moment el que és importantíssim per a aquest Ple i per a aquest poble
és que hem aconseguit un Conservatori que tal vegada siga l’únic que s’aconseguisca ja
a partir d’aquest moment a la Comunitat Valenciana i hem aconseguit que l’IVAJ ens
recolze, jo crec que amb un tema humà importantíssim, sí, jo crec que comptar amb un
psicòleg, comptar amb un inseridor i comptar amb un economista per al tema de
l’ocupació dels joves, jo crec que per què no hem d’estar satisfets?, el problema quin
és?, què ens va a costar a nosaltres i quant ens va a costar?, que ens va a costar mil
milions, cinc, deu, és que si ens costa 15 no l’anem fer?, és que no es pot estar lluitant
pel DINA dient que sí, que vinga el DINA sense saber què és el que costa, quan no sé
quants milions costava el DINA; i ara resulta que açò sí que ens preocupa el que va a
costar. Quina barra algunes persones, com en funció dels seus interessos els preocupa
una cosa o una altra. Jo crec que les coses tenen el seu moment per a debatre i aquest
moment no era l’apropiat per a debatre eixes instal·lacions on es van a muntar, o si va a
haver-hi o no una extensió al Port, jo crec que Enric Ariño ja va dir en el seu moment
que hi hauria una extensió al Port i per tant jo no he de dubtar de la paraula de cap
regidor.”

La portaveu de Segregació del Port, Sra. MARTÍNEZ, diu: “Que és el moment o
no, això depèn, Sr. Cortés, ací no estem parlant d’un conveni que cal felicitar-se, mire,
ha plantejat temes que a mi em sorprenen, per exemple diu: però anem a veure, no hem
de felicitar-nos que vinga?, no hem de felicitar-nos que siga l’últim?, el que li
preguntaria és: quants ajuntaments estan disposats a assumir eixos costos amb 17
alumnes del seu municipi?, potser la pregunta, si consultàrem eixos municipis dirien:
escolte, vostè està segur que li va a costar 12 milions?, doncs el felicite perquè jo no sé
el que va a costar, sé que ha costat 12 milions un trimestre, i, si jo faig comptes, hi ha 17
alumnes entre Sagunt i el Port, després vostè es felicitarà d’apujar les taxes i els
impostos als veïns, perquè m’imagine que es felicitarà. Mire, hi ha una cosa que a mi
em sorprèn molt, i és que es facen les coses coste el que coste; l’altre dia jo esmentava
la Lira, 390 milions, i no tenim absolutament res, però s’ha fet coste el que coste, ací és
el moment i el lloc de plantejar, Sr. Cortés, i la resta de regidors si un acord plenari
d’extensió es va a materialitzar o no, ara ens diran que és en la moció, i ací no està,
perdone vostè, perquè com que ací no es tenen informes legals, sap, Sr. Cortés?, vostè
enxampa el que enxampa, jo enxampe el que enxampe, que no dic que allò meu siga el
correcte i, allò seu, l’incorrecte, i ací sempre es va de qualsevol manera. Perquè, fixe’s,
si ara allò del conveni és per això de la subvenció, perdone vostè, no és veritat, no és per
la subvenció, és mentida, perquè hi ha subvencions per a escoles privades de música, no
és per la subvenció, a través d’aquest conveni adquirim el compromís formal davant de
la Conselleria de mantenir aquestes instal·lacions, i vostè ho està dient, al cost que siga,
quin és?, jo per què he de creure el Sr. Ariño?, si primer era comarcal, era per a 180, la
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ràtio de població, el xiulet i la moto, i hi ha 17 alumnes de Sagunt i el Port. Jo li lloe a
vostè la fe que té, així de clar, però si el problema és quant costa, home, perquè caldrà
plantejar-se quant costen les coses, Sr. Cortés, perquè després els apugem les taxes i els
impostos als veïns i tenim dèficit a pagar, i encara el clavegueram del Port va com va, i
m’imagine que alguns carrers de Sagunt també, i estem aprovant rehabilitacions de
pedreres, i coses que no són serveis obligatoris. Ho dic a vostè per la seua intervenció,
llavors el moment i el lloc és ací, on va a anar eixe servei d’assessorament laboral per a
la joventut en desocupació?, on va a anar i quina temporalització té i quins costos?,
l’IVAJ, si sap el que li va a costar i el que posa, saben on va a anar?, jo sí que ho sé,
m’ho han comentat, no tinc un notari darrere de les espatlles, a Sagunt, què té la
joventut al Port?, el Sr. Castelló m’ha dit de moment veure a l’IVAJ, crec que ho ha
comentat, però després ja veurem, doncs ja veurem, quant costa?, doncs tampoc. I allò
del DINA era que es gestionara i s’habilitara provisionalment, provisionalment, tres
mesos de programa i s’instara a l’IVAJ, no mantenir un servei com aquest, no és el
mateix, Sr. Cortés. Quan arriben les taxes a aprovació definitiva i pugem 5, 7, 10,
llavors vostè es felicita. Mire, això és com quan el Sr. Crispín, que avui està molt callat,
diu, a Texas no hi ha poetes, el Patronat d’Esports va acabar com va acabar amb el
dèficit que va acabar, doncs magnífic, escolte, i si no munta la Conselleria la Ciutat de
les Arts Escèniques, podríem muntar-la nosaltres, Escèniques i Marcials, que val tres
mil milions, doncs magnífic. Per favor, algú sap quant val la subscripció d’aquest
conveni, la temporalització a la previsió i on va?, perquè si a més no es contesta ni tan
sols van a merèixer que votem, perquè açò cada dia és un escàndol.”

El portaveu del Bloc-Els Verds, Sr. CIVERA, assenyala: “La veritat és que
espere que, com que la Sra. Martínez es pregunta, es contesta i es conforma amb el que
es diu, jo crec que a vostè li importa ben poc les explicacions i les contestacions, li
importen ben poc. Jo crec que ho havia explicat, i el company Miquel Àngel m’ha fet el
favor d’explicar-ho encara més, però, en fi, anem a la qüestió. Com tot el món sap ací
vam posar en pràctica el DINA per a la informació i assessorament de la joventut, un
projecte europeu que tenia un temps de duració, allò va finalitzar i lògicament
l’Ajuntament no havia previst la finalització, per què no s’havia previst la finalització?,
perquè en principi, com tot el món sap, en determinades delegacions, jo diria que en
quasi totes, anem curts de pressupost, evidentment, i es van fer uns esforços amb l’ajuda
de tota la corporació, perquè aquell projecte es prolongara, fins que vam aconseguir i de
fet hem aconseguit que el departament de Joventut es dote amb recursos humans
suficientment i notablement superiors a com estava abans del DINA. No obstant això,
ens comprometérem de posar-nos en contacte amb l’IVAJ i el resultat d’eixes converses
va ser que vam aconseguir que l’IVAJ, moltes vegades comparant-nos amb altres
comarques, perquè el que és evident és evident, vam fer que l’IVAJ ens atenguera com
nosaltres enteníem que havíem de ser atesos, i ens ha atès, ens han proposat aquest
conveni, que suposa dotar-nos de recursos humans valuosíssims, tinguem en compte
que per a eixa informació i assessorament laboral i dinamització ens va a posar per a la
duració d’un any prorrogable a anys successius de tres persones qualificades, un
psicòleg, un economista i un dinamitzador. Jo pense que ho he dit clar i ho he tornat a
repetir, no vull entrar en altres qüestions. Quant ens costarà?, a nosaltres els recursos
humans no ens costaran res, perquè el paga la Generalitat, l’IVAJ, què va al nostre
càrrec?, les despeses de funcionament del departament, les despeses generals, aquestes
en principi no tenen perquè ser majors que quan funcionava el DINA, però si són
majors ja ho plantejarem com es planteja en els successius Pressupostos, em sembla que
per a això estem tots, a què vénen tants dubtes? Jo no he dit una cosa que és
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importantísima, però no ho he dit perquè creia que en la comissió ho havia fet, i ara
estic pensant que possiblement no ho havia informat perquè com que és de domini
públic jo creia que estava donat, on es va a ubicar aquesta oficina d’assessorament,
doncs, Sra. Martínez, si vostè ho sap i jo no ho sé, es va a instal·lar a Sagunt del mar, al
Port, es va a instal·lar al jardí de la Gerència, veu com vostè parla moltes vegades i no
sap el que diu?, no vull comentar res més. Jo pense que és una de les coses que tampoc
no es tracta de magnificar res, en definitiva és important, perquè 15 milions en recursos
humans és molt important, però tampoc no cal llançar les campanes al vol de res,
simplement que anem a veure si eixe treball interessantíssim que s’havia fet amb la
joventut continua, i l’ampliem i el perfeccionem i aconseguim que la nostra joventut
s’acoste al que són les seues preocupacions, la seua vida social, la seua formació i el
futur. I anem a contribuir molt en açò, en positiu sempre. Dit açò, que jo pense que no
hi ha res més a dir, efectivament en la proposta està supeditada l’aprovació de
pressupostos, però no perquè no hi haja diners i amb açò tampoc vull defensar a ningú,
ni a l’IVAJ, de fet l’IVAJ volia que aquest conveni entrara en funcionament a l’octubre,
i vam ser nosaltres, des del departament, els qui vam dir que podia ser no convenient
firmar eixe conveni al setembre, perquè mentre el firmàvem i revisàvem ens plantàvem
a l’octubre o novembre, i com que açò funciona per anualitats, no ens semblava
procedent firmar un conveni per a un o dos mesos, preferim agafar el temps suficient
per revisar el conveni, aprovar-lo ara i que entre en funcionament a partir de gener.
Pense que aquesta és la qüestió. El que no entenc és per què es demanen explicacions i
després cadascú fa el que vol.

Per tant hem d’entendre que açò és un requisit legal, el fet de proposar-ho així,
no crec que, si volien que entrara en vigor a l’octubre, ens vagen a enganyar que no es
va a incloure en els Pressupostos. Però dit açò, vostè ha fet referència, Sr. Montesinos, a
una cosa que jo em vaig comprometre i he fet, però tinc males notícies. Jo em preocupe
del tema, de la qüestió, i he tingut unes converses amb el director de l’IVAJ i el director,
jo em vaig preocupar per la situació de l’alberg, i de moment allí, m’ho van dir
oralment, jo els vaig dir que m’agradaria que en comptes de paraula m’ho digueren per
escrit, per respondre realment a un fet concret de l’administració autonòmica, la cosa és
que quan nosaltres vam fer la cessió ens van dir en un escrit que tenim ací, i còpia del
qual vostè pot tenir perfectament, en el qual ens diu que quan nosaltres vam fer la cessió
del terreny, vostès saben que quan se cedeix un terreny d’un municipi a la Generalitat,
no vol dir automàticament que la Generalitat l’accepte, en aquell moment la cessió del
terreny la Generalitat Valenciana no va assumir mai ni va acceptar aquesta cessió, la
qual cosa vol dir que en principi l’alberg no es farà ni pot estar inclòs en Pressupostos.
Estic dient que ells no van acceptar la cessió, després ens van explicar tot el capítol
d’inversions que tenien i realment està difícil en la legislatura actual aconseguir l’alberg
tal com pensàvem en aquell moment.

Faltaria una clàusula en el conveni de la mateixa manera que ells ens proposen
posar-la també en el nostre conveni.”

El Sr. SECRETARI explica: “Si no he entès malament és afegir una clàusula
més, amb una clàusula suspensiva subordinant l’eficàcia del conveni per part de
l’Ajuntament a l’existència de consignació pressupostària a l’Ajuntament. La mateixa
clàusula que es reserva la Generalitat reservar-li-la l’Ajuntament.”

La portaveu de Segregació del Port, Sra. MARTÍNEZ, realitza una intervenció
des del seu lloc, i per aquest motiu no se’n pot transcriure.
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Vist el dictamen de la Comissió Informativa de Serveis Socials i Comunitaris, en
el debat el Sr. Civera presenta una esmena d’addició que consisteix a afegir una clàusula
suspensiva en el següent sentit:

“Subordinar l’eficàcia del conveni per part de l’Ajuntament al fet que existisca
crèdit adequat i suficient per atendre les despeses que aquest conveni comportarà”.

Sotmesa l’esmena a votació, és aprovada per 20 vots a favor de PSOE, PP,
BLOC-EV, GM i UV i 4 abstencions de SP.

Per tot això, el Ple de l’Ajuntament, per unanimitat, ACORDA:
PRIMER: Aprovar el conveni de col·laboració adjunt entre l’Excm. Ajuntament

de Sagunt i l’Institut Valencià de la Joventut, esmenat com cal, que ací es té per
reproduït a tots els efectes.

SEGON: Autoritzar l’alcalde-presidente per a la seua subscripció i la realització
de tots els actes que calguen per al seu efectiu compliment.

6 DONAR COMPTE INTEGRACIÓ ASSOCIACIÓ REGIONAL
VALENCIANA ATURADES MAJORS 40 ANYS AL CONSELL MUNICIPAL
DÓNA

Es dóna compte al Ple de la corporació municipal de la integració de
l’Associació Regional Valenciana Aturades Majors de 40 anys (P/M 40) en el Consell
Municipal de la Dona, que, prèvia sol·licitud d’aquesta, va ser aprovada per l’esmentat
consell, en la sessió celebrada el dia 2 de febrer de 2000, en virtut del que preveu
l’apartat 4 de l’article 7 dels seus vigents estatuts.

7 ADJUDICACIÓ DEFINITIVA APROFITAMENTS DE PASTURES I
APÍCOLES AL MUP N 103 (GAUSA) I 131 (BONILLES)

El Pla d’Aprofitaments Forestals Secundaris de l’any 2001, elaborat per la
Conselleria de Medi Ambient segons la Llei 3/1993 d’Aprofitaments Forestals de la
Comunitat Valenciana, preveu com a objecte d’aprofitament de pastures i apícoles els
monts declarats d’utilitat pública, núm. 103 denominat Gausa i núm. 131 denominat
Bonilles, situats en aquest terme municipal, i gestionats per la Conselleria de Medi
Ambient.

En tractar-se de muntanyes d’utilitat pública segons l’art. 7.3) de l’esmentada
Llei 3/1993, els seus aprofitaments han d’adjudicar-se mitjançant subhasta pública, que
ha sigut convocada reglamentàriament per la Direcció Territorial de la Conselleria de
Medi Ambient, segons publicació efectuada en el Butlletí Oficial de la Província de
València de data 25-07-00, encomanant la seua celebració i adjudicació als ajuntaments
corresponents.

Segons això, la realització i desenvolupament de les subhastes es va ajustar a les
dates i condicions establertes per la Direcció Territorial de Medi Ambient, tal com
consta en les actes alçades a l’efecte, resultant d’aquestes l’adjudicació provisional dels
aprofitaments de pastures i apícoles, pel termini establert de cinc anys.

D’acord amb la Resolució del director territorial de Medi Ambient, l’adjudicació
definitiva dels aprofitaments l’ha de fer el Ple de la corporació, ha sigut dictaminada
favorablement per la Comissió Especial de Comptes i Serveis Econòmics.

Per tot això, el Ple de l’Ajuntament, per unanimitat, ACORDA:
PRIMER: Adjudicar definitivament els aprofitaments de pastures i d’apícoles

dels monts d’utilitat pública núm. 103 denominat Gausa i núm. 131 denominat Bonilles,
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situats al terme municipal de Sagunt, a favor dels licitadors i pels imports establerts en
l’adjudicació provisional, que es transcriu a continuació:
Aprofitaments apícoles
Sr. Amat Barriel Tapia MUP 103 Gausa oest 39.000 ptes.
Sr. Fco. M. Gimeno Navarro MUP 103 Gausa est 39.000 ptes.
Sr. Miguel Gómez Robles MUP 131 parcel·les I, II, III i IV 41.600 ptes.
Sr. Antonio Gómez Robles MUP 131 parcel·les V, VI, VII, VIII i IX 41.756 ptes.
Aprofitaments de pastures
Sr. Salvador Pérez Gea MUP núm. 103 Gausa 40.000 ptes.
Sr. Salvador Pérez Gea MUP núm. 131 Bonilles 67.000 ptes.

SEGON: L’exercici dels aprofitaments s’haurà d’ajustar al que disposa l’anunci
de la Conselleria de Medi Ambient publicat en el Butlletí Oficial de la Província núm.
175, de 25 de juliol de 2000.

8 DONAR COMPTE AL PLE DE L’ACORD DE LA COMISSIÓ DE
GOVERN DE DATA 22 DE NOVEMBRE DE 2000 SOBRE FORMULACIÓ DE
REQUERIMENT A LA COPUT D’ANUL·LACIÓ D’ACORD DE LA COMISSIÓ
TERRITORIAL DE 6 D’OCTUBRE DE 2000, SOBRE PEP-1, I ESMENAR
L’APORTACIÓ DE DOCUMENTACIÓ OMESA. EXPTE. 4/95

Es dóna compte al Ple de la corporació de l’acord adoptat per la Comissió de
Govern, en la sessió ordinària del dia 22 de novembre de 2000, que diu:

“La Comissió d’Urbanisme, per unanimitat, acorda fer seu en la seua totalitat
l’informe del cap de Secció d’Urbanisme, de data 11 de novembre de 2000, en relació
amb l’assumpte de referència.

Aquest acord haurà de ser ratificat pel Ple de la corporació municipal en la
pròxima sessió que tinga lloc”

9 REVISIÓ D’OFICI LIQUIDACIONS TAXA DE FEM A
CONCESSIONÀRIES PARADES MERCAT CRONISTA CHABRET

Examinades les sol·licituds formulades pels adjudicataris de diferents llocs del
mercat municipal Cronista Chabret per les quals sol·liciten la devolució de les quantitats
indegudament ingressades en concepte de taxa de fem per existir duplicitat en el fet
imposable i vistos els informes que consten en l’expedient.

Obert el torn d’intervencions, el ponent, Sr. ZARZOSO, explica: “Examinades i
dictaminades favorablement per la Comissió d’Hisenda de data 24 de novembre de
2000 les sol·licituds formulades pels adjudicataris de les diferents parades del Mercat
Municipal, situat a la plaça Cronista Chabret, per les quals sol·liciten la devolució de les
quantitats indegudament ingressades en concepte de taxa de fem per existir duplicitat en
el fet imposable, i atès que els articles 110 de la Llei 7/85 Reguladora de les Bases de
Règim Local, 154 de la Llei General Tributària, que atribueixen certa competència al
Ple de la corporació, és per això que sol·licite a tots vostès, primer: anul·lar les
liquidacions emeses en concepte de taxa pels serveis de recollida domiciliària de fem o
residus sòlids urbans i a nom dels subjectes passius que conten en l’expedient, amb el
límit màxim de quatre anys des de la data de la reclamació. Segon: Reconèixer en
conseqüència als subjectes passius i reclamants el dret a la devolució de l’import de les
liquidacions que s’anul·len prèviament als tràmits necessaris tendents a l’acreditació del
seu pagament.”
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El Sr. MONTESINOS, portaveu d’Unió Valenciana, assenyala: “Des d’Unió
Valenciana agraïm l’informe en què se’ns posa en antecedents de quines són les nostres
obligacions per esmenar el cobrament indegut de la taxa a un determinat nombre de
contribuents, a la vista d’aquests ens limita la devolució de la totalitat de
l’indegudament ingressat més enllà del quart any fent-nos saber la prohibició legal
expressada continguda en l’article 154 de la Llei General Tributària. També se’ns
informa que per poder efectuar la devolució és imprescindible el manament d’ingrés a fi
de comprovar la seua realitat i verificar que la quantitat a tornar no ha sigut abans
tornada i que no ha prescrit el dret a exigir el pagament de la devolució. Després de tot
açò i en base a la informació facilitada, el nostre grup proposa tres punts, el primer:
coincidim plenament, anul·lar les liquidacions emeses en concepte de taxes pels serveis
de recollida domiciliària de fem o residus sòlids urbans, avall indicats, amb el límit
màxim de quatre anys des de la data de la reclamació. En segon lloc, bonificar pels
mecanismes que s’habiliten la resta d’anys des del seu origen en què l’administració ha
estat cobrant en dos exemplars a fi d’evitar que qui comet un acte nul es beneficiaria
dels seus efectes en perjuí de qui els sofreix. En tercer lloc, reconeixement en
conseqüència als subjectes passius i reclamants el dret a la devolució de l’import de les
liquidacions que s’anul·len, previs els tràmits necessaris tendents a l’acreditació del seu
pagament, sense ser imprescindible el justificant d’ingrés en aquells casos en què el
contribuent demostre la seua impossibilitat de presentar-lo, per pèrdua d’aquest i puga
justificar-se per l’administració que la quantitat a tornar no ha siguda abans tornada.
Pràcticament coincidim en tot menys en el segon punt, en el qual, insistisc, bonificar
pels mecanismes que s’habiliten. Es va quedar en la comissió que s’estudiaria des de la
comissió al Ple, o s’informaria de quina podia ser eixa possibilitat i es barallava la
possibilitat i es va comentar que aproximadament eixos tres anys restants per tots els
contribuents suposava o ascendia a una quantitat aproximadament de 700 u 800.000
pessetes. A més vull recordar, i servisca de pas, que seria convenient que es fera també
una comprovació si és que no s’ha fet al Mercat del Port, i si calguera demanar
responsabilitats caldria pensar a exigir als delegats municipals un mínim d’atenció al
que han de formar part de les seues obligacions, que han de passar en cada moment tot
allò que supose una menor despesa en el cost de les obligacions fiscals als seus
representants. No ens valen ja, sempre estem ací i qualsevol que ens senta dirà: no ens
valen ja més felicitacions, sempre estem felicitant-nos, no ens valen més felicitacions
per complir amb la seua obligació, sinó major exercici de responsabilitat als qui amb la
seua negligència o abandó permeten fets com el present; per tant, propose en un segon
punt, pràcticament coincidim en tot i en el tercer, si vols el repetisc, senyor ponent,
bonificar pels mecanismes que s’habiliten. Jo esperava que hi haguera alguna
possibilitat, alguna proposta que si no la proposen, no l’han pensat, possiblement en un
segon torn la puga exposar.”

A les 18 hores i 15 minuts, l’alcalde abandona momentàniament la sessió, i és
substituït en la presidència pel quart tinent d’alcalde, Sr. Adán, fins a les 18 hores i 45
minuts, que l’alcalde es reintegra a la sessió.

Així mateix, abandona momentàniament la sessió el Sr. Pérez.

El portaveu del Grup Mixt, Sr. CORTÉS, manifesta: “Jo vaig a seguir felicitant,
les coses cal anomenar-les pel seu nom, i quan l’administració, en aquest cas la
intervenció, almenys en els 14 anys que jo porte ací, d’ofici comunica a les persones, en
aquest cas als venedors del Mercat, en aquest cas que ha comès un error la mateixa
administració, jo crec que això és d’agrair, perquè, repetisc, que jo sàpiga no conec cap
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altre moment en què la mateixa administració d’ofici haja comunicat un error propi de
l’administració; per tant, jo això sí que d’alguna manera he de donar les gràcies perquè
eixe és el procediment i també estic d’acord amb el que deia el portaveu d’Unió
Valenciana en el sentit que seria convenient que en aquells casos en què els interessats
no en puguen demostrar el pagament perquè no tinguen els rebuts, ja que han pogut
passar 6 o 7 anys, l’administració sí que té mecanismes per poder comprovar si a eixe
ciutadà se li ha fet el pagament ja o no se li ha fet, que en aquest cas estem
completament convençuts que no se li haurà fet. Per tant, en aquest tema, en la
Comissió d’Hisenda es va tractar el tema i el que tenim molt clar és que quan
l’administració aplica la prescripció als 4 anys, va generalment per beneficiar els
ciutadans, en el sentit que a vegades l’administració funciona malament i el mal
funcionament de l’administració, indiscutiblement no han de pagar-lo els ciutadans, i
d’ací un poc el període de prescripció que es posa als quatre anys. Entenem que se’ls ha
de tornar els 7 anys, som conscients de les dificultats legals que existeixen per poder
capejar o resoldre el tema de prescripció que hi ha als quatre anys, ho entenem i així ho
hem parlat amb associacions de comerciants, la presidenta del Mercat de Sagunt, en el
sentit que des de l’administració local, des d’Intervenció s’intentarà buscar una fórmula
que en aquest moment, que jo sàpiga, no l’hem pogut trobar encara, però buscarem una
fórmula que permeta d’alguna manera rescabalar-los de la diferència entre els quatre i
els set anys. Per tant el nostre vot va a ser, primer, afirmatiu, perquè se’ls torne ja els
quatres anys a què tenen dret per llei, i en segon lloc que si en aquest moment no s’ha
trobat el procediment per fer eixa devolució, el que sí que instem a l’administració, en
aquest cas al regidor d’Hisenda, que el més prompte possible presente una alternativa
per poder fer efectiu aquest pagament a través d’una subvenció, o a través de qualsevol
altre mecanisme que permeta fer justícia en aquest tema, perquè indiscutiblement l’error
ha sigut de l’administració i no dels ciutadans.”

La Sra. MARTÍNEZ, portaveu de Segregació del Port, diu: “També caldrà
congratular-se que es corregisquen els errors, el que anem a recolzar tots és que es
tornen els 7 anys de cobrament de l’indegut, però, senyor interventor, vostè ha
d’advertir una cosa a la corporació, o el secretari?, s’ajusta a dret? Volguera saber si
eixa aprovació de 7 anys que anem a acordar els membres de la corporació s’ajusta a
dret o no i quines conseqüències hi hauria. Nosaltres les anem a assumir si n’hi haguera,
però sí que vull que vostès com a assessors de la corporació informen i d’altra banda cal
manifestar, i ací si potser, després en precs i preguntes li preguntaré a vostè, Sr.
Zarzoso, perquè de les resolucions de l’Alcaldia, que apareixen en data del Ple del 28 de
setembre, si un va mirant les resolucions dia a dia, perquè hi ha un muntó de
devolucions, mire, anul·lació i liquidació per transferència, anul·lació i baixes de rebut,
inclusió i liquidació, devolució quotes, anul·lació i emissió liquidacions IBI Urbana,
anul·lació i emissió liquidacions IAE, reconeixent dret a devolució dos trimestres,
rectificant domicili fiscal, etc., jo m’imagine que el tema és complex i espere que en la
Comissió Informativa d’Hisenda es done compte de les dificultats que té la Intervenció i
de quins mecanismes, mire, si continuem amb el dia 9, de Resolució de l’Alcaldia, que
hi ha al voltant d’unes 20, pràcticament 14 resolucions són tornant, anul·lant i liquidant,
jo ja sé que el tema és complex, i després en precs i preguntes li preguntaré a vostè,
pense potser per deformació professional, com el company que està presidint el Ple, que
és bo que els regidors sàpiguen el que voten i que assumeixen votant.”

El portaveu del Grup Socialista Progressista, Sr. CRISPÍN, assenyala: “Ja ens
anem acostumant, diria desgraciadament, jo sent no coincidir amb el meu company de
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corporació, i també amic, perquè no, jo no em felicitaria, quan un s’equivoca no cal
felicitar-nos perquè ho reconega, el que hem d’intentar i si hem de felicitar-nos és si hi
ha propòsit d’esmena. En aquesta casa, ja sembla que vénen aparellats els temes
d’hisenda d’estar sempre ací demanant disculpes, rectificant el que hem fet malament,
etc., la qual cosa contrasta prou amb determinat to prepotent, quan no subjugador o
arrasador amb el que el Partit Popular i els seus socis de govern ens tenen acostumats
aquest any i mig, veritat, que em van a dir que són errors del passat, etc., i que el mateix
que la mort de Manolete també és culpa d’altres corporacions. Jo volia fer una pregunta
només, jo crec que la llei i el dret és per a tots, en aquest cas hi ha un col·lectiu
perjudicat perquè en dret hi ha una sèrie d’anys que no es pot tornar perquè la llei està
feta així per a tots, jo volia fer una pregunta: si hi ha cap precedent en aquest consistori
que algun ciutadà que haja reclamat algun dret econòmic que s’haja perjudicat se li ha
tornat o no?”

El ponent, Sr. ZARZOSO, manifesta: “Sr. Crispín, en primer lloc em fa una
pregunta que l’única cosa que puc dir-li és que l’any i mig que porte de regidor no hi ha
hagut precedent, anteriorment no ho sé, el que sí que sé és que aquest error procedeix de
l’època socialista, i des de la qual, si em permet, s’arrossega. Efectivament ací tan
prompte com s’ha detectat s’han pres mesures, vull dir respecte d’això, perquè és
d’estricta justícia. En primer lloc es va a tornar els 4 anys perquè és imperatiu legal, i
així ve clarament emanat de l’article 14.1 de la Llei 39/88, Reguladora de les Hisendes
Locals, i 155 de la Llei General Tributària. La doctrina jurídica respecte d’això és molt
clara i vaig a llegir el que diu: “L’exercici en les accions que en defensa dels drets i
interessos legítims pot exercir el particular condueix a l’exigència dels terminis, termes i
formalitats, i ometre l’observança d’aquests vulneraria l’ordenament jurídic i donaria
lloc a una indeterminació del termini per fer efectiva la tutela”. Per tant, legalment
només podem tornar aquests quatre últims anys, des de la data en què es va fer la
primera reclamació. Segon punt, ací també s’ha dit de tractar de bonificar els 3 anys
anteriors, tampoc no és possible perquè la bonificació només es pot efectuar si està
contemplada en l’ordenança fiscal reguladora de recollida de fem, i no està contemplat
aquest tipus de devolucions indegudes. El que sí que és cert és que he estat en contacte
amb la representant del Mercat Municipal d’ací del nucli antic i la regidora delegada de
Mercats va a ser l’encarregada de veure la fórmula, de tractar de compensar, de comú
acord entre la Sra. Domínguez i la presidenta del Comerç d’ací, a posar-se d’acord i
buscar una solució i que efectivament eixos diners no es perden.

Una altra de les coses que se m’ha insistit ací és si pot ocórrer que algun
d’aquests llocs del Mercat, per falta d’algun tipus de documentació, no puga cobrar-lo.
No és així, en primer lloc perquè ací tinc en l’expedient, ací que tant se’ns critica de la
manca d’expedients de tipus de formalitats, en l’expedient d’Intervenció, ací em consta
nom i cognoms de cadascun dels llocs del Mercat, en total crec que en són 40 i a més si
haguera ocorregut qualsevol altre tipus tenim documentació més que suficient per poder
acreditar-ho, jo crec que l’equip de govern en aquest acte que s’acaba de realitzar tan
prompte detectem aquesta duplicitat en el cobrament del fem, tractem de corregir-ho.”

En un segon torn de paraula, el portaveu d’Unió Valenciana, Sr.
MONTESINOS, assenyala: “Jo crec que ha quedat aclarida la situació legal que
econòmicament només es poden tornar els 4 anys, així ho diu l’interventor i està més
que dit, no obstant això, des de la Comissió d’Hisenda, del dilluns fins avui, jo esperava
d’alguna manera, ja es va quedar en l’aire, ara proposem que es torne a quedar en l’aire
eixos altres tres anys de ja estudiarem, ja mirarem, ja es va quedar en l’aire del dilluns al
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dijous del Ple, que s’estudiarà, avui proposem que se seguisca quedant, que ja
s’estudiarà, que ja mirarem amb l’encarregada del Mercat i buscarem una solució a
eixos tres anys. Jo esperava una solució, no sé, haver intentat donar-li un poc més
d’imaginació al tema, la resta dels tres anys està clar que econòmicament no es pot
tornar, però jo haguera esperat una miqueta més, jo haguera pretès fins i tot i ho vaig a
comentar, ho vaig a proposar, sé que no ho aneu a agafar perquè no ho heu pensat, no
ho heu suggerit vosaltres, no se us ha ocorregut, per tant sé que no l’aneu a recolzar,
però la meua obligació és exposar-ho i després feu el que vulgueu, jo pensava o
imaginava, en eixos tres anys es va calcular, es va comentar molt per damunt l’altre dia,
què són tants contribuents?, a tants diners, tres anys, sis-centes, set-centes mil pessetes
que els hem cobrat de més, aquesta és clar que no els la podem tornar, bo, però no pot
haver-hi una partida pressupostària de la dita delegació, o d’una subvenció de la
Diputació, o de qualsevol altra entitat?, és a dir, anem a veure, amb eixos diners, sis-
centes, set-centes mil pessetes, anem a fer una setmana de campanya de Mercat
Municipal de Sagunt, i anem a promocionar els productes del mercat, etc., amb
aportació lògicament que no siguen, i d’aquesta manera eixa inversió, eixa motivació
reverteix sobre l’aprofitament de les persones, dels contribuents del Mercat de Sagunt.
Jo crec que amb eixe gest donàvem per satisfet aquest deute pendent, més que
econòmic, deute moral amb el Mercat de Sagunt, jo esperava que així fóra, i en el meu
punt número dos així ho recollia, bonificar pels mecanismes que s’habiliten, i aquest
podria haver sigut un mecanisme habilitat, si voleu jo hi insistisc, a mi no em val dir que
el mirarem, que el parlarem i que el tenim en l’aire, i ja veurem. Jo propose aquesta
possibilitat, que s’estudie, per descomptat que amb el punt número u estem tots d’acord,
la devolució íntegra dels quatre anys, el punt número tres ha quedat clar que el qui no el
puga demostrar es podrà justificar mitjançant l’administració que l’han pagat, i,
insistisc, esmene o propose aquesta possibilitat de no deixar-lo per a més lluny, sinó
comprometre’ns ja avui en el Ple davant d’aquest fet.”

El Sr. CORTÉS, portaveu del Grup Mixt, manifesta: “Jo crec que tot el món
podria haver fet una proposta, a més és molt senzill, no crec que faça falta anar a Oxford
a estudiar per proposar que se li d’una subvenció per l’import o la diferència, però jo
crec que entre que imposem nosaltres què anem a fer amb eixa diferència, que la
delegada de Mercats parle amb la gent de Mercats, i busquen la fórmula que més els
interesse a ells, ja que els diners, la diferència ha d’eixir de l’Ajuntament, ja que eixe és
el sentiment de la majoria, jo entenc i supose que quan no s’ha arribat a un acord en els
dos o tres dies que han passat, és perquè no hi haurà hagut possibilitat, o moment
suficient per arribar a eixe acord. Per tant, jo crec que tot el món sap proposar i no és
molt difícil dir la diferència que se li done una subvenció, quan se’ls done la subvenció
als comerciants, perquè al Mercat de Sagunt que se li incremente les 700.000 pessetes,
eixe és un procediment, però jo crec que l’ideal és que les parts, en aquest cas la
regidora per un lloc i els representants del Mercat per un altre, busquen la fórmula que
siga la millor o la que més els interesse a la gent del Mercat, als venedors del Mercat.
Per tant, nosaltres anem a esperar que siguen les parts les que es posen d’acord en la
forma en què volen que se’ls torne o se’ls compense eixa diferència dels tres anys, que
d’altra banda és el normal.”

El representant del Bloc-Els Verds, Sr. ARIÑO, indica: “Simplement vull dir
que l’Ajuntament està obligat a complir la legalitat tant en un sentit com en un altre, el
fet que es posen uns anys de prescripció dóna una seguretat jurídica tant per al
pagament com per al qui cobra, en el sentit que no podrem anar contra aquell ciutadà
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que passat quatre o cinc anys haja tingut un deute amb l’Ajuntament i en sentit contrari
igual; per tant, si la llei està feta no podem incomplir-la. Per tant, açò és el que
bàsicament des d’ací podem recolzar com a Bloc Nacionalista-Els Verds, no podem
anar en contra d’una normativa com reiteradament s’ha dit. Que es busquen altres
fórmules de compensació, bé, però sempre cal anar amb atenció perquè pot crear
greuges i greuges comparatius respecte a altres situacions i moments, i per tant cal anar
amb molta prudència tot i que és un Mercat Municipal, i açò li dóna una característica
molt especial. Després l’altre punt, trobe jo que pot portar a una mica de discussió, és
com justificar el fet d’acudir a la fórmula de manar el rebut, tal com està reflectit en
l’informe, el que dóna a entendre és que és la forma més ràpida perquè tu
immediatament presentes el justificant i se’t pot fer l’expedient necessari per al
reintegrament d’eixos diners. Tot el contrari, voler que l’administració pels seus propis
mecanismes anara a buscar eixe certificat que això està pagat, perquè sempre cal
comprovar-ho, eixa seria la fórmula per defecte que per alguna qüestió no han sigut
capaços de guardar el rebut, però que a la llarga si es demostra que l’han pagat, es
tornarà. Per tant, des del Bloc l’única cosa que podem demanar és el compliment
estricte de la legalitat a aquest respecte.”

El portaveu del Grup Socialista Progressista, Sr. CRISPÍN, diu: “Amb
satisfacció vull dir que estem d’acord en termes absoluts amb el que ha dit el Sr. Ariño,
estem d’acord amb el que s’ha dit per ell. Ací sembla que alguns regidors en les seues
intervencions, jo no sé molt bé si és que es deuen a determinats sectors econòmics, no
socials. Abans la pregunta que he fet me l’ha contestat molt bé el delegat, m’ha dit que
l’any i mig que porta ell no tenia constància que s’haguera fet alguna devolució estranya
com s’ha plantejat ací a ningú, ni tampoc que jo sàpiga en els anys que porte relacionat
amb l’Ajuntament s’ha fet el que ací es proposa per alguns regidors que es faça, i és
rodejar la legalitat a veure de quina manera es torna a algun ciutadà rebuts que
l’Ajuntament no té obligació de fer-ho perquè fa 7 o 8 anys que es van produir eixos
errors. Ara, una altra cosa, i s’ha dit ací també, és el que tenen vostès capacitat per
establir subvencions a eixos col·lectius o altres, perquè tenen 13 vots, facen-lo per ací,
però no ho mesclen amb el debat d’avui per una qüestió d’elemental salut democràtica i
legal d’aquest hemicicle, jo no vaig a mesclar-me amb gent que volen fer-me còmplice
de com sortejar la llei, jo no, i votaré el dictamen tal com ve de la Comissió, amb un
xicotet detall. Vostè sap, Sr. Zarzoso, que en la Comissió en què es va tractar açò,
nosaltres la vam abandonar després de fer una protesta formal, per la qual cosa ja era
gairebé un any de convocar com li dóna la gana, fora dels dies que toquen, sense les
actes fetes, etc., però nosaltres vam estar en eixa Comissió i la vam abandonar després
de votar en contra de les actes i de protestar crec que d’una manera ferma, més que
educada, naturalment ferma i d’explicar per què abandonàvem eixa Comissió. La qual
cosa vol dir que en el dictamen de la Comissió hi ha un error que vull que s’esmene i
vull que prenguen nota els serveis jurídics de la casa, en el qual diu: s’acorda dictaminar
favorablement amb 5 vots a favor del PP, Bloc i Grup Mixt, i una abstenció d’Unió
Valenciana, bo, i també serà abstenció del Partit Socialista, que es presenta en la
Comissió i que lògicament en eixe moment no està present pel que he dit anteriorment.
Res més i dir que nosaltres estarem sempre, sempre que ens n’adonem, pel compliment
estricte de la legalitat, nosaltres, els representants dels ciutadans, per davant fins i tot
dels ciutadans.”

El ponent, Sr. ZARZOSO, tanca el debat: “Sr. Crispín, s’està referint vostè a la
Comissió d’Hisenda de data 24, en la qual, mire, vostè no va rebre la citació dins de les
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48 hores que marca la llei, però ací es dóna la casualitat, pot ser una casualitat, que tots
els grups municipals la van rebre, tots, inclosa Segregació del Port, la qual en eixos
moments no se’n va poder anar, va haver de quedar-se, menys el Partit Socialista,
menys vostès. L’única cosa que li puc dir és que la van rebre tots menys vostès. Quant a
la legalitat, l’equip de govern ha buscat mantenir en ares de l’evolució del cobrament de
l’indegut, en tot moment, la legalitat vigent, i així tinc intenció de fer-ho mentre siga
regidor, em mouré dins de la legalitat més absoluta, vaig a tornar quatre anys, però
també l’equip de govern considera que és d’estricta justícia el que els altres tres anys
que se li han cobrat indegudament, i, per culpa del Partit Socialista, se’ls torne.”

El Sr. CRISPÍN, portaveu del Grup Socialista Progressista, pregunta: “Quants
anys, d’eixos set, es deuen a la nefasta gestió del Partit Popular?, almenys quatre anys
d’eixos set.”

En el debat, el portaveu d’UV, Sr. Montesinos, presenta una esmena d’addició
que consisteix en: “El Ple de l’Ajuntament es comprometa a buscar una solució
definitiva que permeta la devolució dels tres anys que no es tornen”.

Esmena que se sotmet a votació i és rebutjada per 5 vots a favor de SP i UV, 12
vots en contra de PP, BLOC-EV i GM i 7 abstencions de PSOE i Sr. Pérez (aquest últim
en aplicació de l’art. 100.1 del ROF).

Per tot això, el Ple de l’Ajuntament, per 23 vots a favor de PP, BLOC-EV, GM,
PSOE, SP i UV i 1 abstenció del Sr. Pérez (en aplicació de l’art. 100.1 del ROF),
ACORDA:

PRIMER: Anul·lar les liquidacions emeses en concepte de taxa pels serveis de
recollida domiciliària de fem o residus sòlids urbans i a nom dels subjectes passius avall
indicats amb el límit màxim de quatre anys des de la data de la reclamació.

SEGON: Reconèixer, en conseqüència, als subjectes passius i reclamants el dret
a la devolució de l’import de les liquidacions que s’anul·len, previ els tràmits necessaris
tendents a l’acreditació del seu pagament.

En aquests moments, el Sr. Pérez es reintegra a la sessió.

10 PROPOSICIÓ UV SOBRE PLANS DE PREVENCIÓ PER GRANS
AVINGUDES I EMERGÈNCIA DE PRESES A LA COMUNITAT
VALENCIANA. EXPTE. 66/00-M

Sotmès a votació, d’acord amb el que estableix l’art. 82.3 del Reglament
d’Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Corporacions Locals, per
unanimitat es ratifica la inclusió de l’assumpte en l’ordre del dia.

Llegida la proposició presentada per UV, que diu:
“Després del fort temporal sofert per la Comunitat Valenciana, els seus efectes

devastadors han demostrat, una vegada més, el poder destructiu de les pluges torrencials
típiques del clima que ens caracteritza. Pel fet que siguen previsibles o no les fortes
pluges, i que cada any se sol repetir amb coincidències més o menys destructives, no
han de fer oblidar a les distintes administracions la necessitat de posar en marxa
aquelles infrastructures necessàries per prevenir, en la mesura que es puga, els efectes
de les fortes precipitacions. Cal recordar que s’han permès construir edificacions en
zones potencialment inundables com les riberes dels barrancs o a la desembocadura dels
rius, la qual cosa també ha sigut un factor important que ha agreujat els danys realitzats.
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En resum, el que ha succeït el passat mes d’octubre ha demostrat la urgent
necessitat de posar en marxa ja el Pla Hidrològic Nacional especialment pel que fa a les
infrastructures previstes, sense oblidar el transvasament d’aigua en si, perquè la situació
de sequera és crònica a l’àrea mediterrània.

En aquest aspecte, des de Unió Valenciana volem recordar que el Conveni signat
al gener de 1997, entre la Generalitat Valenciana i el Ministeri de Medi Ambient, pel
qual es comprometien a invertir prop de 47.000 milions en infrastructures hidràuliques,
especialment en la prevenció de grans avingudes, s’ha convertit en una promesa
incomplida més per part del PP. Si realment s’haguera desenvolupat el conveni,
possiblement els danys produïts s’hagueren pogut evitar. Una altra promesa incomplida
és la posada en marxa de plans d’emergència i de preses.

Ja han transcorregut divuit anys de l’enfonsament de la presa de Tous i el Govern
central no ha pogut aplicar aquests plans durant l’últim temporal de pluges torrencials, a
pesar que fa més de cinc anys que es va aprovar la directriu de Protecció Civil, que
ordena la seua posada en marxa, a més que, al 1996 es va aprovar el Reglament de
Seguretat de Preses, els plans del qual encara en estudi estableixen les mesures
específiques a adoptar en cas de ruptura d’aquestes instal·lacions, o mesures a adoptar
per a quan s’acaba l’execució material d’una presa com la d’Algar i no s’han inclòs en
el pressupost d’execució les comportes, o també quan es construeix un embassament
com el de Maria Cristina, es produeix una fuga i en intentar taponar-la es descobreix
que a través dels seus fonaments passa una sèquia.

La manca de plans d’emergència posa en evidència l’organització dels recursos
humans i materials necessaris per al control dels factors de risc que poden comprometre
la seguretat de la presa, com també el sistema d’informació, alerta i alarma que
s’establisca per poder facilitar la prevenció dels recursos a aplicar en funció del risc.

Per tot això, el regidor que subscriu proposa l’adopció dels següents acords:
PRIMER: Que el Ple de l’Ajuntament inste al Govern central a declarar urgents

aquelles obres paralitzades i que requerisquen la seua immediata posada en marxa, com
ara canalització del riu Palància fins a la desembocadura al mar, fins i tot eliminació
d’edificacions il·legals al llit, a més de la neteja de fangs a les preses i el canalització de
barrancs.

SEGON: Que el Ple de l’Ajuntament acorde comunicar aquest acord a la
Presidència del Govern, al Ministeri de Medi Ambient, al Ministeri de Foment, als
Grups Parlamentaris del Congrés dels Diputats, als Grups Parlamentaris de les Corts
Valencianes, al President de la Generalitat Valenciana, a la Conselleria d’Obres
Públiques i als mitjans de comunicació.”

Obert el torn d’intervencions, el portaveu del Partit Popular, Sr. CASTELLÓ, diu:
“Per a sorpresa de Marcel·lí i Salva, vaig a dir que anem a votar a favor la proposta
d’acord encara que no estem d’acord amb la part expositiva de la proposició, tot i que la
part dispositiva, l’acord que es proposa que acorde el Ple, sí que hi estem d’acord.
Simplement era deixar constància d’eixa discrepància quant a la part expositiva.”

La representant del Bloc-Els Verds, Sra. ALEGRE, assenyala: “Nosaltres anem a
votar a favor encara que tenim els nostres dubtes en la part expositiva pel que fa
referència al Pla Hidrològic Nacional, del qual nosaltres som molt crítics, però estem
totalment d’acord en els punts primer i segon, que són els que hem d’enviar perquè
s’acorde en aquest Ajuntament.”
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El Sr. MONTESINOS, portaveu d’Unió Valenciana, indica: “Simplement vull
recordar, i a més és que em cridava l’atenció, que crec que ara al marge del que ací
aprovem o no, que veritablement ens ho prenguem seriosament perquè ara seria un bon
moment per poder posar en marxa, entre altres coses, se m’ocorre la prevenció i més en
la part que ens afecta a nosaltres tot el que és el riu Palància, tots els ponts que passen
d’un costat a un altre del riu, totes les carreteres, si comenceu des del del barri de Canet,
el de Renfe, el de la Nacional 340, i aneu continuant, la veritat és que fa por, jo no sóc
tècnic però seria un bon moment per veure els forats que hi ha al costat dels fonaments,
que jo no sé si això serà o no perillós, però potser estem preveient si es fa un estudi o es
reforcen aquells fonaments, per a possibles casos com els que puguen venir d’ara
endavant. La veritat és que sorprèn veure eixos forats als pilars de formigó que rodegen
tot el que és el riu, i seria entre altres coses un bon moment per posar en marxa, per
prevenir, que és en definitiva el que diu la moció.”

El Sr. ALCALDE, explica: “En la moció s’ha mesclat el que poden ser mancances
d’infrastructures amb els plans d’emergència que sí que existeixen i el CECOPI es
constitueix i els quatre nivells d’emergències en preses es van aplicar, i corresponia el
nivell 1 i va funcionar.”

Per tot això, el Ple de l’Ajuntament, per unanimitat, ACORDA:
Aprovar la proposició dalt transcrita que ací es té per reproduïda a tots els

efectes.

En aquests moments, el Sr. Cortés i la Sra. Contreras abandonen
momentàniament la sessió.

11 PROPOSICIÓ BLOC-EV SOBRE CAPACITACIÓ LINGÜÍSTICA EN
VALENCIÀ DEL PROFESSORAT DE LA COMUNITAT VALENCIANA.
EXPTE. 65/00-M

El Sr. Ariño, en representació del grup polític BLOC-EV, proposa que
l’assumpte siga retirat de l’ordre del dia. Sotmesa dita proposada a votació, el Ple de
l’Ajuntament, per unanimitat, ACORDA:

Retirar aquest assumpte de l’ordre del dia.

12 PROPOSICIÓ BLOC-EV SOBRE PLAQUES MATRICULACIÓ
VEHICLES. EXPT. 67/00-M

Sotmès a votació i d’acord amb el que estableix l’art. 82.3 del Reglament
d’Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Corporacions Locals, per
unanimitat es ratifica la inclusió de l’assumpte en l’ordre del dia.

Llegida la proposició presentada pel BLOC-EV, que diu:
“El Govern de l’Estat espanyol, amb l’Ordre de 15 de setembre de 2000 per la

qual es modifica el Reglament General de Vehicles, aprovat per Reial Decret
2822/1998, ha reformat el sistema i disseny de la placa de la matrícula dels vehicles
imposant, de forma unificadora, la “E“ de l’Estat espanyol, amb l’excusa d’adaptar-les
al reglament de la Unió Europea que recomana l’harmonització a nivell europeu, però
que en res obliga a triar cap sistema en concret. I que aquest nou disseny, en vigor des
del dia 18 de setembre, és una manca de respecte a la plurinacionalidad de l’Estat
espanyol.
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Creiem que les noves plaques han de reflectir la realitat estatal, de manera que es
visualitzen els distintius o símbols de les comunitats autònomes.

Considerem que un model de plaques de matrícules que no reconeix el fet
nacional valencià, i que tendeix a la centralització de l’Estat, vulnera clarament els drets
dels habitants del nostre municipi i del conjunt del País Valencià, i que aquests drets
estan per damunt de qualsevol altre interès.

Altres països de la Unió Europea han optat per incloure el distintiu provincial,
com és el cas d’Itàlia, o bé que les regions, de forma opcional, puguen incloure el seu
distintiu, com és el cas d’Alemanya.

Per aquest motiu, el Ple de l’Ajuntament de Sagunt aprova els següents:
ACORDS:

PRIMER: Manifestar el nostre rebuig al sistema de plaques de matrícula imposat
per l’Ordre de 15 de setembre de 2000 per la qual es modifica el Reglament General de
Vehicles, aprovat per Reial Decret 2822/1998, perquè no respecta la plurinacionalidad
de l’Estat espanyol.

SEGON: Reclamar que es canvie el sistema de plaques de matrícula dels
automòbils aprovat per l’Ordre de 15 de setembre de 2000 pel qual es modifica el
Reglament General de Vehicles, aprovat per Reial Decret 2822/1998, per un altre on es
visualitzen els distintius o símbols de les comunitats autònomes.

TERCER: Notificar aquesta moció al Govern de l’Estat espanyol, a la Federació
Valenciana de Municipis i Províncies i a la Presidència de la Generalitat Valenciana”.

Obert el torn d’intervencions, la ponent, Sra. ALEGRE, explica: “Nosaltres hem
triat l’escut del Consell Valencià.”

El portaveu d’Unió Valenciana, Sr. MONTESINOS, diu: “En general des d’Unió
Valenciana estem d’acord amb la filosofia de la moció presentada pel Bloc, és veritat
que l’actual reglamentació reflecteix l’actual estat de les autonomies, emparat per la
Constitució, i mostra una visió i concepció centralista de l’actual Espanya. Altres estats
europeus, com s’ha comentat, fan referència a les matrícules dels cotxes a la regió o
nacionalitat de procedència, fins i tot en estats tan centralistes com el francès, un estat
semblant a l’espanyol en descentralització, Alemanya sí que inclou els distintius dels
lander i un país amb menys descentralització, com pot ser el cas d’Itàlia, inclou una
franca blava a la dreta on es poden veure les sigles de la regió d’origen. En el cas de la
moció que ens presenta el Bloc, només es fa esment que en la modificació del Reial
Decret s’incloguen els distintius o símbols de les comunitats autònomes. Unió
Valenciana està d’acord amb aquest punt, però que a més s’afija a les sigles de la
Comunitat Valenciana les sigles CV, perquè són les úniques reconegudes oficialment en
el nostre estatut d’autonomia. Per tant estaríem d’acord amb el primer punt, estaríem
d’acord amb el tercer, i el segon quedaria com segueix a continuació, la proposta d’Unió
Valenciana seria la següent: reclamar que es canvie el sistema de plaques de matrícula
dels automòbils aprovada per l’Ordre del 15 de setembre del 2000, per la qual cosa es
modifica el Reglament General de Vehicles, aprovat pel Reial Decret 2822/1998, per un
altre, on es visualitzen els distintius o símbols de les comunitats autònomes, quedant a
la Comunitat Valenciana, CV”

El portaveu del Partit Popular, Sr. CASTELLÓ, assenyala: “L’assumpte de les
plaques tan discutit en la televisió i açò, sembla que té una nova seqüela en el Ple de
l’Ajuntament de Sagunt i caldrà comentar, en primer lloc, que el tema de les directives
comunitàries ha sigut el que va obligar el govern, com és lògic, una fabricació
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anticipada de plaques per poder-les tenir en estoc, i que eixa decisió és la que es va
prendre en el seu moment. M’alegre d’altra banda de la reedició d’una nova entesa
nacionalista entre Unió Valenciana-Bloc, finalment malaguanyada pel tema de PV, RV,
CV, o que fins i tot emportar-nos que algú proposara que fóra CV, EP per algun grup
polític segregacionista, a veure si m’entenen. En qualsevol cas ens sembla una
exageració dir, crec que no ho traduïsc malament, crec que diuen: atenent que creiem
que les noves plaques han de reflectir la realitat estatal. I realment el que sí que es realça
i es reflecteix en aquestes plaques és la realitat estatal, perquè porten una E d’Espanya,
supose que haurà sigut un error i voldrien dir: la realitat nacional o plurinacional o una
cosa d’açò. I d’altra banda em sembla realment exagerat parlar del fet nacional valencià,
de la centralització de l’Estat que vulnera clarament els drets dels habitants del nostre
municipi, sembla que és molt més senzill pensar i manifestar que, bo, com que estem en
un regne, el regne d’Espanya, que té 17 autonomies, allò lògic seria que cada autonomia
tinguera a més la seua identificació, però, clar, açò em sembla que és traure els peus del
test, i per tant com que no creiem que una placa de matrícula no reconega fets nacionals
valencians, ni tendisca a la centralització de l’Estat ni vulnera clarament els drets dels
habitants, ens sembla en tot cas que és donar-li massa importància i massa valor a una
simple placa de matrícula.”

Durant el debat, a les 19 hores i 5 minuts l’alcalde abandona momentàniament la
sessió, i és substituït en la presidència pel Sr. Adán, fins a les 19 hores i 10 minuts, en
què es reintegra a la dita presidència.

El Sr. MONTESINOS, portaveu d’Unió Valenciana, en un segon torn, indica:
“Per a nosaltres sí que és d’una vital importància el reconeixement de les regions
d’Espanya i el tema de les matrícules és un motiu més que no pensem que ni discrimine
ni deixe de discriminar a l’Estat espanyol, sinó tot el contrari, enriquir tot el que és
l’Estat espanyol amb les seues distintes regions o comunitats autònomes; per tant, no
ens sembla gens desgavellat que hi haja una distinció a la Comunitat Valenciana i sí que
votarem, insistisc, a favor, sempre amb el requisit de la CV de Comunitat Valenciana,
perquè que quede molt clar que és Comunitat Valenciana, Regió Valenciana, però mai
País Valencià, per a nosaltres, per tant, com que no ens fiem que després d’ací ens
porten a això de PV, que siga CV, que és oficial per l’Estatut d’Autonomia Valencià.
Per tant, que quede molt clara la diferència de CV, si no, no la podrem votar a favor.”

El portaveu del Bloc-Els Verds, Sr. CIVERA, assenyala: “La veritat és que llevar-
li importància a un fet diferencial no passa res si efectivament el que es vol és que no hi
haja caràcters diferencials, si en tot cas es considera que els caràcters diferencials són
negatius per compondre un tot, doncs lògicament farà falta carregar-nos tots els
caràcters diferencials. Que aquest siga un exemple, només, o una cosa sense
importància en el context del fet diferencial, perquè, mire, segons com ho mire.
Nosaltres considerem que totes les coses són importants i nosaltres hem fet un esforç
importantíssim en aquesta proposta per evitar les diferències o tots els possibles
inconvenients que puga presentar aquesta, perquè som conscients de quina manera s’ha
instrumentalitzat aquest poble per caminar, fomentar la seua identitat. Lògicament per
això en la nostra proposta hem eliminat les sigles, que evidentment les legals són en
l’actualitat Comunitat Valenciana, les històriques Regne de València i per a nosaltres en
el moment de transició, sobretot, és País Valencià i és el que més ens agrada. Hem
renunciat a les sigles però creiem que és unànime, com després dirà la nostra portaveu i
mantindrà la nostra proposta, proposta que està unànimement acceptada per tots els
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valencians. El fet diferencial valencià, igual que el fet diferencial espanyol en el context
europeu o mundial és importantíssim, si creiem de veritat que les persones no sols som
sigles o són màquines, nosaltres pensem que les persones s’autoafirmen des dels
sentiments i la realitat, i la nostra realitat valenciana és diferenciada històricament,
culturalment, geogràficament i nosaltres també entenem que ho siga políticament i
administrativament. Açò és un tema administratiu, però nosaltres volem que quede
constància d’això, i estem convençuts que si als pobles, a les nacionalitats que formem
l’Estat espanyol, no ens tallen la possibilitat d’autoafirmació crearem comunitats que
s’entenguen en un context més ampli com pot ser l’espanyol o l’europeu. Però si
comencem a observar que se’ns van tallant els passos perquè nosaltres puguem realment
autoafirmar-nos, ens estan forçant a fer salts que nosaltres no volem fer.”

El Sr. ADÁN, representant del Partit Popular, diu: “A mi em molesta que algú
patrimonialitze sentiments i jo em sent molt valencià, tan valencià com qualsevol de
vostès i no faré mai una qüestió tan transcendental el que una placa de matrícula
aparega la d’Espanya o no aparega la RV, la CV o no sé si el PVC. En qualsevol cas no
és patrimoni de ningú sentir-se valencià, i no crec que s’estiga marginant la Comunitat
Valenciana ni cap comunitat de l’Estat espanyol pel fet que en la matrícula aparega l’E
d’Espanya.”

Tanca el debat la ponent, Sra. ALEGRE: “Sr. Montesinos, no anem a retirar el
punt 2 i mantenim l’escut del Consell, que creiem que és una opció unànime i no ha de
molestar a ningú. Nosaltres no neguem, Sr. Castelló, no volem que no estiga l’E, sinó
que volem que al costat estiga l’escut del Consell, que pensem que no fa mal a ningú.”

En el debat, el Sr. Montesinos, d’UV, presenta una esmena d’addició que
consisteix a afegir al punt segon que a la Comunitat Valenciana es facen constar les
sigles CV.

Esmena que se sotmet a votació i és rebutjada per 1 vot a favor d’UV, 12 vots en
contra de PP, BLOC i Sra. Paniagua i 9 abstencions de PSOE i SP.

Per tot això, sotmès a votació el fons de l’assumpte, el Ple de l’Ajuntament, per
9 vots a favor de PSOE i BLOC-EV, 8 vots en contra de PP i 5 abstencions de SP i UV,
ACORDA:

Aprovar la proposició damunt transcrita, que ací es té per reproduïda a tots els
efectes.

En aquests moments, el Sr. García abandona momentàniament la sessió.

13 PROPOSICIÓ BLOC-EV SOBRE IMPULS LLEI COMARCALITZACIÓ
COMUNITAT VALENCIANA. EXPT. 68/00-M

Sotmès a votació, d’acord amb el que estableix l’art. 82.3 del Reglament
d’Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Corporacions Locals, per
unanimitat es ratifica la inclusió de l’assumpte en l’ordre del dia.

Llegida la proposició presentada pel BLOC-EV, que diu:
“L’article 46 de l’Estatut d’Autonomia valencià preveu que ‘una llei de les Corts

Valencianes… determinarà la divisió comarcal, després de ser consultades les
corporacions locals afectades’.
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Han passat divuit anys des de l’aprovació d’aquesta norma bàsica i la llei a què
fa referència encara no ha arribat al Parlament Valencià.

La comarca és, després del municipi, l’espai amb què més fàcilment
s’identifiquen els ciutadans i les ciutadanes del nostre país. La divisió comarcal és
assumida pels valencians i les valencianes que coneixen perfectament la comarca a què
pertanyen i són conscients dels llaços econòmics, administratius, geogràfics i culturals
que mantenen amb les valencianes i els valencians que viuen en altres poblacions d’eixe
mateix espai.

L’estructuració comarcal del territori valencià ha sigut estudiada per
historiadors, geògrafs i erudits com Mateu i Llopis, Beüt i Belenguer, Rosselló Verger,
Joan Soler, Pérez Puchal… que han dissenyat diverses propostes.

Posseïm, doncs, el marc estatutari que legalitza la divisió comarcal, la reflexió
científica que la justifica i fonamenta i la predisposició de les ciutadanes i dels ciutadans
que hi viuen i la fan viable. Només queda, per tant, la voluntat política de fer-la realitat.

Per això presentem al Ple de l’Ajuntament la següent proposta d’ACORD:
Que l’Ajuntament de Sagunt, integrat en una comarca amb una personalitat molt

definida com el Camp de Morvedre i que tradicionalment ha expressat la seua voluntat
comarcalizadora.

PRIMER: Manifeste la necessitat de resoldre l’organització comarcal del
territori valencià.

SEGON: Demane del Govern de la Generalitat Valenciana que desenvolupe
l’article 46 de l’Estatut d’Autonomia valencià, inste a les Corts Valencianes perquè cree
una comissió per a l’estudi de l’organització comarcal i elabore un projecte de llei de
comarcalització que siga discutit i aprovat pel Parlament Valencià.

TERCER: Faça arribar aquest acord a la Presidència de la Generalitat
Valenciana, a la Conselleria d’Administració Pública i a la Mesa de les Corts
Valencianes.”

Obert el torn d’intervencions, el ponent, Sr. CIVERA, diu: “La nostra comarca, la
del Camp de Morvedre, teníem dades històriques que ens remuntaríem a l’època
romana, per determinar el territori en el qual s’articulava la nostra ciutat i els diferents
poblats al llarg de l’espai, però és sobretot a l’Edat Mitjana, com es va arribar per un
document que es va fer públic a les primeres legislatures democràtiques, amb un
document transcrit al segle XIX i procedent del segle XVI, que era la delimitació del
que s’anomenava en aquell moment el terme general de Morvedre, que és el que
d’alguna manera identifica perfectament el que podria ser la nostra comarca històrica i
administrativa a l’Edat Mitjana, que després en els diferents períodes històrics, sobretot
a partir del segle XVIII, s’amplia en la distribució provincial i sobretot el partit judicial
es fa més gran com tot el món sap, però la nostra comarca està històricament
reconeguda o el que podríem dir el territori que depèn de la ciutat, històricament Arse,
després Saguntum, i després Morvedre, o el territori que s’adjunta a aquest municipi.
Açò pel que fa a la història, pel que fa a la nostra geografia, la nostra comarca està
perfectament delimitada pel que podríem dir l’orografia, la caiguda de les aigües en
l’eix que suposa el riu. Creiem que amb açò sí que facilitem aquesta estructuració
política de la Comunitat, País o Regne estem segurs que solucionarem problemes,
problemes que ja tenim i que estem tractant contínuament com és el tractament, la
neteja, l’ensenyament, etc.; per tant, espere que vostès la voten afirmativament.”
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El Sr. MONTESINOS, portaveu d’Unió Valenciana, indica: “L’anem a votar a
favor en la seua totalitat, perquè ens sembla boníssima, la portem en el programa d’Unió
Valenciana des del seu origen i per tant no hi ha res més a objectar i ens sembla
meravellós, açò que no servisca per a comentaris gratuïts ni que es vagen acostumant a
vicis creats, d’això res. El que passa és que lògicament dins d’eixa reivindicació
valencianista en algun punt hem de coincidir, pocs, però en alguns.”

Per tot això, el Ple de l’Ajuntament, per 13 vots a favor de BLOC-EV, PSOE, SP
i UV i 8 abstencions de PP, ACORDA:

Aprovar la proposició dalt transcrita, que ací es té per reproduïda a tots els
efectes.

En aquests moments es reintegren a la sessió el Sr. Cortés, Sr. García i Sra.
Contreras, i l’abandona momentàniament el Sr. Adán.

14 PROPOSICIÓ SP EXTENSIÓ AL NUCLI PORT CONSERVATORI
PROFESSIONAL DE MÚSICA. EXPT. 70/00-M

Sotmès a votació, d’acord amb el que estableix l’art. 82.3 del Reglament
d’Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Corporacions Locals, per
unanimitat es ratifica la inclusió de l’assumpte en l’ordre del dia.

Llegida la proposició presentada per SP, que diu:
“En el Ple de data 27/1/2000 es va aprovar sol·licitar de la Conselleria de

Cultura, Educació i Ciència la creació d’un conservatori professional de música.
En la Comissió Informativa de Serveis Socials que va tractar aquest tema es va

aprovar el següent acord: ‘els alumnes estaran atesos en la seu central i en funció de les
necessitats es donaran classes en altres ubicacions locals i comarcals’, que va ser
referendat en l’esmentat Ple municipal; si bé en no aconseguir el conservatori el caràcter
de comarcal sinó que ha resultat municipal, les ubicacions comarcals manquen de sentit.

La posició del moviment segregacionista pel que fa a la ubicació del conservatori
és de tots coneguda, aquesta posició es basava i es basa en dos fets tan fonamentals com
irrebatibles:

1.- Que a diferència del nucli antic de Sagunt, el del Port manca de qualsevol
instal·lació destinada a l’educació musical, sense que l’Ajuntament fins a la data haja
invertit fons públics destinats a aquesta finalitat, i això a pesar de la tradició cultural–
musical dels veïns del Port que va dur en el passat a comptar amb compositors com el
mestre Villar i amb dues bandes de música.

2.- Que de l’actual alumnat o del potencial susceptible d’usar les instal·lacions del
conservatori, les dades i la realitat eren inqüestionables i nosaltres anunciàvem que la
majoria de potencials alumnes serien del Port. Els fets ens han donat, una vegada més,
la raó.

Davant d’aquests fets fundats i en el mateix Ple, el regidor d’Educació manifesta
com a argumentació de la ubicació del conservatori al nucli antic: ‘Estem parlant d’un
model semblant al de l’EPA, l’EPA té una seu central (al Port) i també es donen classes
al nucli de Sagunt.’

Com ja és de tots conegut el nombre d’alumnes matriculats al conservatori, les
dades dels quals s’adjunten a la moció –i entre les quals destaca d’una manera
significativa, les següents:

A) Els alumnes matriculats del nucli del Port tripliquen els del nucli de Sagunt
(13-4).
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B) En diversos instruments musicals no hi ha matriculat cap alumne del nucli de
Sagunt i sí del nucli del Port.

Per tot això, s’insta al Partit Popular i al Bloc-Els Verds, com a equip de govern
municipal, i igualment a la resta de grups municipals que van aprovar l’esmentat acord,
que en lògica coherència amb el que disposa i en compliment d’aquest, materialitzen
l’extensió per als alumnes residents al nucli del Port, mitjançant acord del següent tenor
literal:

1r.- Es done compliment al que aprova el Ple municipal de data 27/1/2000,
mitjançant l’habilitació de les aules necessàries al nucli del Port perquè s’impartisquen
les classes d’aquells instruments musicals que per matrícula d’alumnes així siga
aconsellable.

2n.- Que amb la finalitat de garantir el compliment de l’expressat acord, el regidor
d’Educació realitze les gestions pertinents, perquè done compte al Ple municipal en el
termini màxim de dos mesos, comptats a partir de la data d’aquest acord, bé de
l’efectiva implantació de l’habilitació de les aules necessàries en els termes continguts
en l’apartat primer d’aquest acord, i en cas de ser necessari que s’adopte pel Ple
municipal l’acord pertinent en ordre a l’habilitació de crèdit per a tal finalitat o
qualssevol altra qüestió que resultara necessària per al tan repetit compliment de l’acord
plenari de data 27/1/2000.”

Obert el torn d’intervencions, el ponent, Sr. MARTÍN, diu: “No em vaig a
estendre en aquest tema ja que crec que és un tema que ja està prou debatut i per tant no
vaig a aprofundir-hi molt. Jo entenc que en aquest Ple municipal o bé per un suport
explícit d’alguns grups o bé mitjançant el silenci que atorga el que vaja cap endavant,
entrar a debatre més aquest tema pense que seria estèril. Jo em vaig a centrar en una
qüestió que entenc que és important, perquè abans, recordant un poc la frase de Paco
Crispín que parlava de salut democràtica, jo vull dir una cosa al regidor delegat i també
a l’alcalde com a màxim responsable dels acords plenaris, ací hi ha un acord de
comissió informativa i un acord de Ple a què hem fet referència, jo entenc que si es pren
un acord es poden tenir dues opcions, primer, que és el més lògic complir-lo. I, segon,
en el cas que el regidor delegat d’Educació entenga que hi ha raons objectives segons ell
que llegint avui el Levante fa referència al número de matrícula, si el regidor delegat
d’Educació entén que objectivament les condicions han canviat, per salut democràtica
ell no pot prendre pel seu compte la decisió d’alterar un acord plenari; per tant, ell ha de
remetre de nou el tema en qüestió a la comissió informativa perquè es debata i s’estudie
i d’ací hi haja, si així ho consideren per majoria en aquest Ple, un nou acord plenari que
substituïsca; però que pel seu compte altere un acord plenari crec que no s’ajusta a dret,
i per tant jo sí que li demanaria a l’alcalde, com a màxim responsable, que inste, que
convide el regidor d’Educació que porte de nou el tema a la comissió informativa, que
expose les seues raons per les quals ell considere, que jo entenc que ell tinga raó si així
ho considera, però que el porte a la comissió informativa per a un nou estudi i d’ací
torne al Ple i que s’acorde el que es decidisca. Ací les posicions crec que estan prou
clares, però els acords plenaris estan per a complir-los, per tant, convide l’alcalde
perquè al seu torn convide el regidor d’Educació i es prenga més seriosament els acords
plenaris perquè, si no, cada regidor farà el que li done la gana i els acords plenaris no
serviran per a res.”

El portaveu del Grup Mixt, Sr. CORTÉS, indica: “La veritat és que he de felicitar
el Sr. Dionís perquè crec que ja m’agradaria que d’alguna manera totes les declaracions
que es fan des d’ací es feren amb la sensatesa, i amb els plantejaments lògics, ètics i
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honestos que ha fet aquest. Jo crec que és així, els acords de Ple per desgràcia no es
compleixen, en la seua majoria, però haurien de complir-se per salut democràtica i per
respecte, sobretot, a les persones que representem; per tant, jo sí que espere en aquest
tema i en aquells altres que s’haja acordat per Ple que es complisquen els acords, i
sobretot, com diu Dionís, em sembla totalment coherent i normal, és que si hi ha cap
motiu pel qual no puga complir-se eixe acord plenari, que es debata, que es diga
públicament, i que el Ple torne a debatre si, veritablement, el que entén l’equip de
govern o el regidor delegat d’Educació, sobre la impossibilitat de complir l’acord de Ple
d’alguna manera el ratifique o no el Ple. Jo crec que això seria importantíssim per
donar-li almenys, atès que com jo crec que tot el món sap, els alcaldes són
presidencialistes, amb la qual cosa pràcticament el 80% de les accions municipals que
tenen lloc al municipi les pot exercir perfectament l’alcalde sense necessitat de comptar
amb el Ple, però almenys les poques prerrogatives que té el Ple, entre elles aquesta, que
almenys s’intentaran complir els acords, i que aquests lògicament s’intentara per tots els
mitjans portar-los a terme, i, en cas de no poder, que es torne a debatre el tema, com ha
dit Dionís, amb tranquil·litat, serenitat, per buscar la millor solució a un problema que
en aquest moment és aquest, però en poden ser altres. Li done les gràcies, Sr. Dionís,
per la seua intervenció.”

Tanca el debat el Sr. ARIÑO, representant del Bloc-Els Verds: “Se m’ha avançat
el Sr. Cortés, però jo també volia felicitar el Sr. Dionís pel tarannà i l’estil que té a
l’hora d’exposar les seues peticions com a grup polític. Evidentment discrepem en la
qüestió com ja alguna vegada, perquè aquest és un tema redundant, es va debatre quan
es va portar a la comissió informativa, es va debatre en el Ple en el qual es va fer la
sol·licitud, i després crec recordar que alguna vegada més que ha vingut aquest tema. Jo
estic d’acord a complir, si no, no ho haguérem fet, però a més recorde molt bé que la
redacció final va ser una proposta del PSOE, en funció de les necessitats; per tant, cal
atenir-se a la norma. Això que ara es torne a discutir, què vol dir?, que si ara acordem
que enguany no està en les condicions necessàries, si a l’any que ve sí que ho estan, cal
tornar a portar-ho?, a mi em sembla que en funció de criteris pedagògics, perquè ací del
que estem parlant, jo apel·laria un poc a la consciència professional de molts de
nosaltres que ens dediquem a la branca de l’ensenyament, i hi ha un saber fer, un saber
estar de quan les coses sí que són factibles, de poder-se disgregar i fer-se una extensió i,
quan no, i és evident que amb 35 alumnes, per moltes xifres que es facen, és impossible,
i ara argumentaré el perquè en la mesura que es puga.

En la proposta de la moció es fan algunes afirmacions que no són vertaderes
totalment, dir que al nucli del Port no hi ha cap instal·lació musical, és cert, hi ha
almenys dos, que jo conega, associacions i escoles de música que estan prestant, a les
quals l’Ajuntament amb conveni per altres departaments s’està donant un finançament;
per tant, no entenc per què s’al·lega açò ací. Respecte al nombre d’alumnes, és cert que
sí que hi ha més alumnes del Port que de Sagunt, d’açò jo em felicite, no entenc per què
hauria de ser al contrari, però també val la pena recordar que quan Segregació del Port
va fer un pamflet en contra d’açò, un dels seus arguments era que el 70% dels alumnes
que anaven a matricular-se eren del nucli del Port, doncs escassament són el 30%, el
nombres són els que són, i l’any que ve seran altres nombres. També la voluntat
d’aquest servei és que siga comarcal, i de moment encara no es donen les condicions
adequades per poder-ho fer. S’explica que el model, i efectivament açò li ho vaig
explicar al Sr. Dionís, el model és el de l’EPA, però cal recordar que l’EPA té més de
1.000 alumnes, en eixos moments és quan és factible fer grups i disgregar. Després, una
de les coses que ara es proposa, com és el canvi d’hora que en dos mesos s’articule, bo,
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a estes alçades del curs proposar un canvi d’horari, jo crec que no és correcte. Per què
no hi estem d’acord?, bàsicament pel nombre, com molt bé hem dit, però és que a més
hi ha altres motius d’organització pedagògica, jo vaig estar parlant per assessorar-me,
valga dir que cap pare, i en conec uns quants tant de Sagunt com del Port, ha fet aquesta
proposta, perquè tothom el que vol és que en aquests moments es consolide el servei, és
evident, ja ho he dit abans, està per davall de les expectatives, i de fet, com algú m’ha
comentat ara, és més barat agafar cada alumne i pagar-los un taxi i portar-los a la Vall
d’Uixó o a València que muntar el servei, però evidentment aquest servei no s’ha
muntat perquè hi haja 35 alumnes, si no, tancarem el local. Aquest servei s’ha muntat
perquè en el termini de 3, 4 anys arribem als 170 o 180 alumnes, si no, en cas contrari
seria que no hem encertat amb aquesta tasca, i ací és quan vindrà el repte d’articular un
servei disgregat. Però no és factible fer-ho perquè hi ha assignatures que són
col·lectives, i seria impossible, materialment impossible donar eixes matèries que
requereixen un mínim, com vas a fer una orquestra si hi ha nivells diversos amb 14
alumnes?, després hi ha impossibilitats materials, no anem a anar amb el piano, que és
una assignatura complementària, que es dóna en tres àrees, apujant i abaixant el piano.
Per tant, ara el que li falta, i jo li invitaria al Sr. Dionís, quan vulga jo l’acompanye, és
consolidar el servei, allí quan tu vas, tot i que el professorat jo entenc que és molt
competent, vam fer unes oposicions que jo crec més severes que si hagueren sigut per a
la mateixa Generalitat, allí el que hi ha és poc de calor, perquè efectivament hi ha pocs
alumnes, i això sí que és el que m’han recordat els pares amb què he parlat, que ara
l’important és consolidar eixe servei, que tinga qualitat, i que açò siga un estímul, i un
poc d’eslògan per enganxar nova gent. Simplement cal dir una cosa que abans se m’ha
oblidat, no trobe molt bé que ara Segregació del Port vulga ara disgregar el servei o fer
una extensió al Port quan després han votat en contra del conveni, el conveni el que
volia era que la Conselleria ens ajude a pagar el servei, perquè si no aprovem eixe
conveni el servei està igual, simplement que no tenim dret a les subvencions, i vostès
han votat en contra, i amb tant que miren els diners, ara volen que es faça una extensió.
Per tant jo demanaria un poc de conseqüència, entre demanar, mirar, i després votar.”

El Sr. MARTÍN, representant de Segregació del Port, assenyala: “Jo crec, Sr.
Ariño, que podria donar-se la paradoxa que en la matrícula del conservatori no hi
haguera cap alumne del nucli de Sagunt, i férem pujar a tots els del Port de Sagunt. Jo
no he enfocat mai aquest assumpte amb un esperit, podríem dir segregacionista, sinó
amb un esperit, vostè i jo que som docents, i fa vostè referència a criteris pedagògics,
sabem molt bé que aquestes classes que s’imparteixen fora de l’horari escolar, a altes
hores de la vesprada, i les edats dels alumnes i que arriba temporada d’hivern, etc.,
perquè aquests xics desplaçar-se d’un lloc a un altre és un fort inconvenient, i ací el que
es tracta és de facilitar al màxim nombre d’alumnes del municipi de Sagunt, i quan dic
municipi de Sagunt em referisc al nucli del Port i de Sagunt, facilitar les coses perquè
reben aquestes classes musicals, però, clar, quan veiem que hi ha instruments com per
exemple el piano, que no hi ha cap alumne de Sagunt i cinc del Port, i es faça pujar a
aquests alumnes del Port a Sagunt, jo no sé què pensar, on està eixe plantejament
segregacionista, alguns pensen que estan per l’altre costat, després sobretot els qui
aposten per la ciutat única, jo no aconseguisc entendre tant el qui per necessitat
imperiosa s’haja d’ubicar ací, s’ha acordat per majoria que s’ubique al nucli de Sagunt i,
bo, una cosa és que el recolzes o no i una altra cosa és que democràticament l’acates
perquè així ha sigut aprovat per majoria en aquest Ple. Els qui estan per la ciutat única,
que més els dóna que es donen les classes en un nucli o en un altre, si la majoria de
l’alumnat viuen en eixe nucli i les hores on es van a impartir eixes classes, ja ho he dit
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abans els inconvenients que podia provocar; per tant, jo entenc que criteris pedagògics
avalarien en tot cas que s’impartiren al Port, Sr. Ariño, d’una banda. Quant a necessitats
jo crec que estem parlant de necessitats de l’alumnat l’acord plenari, no de necessitats
econòmiques, que és deficitari aquest servei, estem d’acord, que apostem per aquest
servei, no tinga cap dubte que apostem per aquest servei, però que estem defensant un
alumnat que en aquest cas viu o habita al Port, perquè és el que s’ha de traslladar, en cap
cas hem demanat que es traslladen els alumnes de Sagunt al Port. Però, repetisc, jo crec
que l’única fonamentació que vostè pot aportar respecte d’això és de tipus econòmic, de
tipus pedagògic crec que no, i si vostè considera que les condicions objectives,
econòmiques, fan inviable la creació d’aquesta extensió al nucli del Port, perquè, mire
vostè, jo li torne a repetir el mateix, expose-ho de nou, però jo ja em referisc al Sr.
Alcalde; Sr. Alcalde, jo li torne a insistir i a emplaçar que ací per molts arguments que
d’un regidor, no té cap argument per canviar un acord plenari, i jo em torne a ratificar
en aquesta posició, no té cap argument per canviar un acord plenari; per tant, li torne a
instar com a alcalde i màxima autoritat d’aquest Ple municipal, que convide de nou el
regidor d’Educació perquè porte el tema a comissió i a acord plenari de nou.

Eixa moció nosaltres la retirem, o la deixem sobre la taula, sempre que o bé
l’alcalde o el regidor d’Educació es comprometa públicament a portar-ho a la Comissió
Informativa.”

En el debat, es proposa que l’assumpte quede sobre la taula. Sotmesa a votació
dita proposada, el Ple de l’Ajuntament, per 7 vots a favor de SP, GM i UV, 13
abstencions de PSOE i PP i 3 vots en contra de BLOC-EV, ACORDA:

Deixar l’assumpte sobre la taula.

En aquests moments el Sr. Adán es reintegra a la sessió.

15 PROPOSICIÓ SP INDEMNITZACIONS ASSISTÈNCIES MEMBRES
CORPORACIÓ. EXPT. 71/00-M

Sotmès a votació, d’acord amb el que estableix l’art. 82.3 del Reglament
d’Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Corporacions Locals, per
unanimitat es ratifica la inclusió de l’assumpte en l’ordre del dia.

Llegida la proposició presentada per SP, que diu:
“A hores d’ara les percepcions que reben els membres de la corporació en

concepte d’assistència a sessions d’òrgans difereix en funció de si el concret regidor és
o no regidor amb delegació, aquesta diferència retributiva no s’ajusta a dret, tal com ha
declarat la jurisdicció contenciosa administrativa.

Per això i amb la finalitat que el sistema de retribucions dels membres electes de
la corporació s’ajuste a la normativa legal vigent, es proposa al Ple que adopte acord,
amb part dispositiva del tenor literal següent:

1r.- Que la Intervenció de Fons municipal procedisca a iniciar l’expedient relatiu a
la fixació d’iguals retribucions per als membres de la corporació pel concepte
d’assistència a sessions d’òrgans col·legiats, a fi que, previ informe de la Secretaria
General i el dictamen de la comissió informativa competent per raó de la matèria, puga
adoptar-se en el proper Ple ordinari l’acord pertinent.

2n.- A fi d’ajustar les esmentades retribucions al que disposa la normativa de legal
aplicació, la determinació d’iguals retribucions per als membres de la corporació en
concepte d’assistència a sessions d’òrgans col·legiats tindrà en tot cas caràcter
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retroactiu, és a dir, des de la data en què les actuals retribucions van ser fixades per la
nova corporació.”

Obert el torn d’intervencions, la ponent, Sra. MARTÍNEZ, explica: “El tema és
amb ocasió d’alguna sentència que va establir que els regidors per assistència a sessions
no hi havia regidors de primera o de segona, sinó que tots havien de percebre la mateixa
retribució. Açò es va comentar en la junta de portaveus, fins i tot eixa sentència és
coneguda dels Serveis Jurídics, llavors de cara a què, en la mesura que es puga recollint
el seu plantejament, Sr. Zarzoso, perquè açò podrà tenir efectes econòmics bé de majors
o menors ingressos, per al Pressupost, que vostès actuen sempre amb la legalitat
vigent.”

La Sra. ALEGRE, representant del Bloc-Els Verds, indica: “Nosaltres sol·licitem
que es quede sobre la taula.”

La ponent, Sra. MARTÍNEZ, diu: “Deixar sobre la taula, m’agradaria conèixer les
raons del Bloc per deixar-lo sobre la taula, perquè ací no s’està plantejant que els
regidors de l’oposició cobren més, ací el que s’està dient és que en principi i d’acord
amb la llei, pel mateix treball, que és l’assistència a un òrgan col·legiat, els regidors pel
principi d’igualtat de la llei han de cobrar el mateix, i si hi ha regidors delegats, que
l’equip de govern es plantege en quins altres conceptes ha d’haver-hi eixes diferències.
Però el que és infumable, des del punt de vista del càrrec electe pels ciutadans, i des del
punt de vista de la igualtat, és que l’assistència a una comissió informativa o a un ple hi
haja diferències retributives de 10 o 15.000 pessetes. Els segregacionistes no plantegem
apujar-nos el sou, plantegem que les retribucions en aquestes matèries siguen iguals. Si
vostè pot explicar quin problema hi ha, m’agradaria conèixer la seua fonamentació
perquè es quede sobre la taula, quan el que s’està demanant és que s’inicie l’expedient
perquè previs els informes, no es tracta d’adoptar un acord en fals, jo tinc molt clar que
ací com més informes hi haja i més es coneguen els fets, Sra. Alegre, molt millor i més
fonamentades estiguen les decisions, s’està dient que s’inicien les actuacions pels
òrgans administratius perquè amb tota eixa tramitació i l’assessorament legal pertinent
previs s’adopte l’acord, no es va a votar si apugem o abaixem, s’està dient que s’inicie
això. Si vostè em pot explicar quin inconvenient troba o l’oportunitat de la seua mesura,
jo li ho agrairia.”

En el debat, la Sra. Alegre proposa que l’assumpte quede sobre la taula. Sotmesa
la proposta a votació, el Ple de l’Ajuntament, per 13 vots a favor de PP, BLOC-EV i
GM, 6 abstencions de PSOE i 5 vots en contra de SP i UV, ACORDA:

Deixar l’assumpte sobre la taula.

En aquests moments el Sr. Esparza i Sr. García abandonen la sessió, el primer
d’ells momentàniament i el segon amb caràcter definitiu.

16 PROPOSICIÓ SP CREACIÓ COMISSIÓ ESPECIAL ESTUDI
SOLUCIONS TRACTAMENT I GESTIÓ RESIDUS SÒLIDS. EXPT. 72/00-M

Sotmès a votació, d’acord amb el que estableix l’art. 82.3 del Reglament
d’Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Corporacions Locals, per
unanimitat es ratifica la inclusió de l’assumpte en l’ordre del dia.
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La ponent, Sra. MARTÍNEZ, diu: “Vaja per davant, abans de llegir la moció,
que la moció el que pretén en temes crucials per a l’Ajuntament i sobretot per al veïnat,
que és qui paga els impostos i sofreix o gaudeix de les decisions municipals, és la
voluntat de sumar i la voluntat de caminar, i d’una vegada portar a terme el debat i
l’adopció d’acords que procedisquen en temes tan fonamentals com és la recollida de
fem, no sols a nivell mediambiental sinó pel cost que va a suposar. Ho dic perquè la
moció no expressa quins membres haurien d’integrar-la, altres mocions no ho han
expressat i no hi ha hagut problema. Li ho dic a l’equip de govern perquè entenc que
això no és excusa per pronunciar-se sobre el fons de la moció. Si vostès volen recolzar-
la, amb el fet que diguen la composició, no tenim cap problema. A continuació vaig a
llegir-la, que diu així:

“La gestió i el tractament de residus sòlids constitueix una de les assignatures
pendents més cridaneres de la gestió municipal al llarg de dos anys. La situació actual
de l’abocador de fem i la correlativa implantació del tractament de residus sòlids que
avui constitueix una obligació municipal per a tots els municipis de més de 5.000
habitants, no ha comportat un canvi d’actitud municipal a fi de debatre i conèixer les
diferents opcions que pogueren ser factibles per al tractament i gestió d’aquests residus.

D’aquesta manera, i a pesar de la insistència dels grups municipals en la necessitat
d’obrir un debat en profunditat, amb fonament en els estudis necessaris de viabilitat
econòmica, modalitats de gestió, capacitat de tractament, formes d’obtenir finançament
d’altres administracions o fons públics, etc., aquest no ha tingut lloc i això en uns
moments en què s’està estudiant la possibilitat de paralitzar l’abocament al Pic dels
Corbs, donada la seua saturació imminent.

Si la voluntat de l’actual equip de govern passa per assumir la necessitat de
conèixer fonamentalment les opcions, recollir i debatre, les diferents alternatives que
des d’altres grups, institucions públiques, tècnics i associacions pogueren aportar-se, ja
que la problemàtica és de tots i tots haurem d’assumir les conseqüències de la decisió a
adoptar en el seu dia, hauria de donar via lliure a una comissió especial, amb mandat
exprés del Ple, on es definira la línia de treball, els objectius i el termini per a la seua
consecució, compten amb nosaltres.

Si, al contrari, la dinàmica de l’equip de govern és la de tantes altres vegades i que
es resumeix en la frase repetida, una vegada i una altra, als grups de l’oposició, al fòrum
municipal: ‘Nosaltres som els qui governem, no vostès’ i ‘Les comissions especials
només serveixen per dificultar l’acció de govern municipal’, doncs diguen-ho! Però amb
igual coherència, després no pretenguen que en un termini breu i en tot cas impossible
per poder conèixer les propostes que vostès formulen i valorar les conseqüències que
per a tots els ciutadans aquestes tindran, ens demanen que les votem.

Per això es proposa al Ple municipal l’adopció del següent acord:
1.- Acordar la constitució d’una comissió especial per a l’estudi i propostes a

considerar per aquest Ajuntament en matèria de tractament i gestió dels residus sòlids
urbans, amb les següents comeses:

2.- Elaboració de les línies d’actuació a fi de recopilar i avaluar les diferents
formes de gestió, finançament, ubicació, característiques i capacitat del sistema de
tractament de residus que ha d’assumir aquesta administració, facultant l’expressada
comissió perquè de comú acord fixe les línies d’actuació a seguir, la programació dels
treballs que va a dur a terme i la incorporació, en concepte d’assistència tècnica i
assessorament a aquesta d’aquells tècnics que, en funció de la matèria, puguen
assessorar aquesta, donant compte al Ple municipal, amb caràcter mensual, del
desenvolupament dels treballs que porte a terme.”
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Obert el torn d’intervencions, el portaveu d’Unió Valenciana, Sr. MONTESINOS,
diu: “Jo crec que aquesta moció que presenta Segregació del Port ens l’hauríem de
prendre molt seriosament i únicament i exclusivament ni més ni menys que el que està
fent és complir amb el seu deure com a grup polític votat per ics votants, amb
l’obligació i amb la responsabilitat, la que li comporte, ni més ni menys, com la resta de
grups polítics. És 30 de novembre, el penúltim Ple ordinari de l’any 2000 i açò
continuem sense saber. Per tant, jo m’alegre que aquest tema isca avui per part de vostès
o per part de qui siga, però ha de debatre’s, hem de saber què va a passar. Des d’Unió
Valenciana ja fa uns mesos que estem manifestant-li al Sr. Alcalde i a la ciutadania la
nostra preocupació, que és l’única cosa que podem fer, almenys preocupar-nos,
preguntar, perquè com que no tenim òrgan de govern, no tenim decisió, l’única cosa, el
mínim com a oposició és preguntar, eixir als mitjans de comunicació, exigir, d’alguna
manera, responsabilitats. I li preguntàvem al Sr. Alcalde per la nostra preocupació, per
la situació en què es troba el pic dels Corbs, la seua resposta i la de l’equip de govern
sempre ha sigut la mateixa: ho estem estudiant, en el meu viatge a Cecina ho he tractat i
m’he portat un vídeo amb una planta de tractament, etc. Ha anat transcorrent el temps i
fa un parell de mesos va estendre l’alarma i vam prendre l’acord plenari de sol·licitar al
Consell Metropolità de l’Horta o a la Conselleria de Medi Ambient la reducció dels
abocaments a fi d’allargar més, si és el cas, la vida de l’abocador. Però hem efectuat una
visita a la zona i observem que allí arriben camions d’agricultors de la vega, d’Urbase,
etc., i consultades fonts fidedignes se’ns informa que el nivell d’abocaments en
l’actualitat està entre 500 i 600 tones dia. Possiblement a aquest ritme no arribem ni al
mes de febrer, data prevista per al seu tancament, també i a data d’avui, a través dels
mitjans de comunicació, ens hem informat que la Regidora de Medi Ambient, Teresa
Alegre, està fent una ronda de contactes amb els grups municipals per buscar una
solució de consens, i jo li dic: pel que s’ha vist el meu grup no forma part dels grups
municipals, encara que siga un regidor només. Perquè a dia d’avui encara no se’ns ha
consultat res. Sí que és cert que a les dues i mitja del migdia he rebut una crida de la
seua assessora en què diu que hem de tractar aquest tema i que el tractarem durant el
Ple. És l’única informació o via de contacte que tenim entre ells i nosaltres. Encara que
li avancem que si és per tractar aquest tema no ho dubte, que no s’oblide de portar amb
ella el programa municipal amb el qual es va presentar a les eleccions i recomanar-li
que els programes es fan per complir-los, i després tractarem d’estudiar solucions
immediates de consens.

Jo tinc ací una relació, que possiblement en un segon torn ho comente, els fons
que van passant, fons de cohesió, fons Feder, fons Urban, etc., i realment el que és
alarmant és el silenci, l’obscurantisme, d’aquest tema, què es du entre mans?,
aclarisquen-ho, diguen-ho i sabrem a què atenir-nos, perquè en cas contrari tenim tot el
dret per poder pensar, per poder opinar, per poder sospitar, de qualsevol maquinació en
aquest tema, en eixe tema que tot el món coneix i que diuen que hi ha tants interessos
econòmics, és lògic pensar-ho, perquè diuen que el fem té molts interessos econòmics.
Per tant, davant d’aquesta situació que se’ns està plantejant, davant d’aquesta situació
fosca, qualsevol és molt lliure de pensar i molt lògic que podem dir o opinar qualsevol
cosa. Jo els demanaria a l’equip de govern que s’aclarisquen i que plantegen, no a
l’oposició sinó a la resta de ciutadans, què és el que volen d’una vegada per sempre, què
van a fer, després ho recolzarem o no, però que ho diguen prompte per saber a què
atenir-nos.”

El Sr. CORTÉS, portaveu del Grup Mixt, assenyala: “Teresa, la veritat és que no
vaig a dir que, com a amic, perquè pense que l’amistat és una altra cosa distinta, però sí
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com a companya a qui estime, sí que t’aconsellaria, que, com bé deia Segregació del
Port, aquest és un problema de tots, i que lògicament en aquest tema qui més ha de
perdre i qui més va a perdre si al final no es troba una solució a curt termini, va a ser el
partit que representes i especialment tu, perquè et vas a quedar més sola que la una. Per
tant jo t’aconselle com a companya, com a persona que estime, que aquest tema el feres
en el sentit que estem d’acord amb la moció, creiem que ja ha passat molt de temps
perquè no es busque una solució ràpida i consensuada. Per tant, el que t’aconsellaria i
aconsellaria a qui em vulga escoltar, que jo crec que cal fer una comissió urgent, no sols
determinar les persones que van a estar en eixa comissió, sinó, el que és més urgent,
determinar ja el dia i l’hora perquè per desgràcia el tema se’ns ha tirat damunt, i com
més dilatem aquest tema, la solució cada vegada és més problemàtica i més greu. Per
tant, nosaltres en aquest tema, a pesar que amb nosaltres sí que s’ha parlat sense estar en
l’equip de govern, i no estem perquè no ens dóna la gana, el que està clar és que a pesar
que sí que hi ha hagut converses jo crec que ha arribat el moment, no es pot dilatar açò
ni un dia més, creiem que hem de buscar la millor solució per als ciutadans de Sagunt i
el Port, i jo crec que eixa solució l’hem de buscar entre tots. Per tant, Teresa, jo sí que et
demanaria, al Bloc i a l’equip de govern, que es cree la comissió perquè crec que ja hi
ha poques solucions a un tema tan greu com el del fem.”

La representant del Bloc-Els Verds, Sra. ALEGRE, manifesta: “Jo vull agrair les
paraules de Miquel Àngel, correctes com sempre. Vull dir-li a Salvador Montesinos que
si té sospites, que jo tinc alguna maquinació, ho porte a un tribunal de justícia, per si de
cas es tornen en contra de vostè les acusacions que puga fer. Vaja molt amb compte en
eixe tema quan parle amb mi, molt amb compte. Jo demane al Ple que tinga un poc de
paciència, dimarts a la vesprada, falten dos grups per contactar, tindrà la proposta que
pensem que pot ser la més correcta per debatre-la. Gràcies al Sr. Cortés, i a Salvador lil
torne a dir que m’ha molestat molt, si tens cap dubte ves a un jutjat, no ací. Demane per
favor que es quede damunt de la taula.”

En un segon torn, el portaveu d’Unió Valenciana, Sr. MONTESINOS, indica:
“Companya Teresa Alegre, que quede molt clar i no t’ho dic per res, que no he d’anar a
cap jutjat ni a cap lloc perquè amb tu no hi ha cap problema, i quan em referisc a
l’obscurantisme no em referisc a tu particularment, que et quede molt clar i que tinc la
consciència molt tranquil·la que així portes el tema, i l’única cosa que et demanaria és
que ho prengues en positiu, que utilitzes tot aquest tipus de pressió com a delegada, com
a persona representativa en eixe tema, que utilitzes tot aquest tipus de pressió, fins i tot
poca, en positiu, que la utilitzes perquè a qui corresponga que s’explique, utilitza-la en
positiu, i que quede molt clar que no em queda cap dubte sobre tu, que tinc la total
confiança, i si t’ha molestat ho sent, però no era eixa la meua intenció. La meua intenció
era que espavilem, que ens moguem, que sé que ho estàs fent, però falta una miqueta
més, falta donar eixe pas perquè arribem al que tots volem arribar, saber què està
passant i què va a passar.”

El Sr. CORTÉS, portaveu del Grup Mixt, manifesta: “El tema és greu, però és cert
que nosaltres sí que creiem en l’honradesa, en la professionalitat i en la dedicació que
Teresa li està donant al tema, i hem dit que nosaltres almenys sí que hem tingut
informació, hem sigut un dels grups que almenys s’ha parlat del tema, i estem en un
90% d’acord amb els plantejaments que s’han fet des de l’equip de govern i lògicament
perquè tenim una gran confiança en Teresa, sobretot, és a pesar que hem dit que anàvem
a votar la moció, anem a votar que es quede sobre la taula, però sí que et demanaria,
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Teresa, que a la major celeritat possible faces la ronda de contactes amb els grups que
falten i entre tots busquem la solució que siga millor per al municipi.”

Tanca el debat, la ponent, Sra. MARTÍNEZ: “Mire, a nosaltres tampoc no ens han
contat res, ha de ser que va per fases, el que està clar és que açò durarà fins a febrer o
març, i més si es continua abocant. Ací s’està invocant el sentit comú, nosaltres som
molt partidaris del sentit comú. Quan volíem saber els costos de la possible ubicació
d’eixe servei, quines obres, quina temporalització, això és sentit comú, i la pena és que
no el venen a les farmàcies, si no, potser convindria que tot el món el fera. Mire, jo no
confie o desconfie, jo m’estic plantejant el següent: el tema és tan complicat, amb tants
interessos creats, amb tanta normativa pendent de desenvolupament a nivell autonòmic,
i amb una dificultat molt forta que jo no tinc cap problema, jo confie, però jo confie en
funció de documents i en funció d’estudis, si a vostè li han fet una proposta, Sr.
Montesinos, que en el Ple parlem, per descomptat per ajuntar-nos, et dic una cosa,
Teresa, i jo t’ho vaig agrair, per ajuntar-nos 10 minuts o 20 minuts com l’última vegada
tots els portaveus, repartir quatre fotocòpies que era, Girsa em diu, l’altre em compta i
l’altre em deixa per comptar, jo crec que així l’entropessó és segur. Jo he dit amb tot el
criteri de sumar que a mi em dóna igual la composició, si voleu estar en majoria en la
comissió especial o no, el que sí que no anem a fer, i això t’ho dic amb molt compte, no
anem a entrar al drap en un tema que és costosíssim, que tots els indicis i no t’estic
qüestionant ni a tu ni a cap càrrec, que tots els indicis apunten cap a un absentisme i cap
a una agonia del tema perquè ací han passat fons, subvencions, i ningú no ha dit anem a
agafar 200 o 300 milions, i mentrestrant anem fent. Eixa política sí que la porteu a terme
altres vegades, anem a fer i sobre la marxa ja es veurà, en aquesta jo no he vist eixe
posicionament, no sé quines són les raons. Sí que se que el negoci del fem és un gran
negoci, això t’ho puc dir perquè treballe en l’administració quasi 20 anys i la normativa
de residus me la conec. I tornant, l’anem a deixar sobre la taula un altre mes, per a
Desembre?, feu el que vulgueu, però per descomptat sense documents i sense les coses
clares, de pressa i corrent firmem el conveni i després, vull dir, d’això res perquè açò
costa cent de milions de pessetes, i ja veurem els rebuts de fem i on el portem. Llavors,
la vols deixar sobre la taula?, la deixeu, l’única cosa que et puc desitjar és sort perquè si
no es parla l’estola o la maçada us les portareu vosaltres, i duem any i mig de gestió, i
vosaltres en el vostre programa aneu com a Bloc Ecologistes, i en aquest tema la veritat
és que jo no sé quina problemàtica hi haurà, però jo no he vist encara res. Llavors, per
favor, ja no pels segregacionistes, ja sé que normalment no ens recolzeu en les mocions,
pel veïnat, feu el que vulgueu, però ja és hora.”

En el debat, la Sra. Alegre del BLOC-EV proposa que l’assumpte quede sobre la
taula. Sotmesa aquesta proposta a votació, el Ple de l’Ajuntament, per 13 vots a favor de
PP, BLOC-EV i GM, 5 vots en contra de SP i UV i 4 abstencions de PSOE, ACORDA:
Deixar l’assumpte sobre la taula.

17 PROPOSICIÓ PSOE IMPULS LLEI INTEGRAL CONTRA VIOLÈNCIA
DE GÈNERE. EXPT. 69/00-M

Sotmès a votació, d’acord amb el que estableix l’art. 82.3 del Reglament
d’Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Corporacions Locals, per
unanimitat es ratifica la inclusió de l’assumpte en l’ordre del dia.

A les 20 hores i 15 minuts, l’alcalde abandona momentàniament la sessió, i és
substituït en la presidència pel primer tinent d’alcalde, Sr. Castelló.
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Llegida la proposició presentada pel PSOE, que diu:
“L’Ajuntament de Sagunt, per unanimitat de tots els grups polítics, manifesta la

més enèrgica repulsa davant de les situacions de maltractaments i violència de gènere
que pateixen les dones, alhora que expressa la solidaritat amb les víctimes i els seus
familiars.

En l’eradicació de la violència contra les dones, estan implicades totes les
administracions públiques, les forces de seguretat, les associacions i en general tota la
ciutadania.

La violència de gènere és fruit de la desigualtat històrica existent entre els homes i
les dones.

La violència exercida contra les dones és una violació dels drets humans i dels
drets més fonamentals com el dret a la integritat física i a la vida.

L’administració local té un paper transcendental en la lluita per eradicar la
violència cap a les dones, i som conscients de la necessitat de complir els acords de la
IV Conferència Mundial de la Dona, celebrada a Pequín, al 1995.

El tractament des de totes les instàncies implicades ha de ser global i
desenvolupar-se en el marc d’una llei de caràcter integral.

El Ple d’aquest Ajuntament acorda:
- Sol·licitar al Govern de la nació la necessitat urgent mitjançant aprovació al

parlament d’una llei integral contra la violència de gènere.
- Instar al Govern de la nació la creació d’una delegació del govern amb rang de

Secretaria d’Estat, que coordine totes les actuacions que es posen en marxa pels
diferents ministeris en temes de violència de gènere.

Finalment, aquest Ajuntament invita a exercir la participació activa i el
compromís de tota la ciutadania per mostrar el rebuig social cap a la violència contra les
dones i xiquets/es.”

La ponent, Sra. PANIAGUA, indica: “Crec que és un clamor a l’Espanya dels
nostres dies la situació tan greu que existeix en relació amb la violència de gènere, és
una situació tan greu que podríem comparar amb una altra situació gravíssima també
com és la del terrorisme, fins al punt que no hi ha menys víctimes per un terrorisme que
per l’altre, des de l’any 97 fins a enguany estem sofrint una mitjana de 60 assassinats de
dones per any. Crec que les xifres són prou greus, i sense entrar en xifres de la quantitat
de denúncies i de les mancances que eixa situació de violència de gènere implica per a
la seguretat, no sols de totes les dones que patint eixa violència no han mort, sinó també
per als seus fills i filles. Conscients que a principis de l’any 98, si la memòria no em
falla, el Govern de l’Estat va plantejar l’impuls d’unes mesures de xoc contra la
violència de gènere i que realment des d’eixe moment fins avui, eixes mesures de xoc
no sols no han tallat el problema sinó que ni tan sols l’han reduït, és per això que ens
veiem obligats en aquest Ajuntament a plantejar unes mesures que suposen mesures de
més pes, mesures més contundents, perquè a més impliquen un major esforç en la
coordinació de tots els ministeris, una llei encaminada directament a resoldre aquest
problema i sobretot el que implica un rang de Secretaria d’Estat amb el que això suposa
d’un programa econòmic en els Pressupostos de l’Estat que escometa i talle d’arrel
aquest problema. El sotmet a la consideració de tots, i seguirem parlant segons les
intervencions.”

La representant del Bloc-Els Verds, Sra. ALEGRE, assenyala: “Anem a recolzar,
lògicament, aquesta moció, jo no sé si la creació de la Delegació del Govern amb rang
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de Secretaria d’Estat és el més correcte o no, possiblement sí, però jo faria una reflexió
més enllà, jo crec que és un problema cultural i social tremend i que ha de ser una
reflexió i des de les escoles una cultura del respecte que faça possible que quan s’arriba
a determinades edats açò no passe, que desgraciadament tots els dies veiem en la
televisió les agressions que majoritàriament les dones sofreixen per aquests homes que
jo pense que és un problema d’educació, que no n’han tingut i que possiblement
estiguen arrossegant des de la infància. Per descomptat que recolzarem aquesta moció.”

La Sra. MARTÍNEZ, portaveu de Segregació del Port, diu: “Segons notícies, Sra.
Murciano, la Conselleria té previst seixanta mil milions aproximadament per a temes de
la dona, seria interessant que vostè, que està en el Partit del Govern autonòmic, instara o
fera les gestions per a un centre d’acollida comarcal perquè, ja li dic, segons el projecte
de Pressupostos hi ha uns seixanta mil milions de pessetes previstos, i encara que no té
res a veure, sí que vaig a plantejar almenys en precs i preguntes que la institució
municipal es dirigisca al cercle d’empresaris a partir d’eixa iniciativa tan divertida del
fons de paritoris de senyores, jo personalment pense que eixe fons que han plantejat els
empresaris que se l’apunten ells i que aturen ells, en precs i preguntes sí que li pregaré
que en nom de la institució i de les funcionàries i treballadores en general es dirigisca
vostè al cercle d’empresaris.”

La Sra. MURCIANO, representant del Partit Popular, manifesta: “Des del Grup
Popular s’està d’acord en el fons de la qüestió i en el fet de la radicació de la violència
contra les dones, ja que a més açò de tots és sabut, és un objectiu prioritari tant del
govern de la nació com del govern d’Eduardo Zaplana. Nosaltres anem a adherir-nos i
anem a votar a favor la moció perquè considerem que totes aquelles situacions de
violència de gènere de les dones o dels xiquets, tot el que és violència, per descomptat
no estem per la violència, es va a treballar i es va a fer tot el que es puga per la seua
eradicació i de totes maneres encara que la votem vaig fer uns punts perquè quede una
constància i se sàpiga per on s’està caminant. Quant al Pla d’Igualtat d’Oportunitats,
està aprovat pel Govern valencià al 1998, i açò ha suposat la posada en marxa d’un pla
integral que coordine les línies d’actuació que porten a terme des de les distintes
institucions valencianes. Aquest Pla d’Igualtat recull tant les mesures de prevenció com
accions concretes encaminades a eradicar la violència contra les dones. El Pla d’Acció
contra la violència de gènere aprovat a nivell nacional és el reflex de les polítiques
transversals del govern de la nació ja que li competeix la coordinació de tots els
ministeris implicats en matèria de la dona, amb les distintes comunitats autònomes. En
aquest Pla Nacional va sorgir la necessitat d’adoptar mesures de caràcter legislatiu per
adaptar la legislació vigent a la problemàtica de la dona, en aquest sentit es va aprovar
la Llei Orgànica 14/99 de 9 de juny de modificació del Codi Penal de 1995, en matèria
de protecció a les víctimes de maltractaments i de la Llei d’Enjudiciament Criminal. I
finalment la creació d’una delegació de Govern amb rang de Secretaria d’Estat és
inaudita ja que és una contradicció perquè hi ha un organisme nacional, l’Institut
Nacional de la Dona, la competència del qual no és una altra que vetlar per la igualtat
dels homes i dones coordinant les seues actuacions amb les distintes delegacions de
Govern.

També hem de dir que des de l’Ajuntament de Sagunt, s’està treballant i de forma
contundent i amb accions ràpides, en el que és la violència de gènere, com vostè sap que
és membre d’aquest magnífic Consell que és el de la Dona i que hi ha constituïda una
subcomissió de maltractaments. Tot açò és una constància que vull deixar ací en aquest
Ple. Quant al que la Sra. Martínez m’està dient del cercle d’empresaris, és veritat que he
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tingut la notícia per la premsa, l’he llegida, i per descomptat jo no hi estic d’acord,
lògicament, i vull deixar aquesta constància ací com delegada de la Dona.”

Tanca el debat la ponent, Sra. PANIAGUA: “Molt breument i ja que hi ha acord i
pareix que va a haver-hi vots a favor, només puntualitzar algunes coses que a mi em
sembla lògic que la Sra. Murciano, com a responsable i presidenta del Consell de la
Dona, i per tant de responsable en l’equip de govern pel Partit Popular de les polítiques
relacionades amb la dona, aporte les dades que en positiu ella considera que el Govern
de l’Estat ha posat en marxa per solucionar el problema de la violència domèstica, de la
violència de gènere i altres problemes. Però insistisc que les mesures que ella ha
assenyalat, que són certes, formen part totes elles com he dit abans en la meua
argumentació, d’eixes mesures de xoc que es van plantejar a principis del 98, i que per
tant diguem que sense que haja de valorar-se en un sentit negatiu com a generadores de
més danys, perquè no seria així, evidentment no han generat unes polítiques de suport a
l’eradicació de la violència de gènere que ens trobem ara mateix amb el problema, ja dic
no sols resolt sinó ni tan sols minimitzat. És a dir, necessitem, evidentment, una
Secretaria d’Estat és una situació inaudita per a açò, però precisament el que es pretén
és que mitjançant aquest mecanisme i aquesta institució es facilite d’una banda eixa
coordinació que apuntava la Sra. Alegre i d’altra banda els mitjans econòmics
necessaris per enfortir totes les mesures d’eradicació. D’altra banda res més. Crec que
tot el món ho tenim clar ja.”

Per tot això, el Ple de l’Ajuntament, per unanimitat, ACORDA: Aprovar la
proposició dalt transcrita, que ací es té per reproduïda a tots els efectes.

18 PROPOSICIÓ PP SOBRE PLA HIDROLÒGIC NACIONAL. EXPT.
73/00-M

Sotmès a votació, d’acord amb el que estableix l’art. 82.3 del Reglament
d’Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Corporacions Locals, per
unanimitat es ratifica la inclusió de l’assumpte en l’ordre del dia.

Llegida la proposició presentada pel PP, que diu:
“El Projecte de Pla Hidrològic presentat pel Govern de la nació a la societat el

passat mes de setembre representa la resolució dels problemes de subministrament
d’aigua que hi ha a l’interior de les conques, i proposa per a la Comunitat Valenciana,
Múrcia i Almeria com a millor opció el transvasament dels excedents d’aigua des de
l’Ebre.

La proposta respon a una visió global d’Espanya; aborda amb decisió i claredat la
resolució d’un dels majors problemes estructurals de caràcter històric del nostre país,
exigint la resolució prèvia dels problemes reals de la conca cedent –Aragó- per
transvasar els excedents d’aigua a les conques mediterrànies on es concentra la major
part de la població actual, sense que això comporte potenciar la dita concentració en
imposar límits al seu creixement tant humà com de regadius.

Aporta, doncs, les solucions adequades perquè Aragó puga utilitzar l’aigua que
necessita exigint que a les conques receptores s’use l’aigua cedida per garantir un
creixement sostenible (un 44% del total es destina al consum urbà i la resta per
consolidar els usos agrícoles actuals) impedint la realització a costa seua de nous
regadius.

Contempla, com a solució generalitzada per al territori espanyol, alternatives
d’estalvi com a modernització de regadius, reutilització de les aigües depurades, etc. i



47

només allí on el dèficit és inabordable preveu com a solució al transvasament entre
conques com ocorre en el cas de la Comunitat Valenciana.

Prèviament s’analitzen altres alternatives com la implantació de plantes
desalinitzadores. Plantes el cost energètic i per tant econòmic de les quals les fa poc
competitives màximament quan la seua utilització queda limitada a les zones costeres i
la rendibilitat de les quals és més que dubtosa en requerir un importantíssim consum
energètic de combustibles importats, quan hi ha aigua suficient que es perd al mar.

El Pla Hidrològic serà un instrument decisiu per resoldre els problemes d’aigua de
la Comunitat Valenciana.

No constitueix una solució parcial sinó definitiva i a llarg termini.
Té cura de les dues úniques estratègies possibles i al seu torn complementàries:
- Utilitzant amb el màxim rigor i amb la màxima eficàcia els recursos existents

mitjançant polítiques d’estalvi i de racionalització de l’ús i distribució de
l’aigua de forma solidària i eficient tant des del punt de vista social com
econòmic i

- Aconseguint que a les nostres conques es transferisquen recursos suficients
des de conques pròximes clarament excedentàries sense crear-los cap perjuí.

La primera mesura: estalviar i utilitzar l’aigua amb eficàcia i solidaritat interna és
la condició indispensable que ens legitima per reclamar solidaritat externa en forma de
transvasament.

La proposta se sustenta sobre documents tècnics rigorosos que defineixen tant els
dèficits com els recursos sobrants utilitzables en totes les conques; és especialment
moderada en les previsions de futur. Per això que puga considerar-se com un ‘pla de
mínims’.

Així proposa la transferència neta de 1.000 Hm3/any des de l’Ebre a la conca
mediterrània càlcul realitzat partint de la consideració de les hipòtesis de disminució de
pluges per canvi climàtic, d’un notable increment de les superfícies regables a Aragó i
de la satisfacció de les seues demandes de proveïment urbà, portades a l’extrem i
limitant el transvasament a 8 mesos a l’any, deixant els mesos de juny a setembre sense
derivacions per assegurar el cabal a la desembocadura.

La posada en pràctica de la suma de totes les hipòtesis esmentades permetria la
possibilitat de derivar 2.000 Hm3/any sense generar cap problema. El Pla no obstant
això proposa que el transvasament es reduïsca a la meitat, és a dir, als 1.000 Hm3/any
abans al·ludits.

I pel que fa als càlculs de necessitats de les conques beneficiàries l’actitud del
projecte és igualment prudent en plantejar un moderat creixement urbà, la simple
consolidació dels regadius existents i el fre a la sobreexplotació dels aqüífers. No
cobreix cap ampliació de la superfície regable i exigeix l’optimació dels recursos ja
existents: estalvi en regadius i abastiments, reutilització de l’aigua depurada i
l’increment de la utilització conjunta d’aigües superficials i subterrànies.

Prèviament el projecte ha objectivat i acreditat rigorosament el dèficit de les
conques del Xúquer i Segura. La situació definida pel Pla respecte a la conca del
Xúquer indica que ‘si no es disposara de cap aportació externa, el sistema es trobaria en
situació de fallada generalitzada, i en el futur no podrien atendre’s en absolut els
increments de demanda urbana ni la consolidació de regadius o eliminació de la
sobreexplotació’. I pel que fa a la conca del Segura confirma el dèficit estructural que
sempre ha caracteritzat eixa conca.

La transferència d’aigua a les conques valencianes serà costejada en part pels
usuaris de l’aigua, sempre dins de criteris de raonabilitat i de justícia distributiva.
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La Comunitat Valenciana ha posat en marxa, coordinadament entre les
administracions estatal, autonòmica i provincial amb la col·laboració de l’administració
local, actuacions d’estalvi i explotació racional de l’aigua disponible materialitzades en
plans de sanejament, accions tendents a reutilitzar l’aigua, millores de modernització de
regadius, projectes d’abastiment en les connurbacions existents, projectes de
recuperació ambiental i transvasaments interns, aquests últims a fi de pal·liar les
necessitats de les zones més deficitàries en la mateixa conca (Xúquer–Vinalopó).

El Pla Hidrològic Nacional resol les necessitats d’aigua de les conques
valencianes. Acredita, amb les màximes garanties tècniques existents, que el
transvasament no perjudicarà l’Ebre ni ambientalment ni pel que fa a demandes i
perspectives de desenvolupament, imposant limitacions i exigint importants estalvis
d’aigua a les conques receptores.

Atès que resol amb eficàcia i solidaritat interterritorial els problemes històrics de
la nostra Comunitat referits a l’aigua, i que és absolutament beneficiós per als
valencians, els quals seríem els primers perjudicats en el cas que no es porten a terme.

Estimem la necessitat d’un pronunciament clar i inequívoc de suport al Pla
Hidrològic Nacional de totes les forces polítiques valencianes com a grans beneficiaris
que som, més enllà de reticències partidistes que no afavoreixen gens el futur de la
nostra Comunitat. Ja que amb l’aigua, els valencians, ens juguem el nostre futur.

Per tot això, i sobre la base d’allò que s’ha exposat, en nom del Grup Popular de
l’Ajuntament de Sagunt, formula al Ple la següent

PROPOSTA D’ACORD
1. Manifestar el suport de l’Ajuntament de Sagunt al ‘Projecte de Pla Hidrològic

Nacional’, així com el seu reconeixement al Ministeri de Medi Ambient per la qualitat i
coherència del projecte presentat que no dubtem a qualificar com a rigorós, realista i
solidari.

2. Instar a totes les forces socials i polítiques de la Comunitat Valenciana a actuar
decididament i unitària en defensa del projecte de Pla Hidrològic Nacional presentat pel
Ministeri de Medi Ambient.

3. Instar, igualment, al Govern de la Generalitat Valenciana perquè es
prosseguisquen, amb el rigor mostrat, les polítiques d’estalvi i de racionalització de l’ús
o distribució de l’aigua amb la màxima eficàcia i partint, sempre, dels criteris ja
establerts, de solidaritat i d’eficiència social i econòmica.”

Obert el torn d’intervencions, el portaveu d’Unió Valenciana, Sr. MONTESINOS,
diu: “Sr. Castelló, també el Pla Hidrològic Nacional a Unió Valenciana ens interessa
molt, i des d’Unió Valenciana hem valorat l’avantprojecte presentat al Consell Nacional
de l’Aigua pel Ministeri de Medi Ambient del Pla Hidrològic Nacional, com un primer
pas per resoldre les necessitats hídriques de la Comunitat Valenciana, però estaran
d’acord amb mi que és a totes vistes insuficients per cobrir el dèficit real que en aquesta
matèria pateix la nostra Comunitat, màximament si no es prenen mesures de control i es
frenen eixes grans transformacions de muntanya que s’estan efectuant en eixa i en altres
comarques de la nostra Comunitat, com així li ho fèiem saber en una recent moció
presentada pel meu grup en aquest Ple municipal, i que la seua moció recull, però que al
seu dia no ens el van votar a favor, per garantir el futur més immediat, el consum humà
de l’aigua, la demanda del sector turístic i les necessitats de la nostra agricultura. Les
quantitats proposades inicialment pel Ministeri de Medi Ambient són clarament
insuficients, per la qual cosa el nostre grup s’uneix a la seua moció, però sol·licita a més
es tripliquen les quantitats inicialment exposades a fi de poder afrontar el futur amb
plenes garanties de proveïment i no tornar a trobar-nos en la situació actual dins
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d’escassos 10 anys, si no canvien les previsions. La proposta del Pla Hidrològic
Nacional del Govern Central no ha de considerar-se un punt i final, sinó un punt i
seguit, on des d’Unió Valenciana confiem que les promeses electorals del seu partit que
incloïa la solució de totes les necessitats hídriques de la Comunitat Valenciana es
complisquen i aprofiten la majoria que els ciutadans valencians els van donar les
passades eleccions per complir-les. Hem de recolzar fins on faça falta, fins i tot
assenyalar prioritats d’execució que no poden esperar al 2003, eixe transvasament de
Xert a Cali, perquè les comarques dels nostres veïns de la província de Castelló estan
sofrint des de fa anys una mancança hídrica que afecta ja fins i tot al seu
desenvolupament industrial i al consum humà. Des d’Unió Valenciana recolzarem totes
aquelles propostes o noves alternatives per donar solució a les gravíssimes mancances
que en matèria hídrica estan sofrint les comarques valencianes. El transvasament urgent
de l’Ebre cap a les nostres terres no és un capritx sinó una necessitat vital per a la nostra
Comunitat, que sofreix greus problemes d’abastiment humà, retrocés del
desenvolupament turístic i abandó de conreus amb la despoblació corresponent de
comarques interiors, i així li ho hem de transmetre als nostres veïns aragonesos, que
com a gest de solidaritat ens permeten servir-nos de l’aigua sobrant encara que la
connexió s’efectue pròxima a la seua desembocadura a la mar.”

La representant del Bloc-Els Verds, Sra. ALEGRE, assenyala: “La moció que
vostès presenten no es pot recolzar perquè no estem d’acord en la concepció actual del
Pla Hidrològic Nacional.”

El portaveu del Grup Socialista Progressista, Sr. CRISPÍN, manifesta: “Des del
meu grup no podem compartir els continguts del Pla Hidrològic Nacional que ha
presentat l’actual Govern com a panacea als problemes històrics dels desequilibris
hídrics existents entre les diverses parts del territori per diverses raons. El ministre
Mates no ha presentat en realitat un Pla Hidrològic Nacional sinó un document que no
compleix en absolut els requisits d’una correcta planificació hidrològica. Un document
que no aconsegueix ser un Pla Hidrològic i es queda en un mer Pla Hidràulic, en el qual,
en aquells aspectes que ens interessen als valencians, carrega tota la responsabilitat
d’aportacions cap a aquesta comunitat, en un sol riu, l’Ebre, i així disminueix la
seguretat que només podria donar una diversificació de les aportacions hídriques. El Pla
Hidrològic Nacional manca d’un disseny rigorós de la planificació que abrace totes les
conques i considere amb serietat totes les opcions existents per atendre els problemes de
qualitat i quantitat dels recursos hídrics que necessitem, entre altres, els valencians. Un
Pla Hidrològic Nacional ha de ser molt més que transvasaments, contemplat des de la
filosofia que presideix la recentment aprovada directiva de la Unió Europea, el Pla
Hidrològic Nacional contempla una gestió de l’aigua desfasada, cal canviar una
concepció antiquada que ha primat les polítiques de captació de nous recursos a una
altra, que és la que defensem els socialistes, que ha d’incidir principalment en el millor
ús dels recursos existents, i fer prevaldre el qualitatiu sobre el quantitatiu posant l’accent
en l’oferta i no en la demanda. Per a nosaltres el Pla Hidrològic Nacional en un context
de redistribució solidària dels recursos pressupostaris ha d’estar encaminat a aconseguir
un major equilibri territorial i un desenvolupament sostenible, però va en aquesta
direcció l’avantprojecte del Pla Hidrològic o més prompte en la contrària? Encara que el
desenvolupament sostenible ha rebut molt variades interpretacions, la forma més simple
i directa de caracteritzar-lo és dient que al que aspira aquesta opció de desenvolupament
és que la generalitat dels ciutadans visca els majors anys possibles de la millor manera
possible, i que aquesta pretensió no impedisca ni coarte el fet que ciutadans d’altres
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àmbits puguen també desenvolupar-se o que també ho facen les generacions futures,
sens dubte, el projecte del Govern no té eixa ambició, i al contrari accentuaria els
desequilibris territorials, comportaria greus impactes ambientals i no garantiria en
absolut una gestió sostenible de l’aigua. El Govern no aclareix la repercussió dels costos
derivats de la seua proposta, els textos del Pla Hidrològic plantegen la possibilitat de
modular les repercussions encarint els abastiments humans, però la discrecionalitat és
absoluta, ja que a més l’aportació de l’aigua transvasada podrà efectuar-se per part d’un
concessionari a usuaris concrets i no al conjunt de la conca receptora, amb la qual cosa
ni tan sols es garanteix que resulten beneficiaris pel transvasament els usuaris el dèficit
dels quals justifiquen en teoria el propi transvasament. Es podria donar la paradoxa que
amb el Pla Hidrològic Nacional del Govern es perpetuaren situacions d’infradotació o
de sobreexplotació d’aqüífers en els regadius valencians consolidats mentre s’atenen
demandes urbanes o turístiques a un cost semblant al de les dessalacions o la
reutilització d’aigües depurades. Enfront d’això els socialistes reivindiquem una gestió
pública d’aigua de qualsevol procedència que garantisca tots els usos actuals amb
criteris de sostenibilitat i que evite l’especulació sobre aquesta i els seus consegüents
efectes socials, territorials i ambientals. El Pla Hidrològic ha d’apostar pel futur, a pesar
de les contínues manifestacions del Govern sobre la modernitat de la seua oferta en
matèria política d’aigua, s’ha de denunciar amb rotunditat que el projecte presentat es
correspon amb una visió obsoleta en la qual no juguen el paper que mereixen els
mecanismes necessaris per garantir l’ús racional de l’aigua i la màxima eficiència de les
infrastructures, ni si plantegen les possibilitats d’explotació conjunta, aigües
superficials, aigües subterrànies, ni es té prou en compte l’evolució previsible de les
tecnologies de dessalinització, reutilització d’aigües residuals i potabilització, en
particular resulta imprescindible coordinar la política de l’aigua, amb la política de
regadius per afavorir la modernització del sector agrícola, la correcta dotació dels
regadius legals infradotats i l’eradicació dels regadius il·legals. Les costoses
infrastructures no poden constituir una vegada més la recepta habitual de la qual el
govern tira mà per abordar els problemes de l’aigua a Espanya, o almenys no l’única
ferramenta.

Creiem fermament que el millor que li pot passar a Medi Ambient és que no
s’execute l’actuació pressupostada en la seua defensa, però l’avantprojecte del Pla
Hidrològic fa el que pot per no trencar eixa assentada tradició al nostre país. El Pla
Hidrològic Nacional només serà un èxit si és el fruit d’un ampli consens territorial i és
al Govern a qui li pertoca crear les condicions perquè aquest puga donar-se. Si exigim
solidaritat d’altres territoris i creiem poder demanar-la honradament, hem de ser capaços
de mantenir un diàleg franc amb ells i acreditar que els dits recursos són estrictament
imprescindibles, i que la gestió que es farà d’ells serà pública, transparent i justa, prèvia
justificació del fet que hem esgotat totes les nostres actuals possibilitats i que optem per
una fórmula de creixement coherent que no reproduïsca en el futur i de forma
exponencial noves necessitats d’aigua. Ha de ser en el Consell Nacional de l’Aigua i
mitjançant el diàleg amb els màxims responsables de les comunitats autònomes on el
Govern coneixerà les diferents posicions procedents de tots els àmbits territorials i
socials. Des del Partit Socialista del País Valencià invitem al Govern a revisar la seua
proposta inicial del Pla Hidrològic Nacional per poder avançar cap al consens al mateix
temps que reiterem la nostra voluntat de col·laborar-hi.”

El portaveu del Partit Popular, Sr. CASTELLÓ, explica: “Sr. Crispín, davant
d’eixe argument que ha usat vostè, he de dir-li que per la nostra part entenem que
Espanya porta centenars d’anys amb un problema greu i sense resoldre, i que, des de fa
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més de 30 anys, es veu que ha arribat el moment per fi de garantir el dret de tots els
ciutadans, de tots els espanyols a l’aigua. En les línies generals de la planificació
hidrològiques s’ha aprovat un pla d’inversions per solucionar els problemes interns de
les conques, per 3 milions de pessetes, igualment es produeix un reequilibri
interconques amb un transvasament proposat al Consell Nacional de l’Aigua, els
problemes indubtablement són greus, però crec que no pot plantejar-se en absolut el que
vostè diga que es porta l’aigua a les zones riques, perquè no és en absolut cert. L’aigua
que s’ha de transvasar és en un 44% destinada a l’abastiments de l’aigua, i el 56%
restant és el que atén els dèficits hídrics que avui posen en perill conreus existents i en
alguns casos històrics. Per tant, no és veritat que tots els perceptors, ni tan sols la
majoria, siguen d’aquelles regions riques, naturalment respecte dels cedents, el que
succeeix és que hi ha zones espanyoles que no tenen aigua, i la situació de les quals ja
va ser diagnosticada i determinada clarament, ni més ni menys que al 1930, on ja se
sentenciava que la conca del Segura i part de la seua zona veïna són deficitàries, i eixe
problema mai no s’ha acabat de resoldre com correspon i és eixe dret a l’aigua, i són les
greus conseqüències socials i ambientals les que s’han de combatre amb eixe
transvasament. En tot cas no sols tots els espanyols tenen dret a l’aigua, sinó que si es
tracta d’aigua que es destina al mar, crec que no s’ha de qüestionar la destinació.

És fals completament el que vostè ha dit respecte d’aigües subterrànies i
dessaladores, les dessaladores des dels mètodes d’impulsió fins a l’energia que es
consumeix per eliminar la sal de l’aigua, consumeixen gran dosi d’energia que
comporta que l’aigua isca exactament el doble de cara del que s’està plantejant en
aquest moment, i no és cert tampoc que s’ignoren les aigües subterrànies, ja que en totes
les anàlisis s’està analitzant les possibilitats de la seua utilització, el que succeeix
clarament és que no són en absolut suficients per atendre totes les demandes i en molts
casos el transvasament li ve com necessari. Les al·lusions clàssiques a l’impacte
ambiental que produeixen els transvasaments, he de dir-li també que per a cada una de
les alternatives que es presenten s’han fet anàlisis ambientals. La llei exigeix que totes
les obres que es porten a terme fins i tot aquelles en què no fóra preceptiu tindran un
estudi d’impacte ambiental, de l’obra en si, i el propi del transvasament. Els impactes
puntuals que es puguen produir en llocs concrets han sigut analitzats a més
específicament, li deia, fins i tot en aquells punts en què la llei no l’exigira.

Finalment només vull dir-li respecte al conflicte territorial que no hauria d’haver-
ne perquè ací no va a perdre ningú, però és cert que alguns poden acudir a la demagògia
i convertir un problema històric que exigeix una solució en una batalla territorial per
mers ardits polítics i és un terreny fàcil perquè Aragó, per exemple, té una antiga cultura
de l’aigua, i alguns partits a Aragó tenen en aquest ambient un caldo de cultiu propici,
és fàcil exaltar la passió. En aquests temes cal ser racional i comprendre que a Aragó i a
les altres regions a les quals se les intenta posar en certa mesura l’ham davant dels ulls,
el tema del transvasament ni guanyen ni perden, on sí que es guanya és en les obres que
li poden permetre augmentar els seus recursos, augmentar el seu regadiu i créixer
econòmicament, però això és una altra cosa, està pactada i l’estat el va a complir i l’està
complint, però per a més paradoxa alguns dels qui s’oposen als transvasaments també
s’oposen que aquestes regions tinguen aquestes obres que li permeten créixer en regadiu
i riquesa, incorrent en una greu incoherència. Mentre el consens, per exemple a Navarra,
permet fins i tot contra violència terrorista augmentar el seu reg, a Aragó alguns viuen
en la demagògia que sacrifica al seu poble. Per tant seria qüestió de demanar-los que
tingueren eixa visió global que té el Ministeri de cara a tot l’estat espanyol i no es
perderen en els distints territoris nacionals donant lliçons en un sentit o un altre,
depenent de qui estiga governant.”
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La Sra. ALEGRE, representant del Bloc-Els Verds, manifesta: “Sr. Castelló,
nosaltres ja hem dit que no podem recolzar el Pla Hidrològic Nacional tal com està
perquè des del Bloc demanem un Pla Hidrològic que contemple un canvi en el concepte
de l’aigua, aquest s’ha de basar en una correcta gestió de l’aigua, i en l’eficiència de
l’ús, de l’estalvi, de la reutilització i la protecció d’ecosistemes fluvials, i apostem per
diagnosticar primer que res la situació actual, els aqüífers de les aigües superficials de la
conca del Xúquer i del Segura, control per part de l’administració autonòmica de les
aigües, la Confederació i l’Estat ja ens ha demostrat què significa açò per a ells. Creació
del Consell Valencià de l’Aigua, creació de la policia de l’aigua, eliminació dels focus
de contaminació de les aigües superficials i subterranis, nitrats i salinització, ordenació
de les explotacions dels aqüífers, principalment els pous que subministren aigua per al
camp i la indústria, es pensa que a la Comunitat Valenciana poden haver-hi més de
4.000 pous, només compatibilitzats se’n parlen d’uns 2.500, utilitzar les actuacions del
sector agrícola, ordenació el territori agrícola per conreus i varietats, provisió de les
noves transformacions de regadiu, com també contemplar el Pla Hidrològic Nacional.
Per tant cal reclamar una moratòria fins a l’entrada en vigor de l’esmentat Pla.
L’organització de les estructures de regadiu des del concepte de concentració
parcel·lària per aturar el minifundisme, ordenació del sòl urbanitzable, principalment a
la costa on hi ha una pressió especuladora, introduir en la mesura necessària i menys
agressiva la desorganització a les zones del litoral, per tant crear plantes de dessalació a
les comarques que més sofreixen el problema de reserves hídriques. Cal apuntar que el
Pla Hidrològic Nacional fa algunes ressenyes i parla d’un cost d’aigua dessalada entre
130 i 150 pessetes metre cúbic, xifra que afegeix els cànons, i les taxes es podrien situar
entre unes dues-centes, dues-centes cinquanta pessetes, el metre cúbic, depuració de les
aigües residuals urbanes i en la reurbanització. Contemplar el cicle de l’aigua en la
indústria i incentivar la depuració de les aigües i el seu aprofitament de nou. Totes
aquestes preguntes, pensem que la moció que ha presentat el PSOE estem d’acord en la
part dispositiva, i el punt u, dos i tres, encara que de forma més generalitzada sí que
recolza per al diàleg i l’intercanvi d’opinions que crec que són necessàries en aquest
punt. Per això anem a recolzar la moció presentada pel Grup Socialista Progressista.”

La Sra. MARTÍNEZ, portaveu de Segregació del Port, indica: “Nosaltres
coneixem la ponència que ha fet la Comunitat Autònoma Aragonesa, realment el tema
del repartiment de l’aigua, València necessita aigua, el sud necessita aigua, però
honestament pronunciar-nos tenint en compte els inconvenients que estan plantejant els
moviments ecologistes i per descomptat aquest Estat té moltes assignatures pendents a
nivell de medi ambient, a nivell ecològic, i sense conèixer més dades, seria una farsa per
part nostra recolzar positivament o negativament aquest tema. Pense que ens desborda
en aquests moments, i per tant el govern aragonès estarà defensant els seus interessos, hi
ha molts interessos en joc a nivell de regions i a nivell polític, i evidentment si el Pla
Hidrològic ha aconseguit sumar, i ho ha aconseguit a tot el moviment ecologista a tot
arreu de l’Estat, alguna raó hi haurà per a eixe posicionament. En definitiva açò va a ser
una petició. I l’honest i seriós per part nostra és abstenir-nos precisament en
consideració a eixos moviments ecologistes i en consideració que difícilment es pot
acusar el govern aragonès que no defense els aragonesos, em sembla una posició
inadmissible. El govern aragonès estarà gestionant el que entén interessant i l’aigua per
a València fa falta, però realment no tenim un judici format per emetre eixe vot, per tant
ens abstindrem.”
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El Sr. CRISPÍN, portaveu del Grup Socialista Progressista, diu: “Nosaltres anem a
presentar una esmena a la totalitat, potser per açò cobre sentit alguna de les paraules que
ha dit Teresa, i que segurament l’ordre rigorós d’intervenció que brolla de la seua
interpretació del ROF ha semblant un poc que s’haja posat per una vegada el carro per
davant dels bous, però bo, jo crec que al final en el context del debat també al Bloc li va
a servir la intervenció que ha fet. Nosaltres anem a presentar una esmena a la totalitat, jo
volguera a més recordar per si algú pensa, no crec que ningú a aquestes alçades pense
que els socialistes valencians estem en contra que se solucionen els problemes, que són
molts de l’aigua, el greu dèficit hídric que tenim. Però cal recordar que si avui a l’Estat
espanyol no disposem d’un Pla Hidrològic Nacional, i la Comunitat Valenciana encara
no té solucionades les seues necessitats es a causa de l’actitud del Partit Popular que
l’any 93 va bloquejar la tramitació parlamentària de l’avantprojecte del Pla Hidrològic
Nacional del Govern del PSOE, promogut per l’exministre Josep Borrell. En aquest
sentit només cal recordar les feroces diatribes de l’avui president del Govern, Sr. Aznar,
que llançades en aquelles dates en diversos fòrums prometent a la Comunitat Autònoma
d’Aragó, cal recordar que en aquell moment governava a la Comunitat d’Aragó el Partit
Popular, que no acceptarien el transvasament d’aigües de l’Ebre a altres conques
hidrogràfiques. El Sr. Aznar l’any 93, governant el Partit Popular la Comunitat d’Aragó,
assegurava que no acceptarien el transvasament d’aigües de l’Ebre a altres conques
hidrogràfiques, precisament on es basa fonamentalment, essencialment el seu Pla
Hidrològic Nacional, ara que estan en el govern, com en tantes altres ocasions, cosa que
ja és costum en el Partit Popular, és dir una cosa quan s’està intentant arribar al govern i
una altra molt distinta quan cal gestionar de veritat els interessos dels ciutadans. Com he
dit el Grup Socialista Progressista va a presentar una esmena a la totalitat que vaig a
passar al secretari, i vaig a llegir la part expositiva que diu així: “1. Instar al Govern de
la nació a obrir un ampli diàleg amb els màxims responsables de les comunitats
autònomes, en el qual coneixerà les diferents posicions procedents de tots els àmbits
territorials i socials, més enllà dels representats en el Consell Nacional de l’Aigua.

2. Instar al Govern de la nació a revisar la seua proposta inicial de PHN, en la
línia de garantir un ús més racional de l’aigua, una major diversificació de les
aportacions hídriques a la Comunitat Valenciana i una major garantia que el PHN no
perpetue situacions d’infradotació –o de sobreexplotació d’aqüífers- en els regadius
valencians consolidats, mentre s’atenen demandes d’una altra índole.

3. Instar al Govern de la nació, en tot cas, a possibilitar un PHN de consens de
totes les parts interessades.

Que aquest acord siga remès al Govern de la nació, al president de la Generalitat
Valenciana i al Consell Nacional d’Aigua”.

Tanca el debat el portaveu del Partit Popular, Sr. CASTELLÓ: “Per tancar el torn
em sembla realment pobra l’argumentació que un partit socialista que portava governant
11 anys, alguns anys d’aquests, algunes legislatures amb majoria absoluta, s’haja
d’escudar que un grup popular a les Corts, al Congrés dels Diputats, amb escassos 120
diputats tinga la culpa que no s’aprovara el Pla Hidrològic Nacional del 93, com dic, 11
anys més tard d’estar governant en la nació i que per davant encara van tenir dues o tres
anys per tornar-lo a traure, perquè els recordaré que l’any 93 va haver-hi eleccions i que
es va traure prèviament a les eleccions un Pla Hidrològic no conclòs i absolutament
incoherent i sense cap tipus de negociació amb cap comunitat autònoma, no com s’està
succeint ara. Per tant, atribuir la culpa al PP, que per fi ha presentat de veritat un Pla
Hidrològic Nacional i no aquell gest de Pla Hidrològic Nacional que va fer el PSOE, em
sembla quasi sarcàstic, sobretot quan s’ha gaudit de majories absolutes i en el millor
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dels casos al 93, el PP tenia, com dic, un grup sobre 350 diputats d’aproximadament uns
120, no eren realment els mestres del consens vostès.

En qualsevol cas nosaltres mantenim la proposta tal com estava formulada i
votarem en contra de l’esmena a la totalitat que han presentat vostès, que ens sembla
absolutament democràtica, no com succeeix en altres ocasions quan nosaltres fem
esmenes.”

Durant el debat, el portaveu del Grup Municipal Socialista, Sr. Crispín, presenta
una esmena a la totalitat, que diu:

“El Govern ha presentat l’avantprojecte de Pla Hidrològic Nacional (PHN) per al
seu debat en el Consell Nacional de l’Aigua i posterior tràmit parlamentari.

Aquest document carrega tota la responsabilitat d’aportacions cap a la Comunitat
Valenciana en un sol riu (l’Ebre), disminuint així la seguretat que només podria donar
una diversificació de les aportacions hídriques. Però, a més, el PHN manca d’un disseny
rigorós de la planificació, que abrace totes les conques i considere, amb serietat, totes
les opcions existents per atendre els problemes de qualitat i quantitat dels recursos
hídrics que necessitem, entre altres, els valencians.

El PHN, contemplat des de la filosofia que presideix la recentment aprovada
Directiva Marc d’Aigües de la Unió Europea, contempla una gestió de l’aigua
desfasada, accentuaria els desequilibris territorials, comportaria greus impactes
ambientals i no garantiria, en absolut, una gestió sostenible de l’aigua.

Amb el PHN del Govern es podria donar la paradoxa que es perpetuaren
situacions d’infradotació –o de sobreexplotació d’aqüífers- en els regadius valencians
consolidats, mentre s’atenen demandes urbanes o turístiques a un cost semblant al de la
desalación o la reutilització d’aigües depurades.

El projecte presentat es correspon amb una visió obsoleta, en el qual no juguen el
paper que mereixen els mecanismes necessaris per garantir l’ús racional de l’aigua i la
màxima eficiència de les infrastructures, ni es plantegen les possibilitats d’explotació
conjunta aigües superficials –aigües subterrànies, ni es té prou en compte l’evolució
previsible de les tecnologies de desalación, reutilització d’aigües residuals i
potabilització.

Per tot això els socialistes no podem acceptar l’avantprojecte de PHN com un
document tancat. Creiem que s’imposa la necessitat d’un ampli consens, en el qual es
tinguen en compte les diferents posicions procedents de tots els àmbits territorials i
socials.

Així doncs, sotmetem a consideració del Ple les següents propostes d’acord:
1. Instar al Govern de la nació a obrir un ampli diàleg amb els màxims

responsables de les comunitats autònomes, en el qual coneixerà les diferents posicions
procedents de tots els àmbits territorials i socials, més enllà dels representats en el
Consell Nacional de l’Aigua.

2. Instar al Govern de la nació a revisar la seua proposta inicial de PHN, en la
línia de garantir un ús més racional de l’aigua, una major diversificació de les
aportacions hídriques a la Comunitat Valenciana i una major garantia que el PHN no
perpetue situacions d’infradotació –o de sobreexplotació d’aqüífers- en els regadius
valencians consolidats, mentre s’atenen demandes d’una altra índole.

3. Instar al Govern de la nació, en tot cas, a possibilitar un PHN de consens de
totes les parts interessades.

Que aquest acord siga remès al Govern de la nació, al president de la Generalitat
Valenciana i al Consell Nacional d’Aigua.”
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Esmena que, sotmesa a votació, és rebutjada per 7 vots a favor de PSOE i BLOC-
EV, 8 vots en contra de PP i 7 abstencions SP, GM i UV.

A les 21 hores l’alcalde es reintegra a la sessió.

Per tot això, el Ple de l’Ajuntament, per 9 vots a favor de PP i UV, 7 vots en
contra de PSOE i BLOC-EV i 6 abstencions de SP i GM, ACORDA: Aprovar la
proposició inicialment transcrita, la part dispositiva de la qual és la següent:

PRIMER: Manifestar el suport de l’Ajuntament de Sagunt al ‘Projecte de Pla
Hidrològic Nacional’, així com el seu reconeixement al Ministeri de Medi Ambient per
la qualitat i coherència del projecte presentat que no dubtem a qualificar com a rigorós,
realista i solidari.

SEGON: Instar a totes les forces socials i polítiques de la Comunitat Valenciana a
actuar decididament i unitària en defensa del projecte de Pla Hidrològic Nacional
presentat pel Ministeri de Medi Ambient.

TERCER: Instar, igualment, al Govern de la Generalitat Valenciana perquè es
prosseguisquen, amb el rigor mostrat, les polítiques d’estalvi i de racionalització de l’ús
o distribució de l’aigua amb la màxima eficàcia i partint, sempre, dels criteris ja
establerts, de solidaritat i d’eficiència social i econòmica.

19 NOMENAMENT VOCALS CONSELL ECONÒMIC I SOCIAL
Sotmès a votació, d’acord amb el que estableix l’art. 91.4 del Reglament

d’Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Corporacions Locals, per
unanimitat, es declara la urgència de l’assumpte i procedir al seu debat.

Mitjançant acord del Ple ordinari de la corporació municipal adoptat en la sessió
del 28 d’abril de 1992, es va determinar la creació i es van aprovar els Estatuts del
Consell Econòmic i Social de Sagunt. Aquest òrgan es constituïa com un consell
sectorial les funcions del qual eren la consulta, estudi i assessorament de l’Ajuntament
de Sagunt en matèries referents a desenvolupament econòmic i local i política
d’ocupació municipal.

Per tal com el dit Consell no havia tingut un funcionament periòdic i fluid, des
d’aquesta Regidoria es va estimar convenient impulsar el desenvolupament de les seues
actuacions i per a això resultava adequat una modificació dels seus Estatuts a fi
d’adaptar-los a les circumstàncies actuals.

A l’efecte, mitjançant acord del Ple ordinari de la corporació municipal adoptat
en la sessió del 29 d’abril de 2000, es procedeix a una modificació d’aquests. Complits
els tràmits preceptius d’informació pública i audiència als interessats sense que s’haja
presentat cap reclamació o suggeriment, cal entendre aquests definitivament aprovats.

Tenint en compte que els esmentats Estatuts constitueixen les pròpies normes de
funcionament del Consell Econòmic i Social (art. 131 del Reial Decret 2568/1986, de
28 de novembre, pel qual s’aprova el Reglament d’Organització, Funcionament i Règim
Jurídic de les Entitats Locals, en concordança amb l’art. 22.2 de la Llei 30/92, de 26 de
novembre, de Règim Jurídic de les Administracions Públiques i del Procediment
Administratiu Comú), en el seu articulat s’estipula que els/les representants que
conformen el Ple del dit Consell són persones elegides per les entitats, institucions
i/organitzacions a què representen; sent tots anomenats pel Ple municipal.

Tenint en compte que la major part de les entitats que compten amb
representació en el Consell Econòmic i Social de Sagunt han procedit a l’elecció dels
seus representants, es pot procedir a l’efectiva constitució d’aquest per impulsar la
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participació dels agents socials en el foment de l’ocupació i la promoció econòmica de
la ciutat.

Obert el torn d’intervencions, el ponent, d’Unió Valenciana, Sr. MONTESINOS,
diu: “Des d’Unió Valenciana hem d’informar una vegada més, ja que anteriorment així
ho vam fer en el Ple ordinari en la sessió tingué lloc el passat 29 d’abril de l’any 2000,
en el qual se sotmetia a votació la modificació dels Estatuts, expressant el nostre
desacord per no haver-nos tingut en compte com a representants de l’Ajuntament en el
Ple del Consell, amb la qual cosa han aconseguit apartant-nos al costat dels altres grups
de l’oposició, eliminar els representants legítims del poble que conformen amb l’equip
de govern el Ple de la corporació. No podem ni hem de votar en contra de vocals que
s’han elegit per conformar el Consell Econòmic i Social de Sagunt perquè tots ells
representen les diferents entitats, organitzacions i institucions, excepte l’Ajuntament que
només representa una part de la corporació municipal. En aquest cas conformada per
l’equip de govern que amb els seus vots legitimaran el seu nomenament. Ens anem a
absentar en el moment de la votació per expressar el nostre desgreuge per la
discriminació a què hem sigut sotmesos, però tinguen la completa seguretat els elegits
que ens tindran a la seua sencera disposició per rebre les seues consultes, estudis i
assessorament, en tot allò que supose el desenvolupament econòmic i social, així com
política d’ocupació municipal en bé dels nostres ciutadans que seran els vertaders
receptors de l’impuls dels agents socials, en el foment d’ocupació i promoció
econòmica de la nostra ciutat.”

La Sra. MARTÍNEZ, portaveu de Segregació del Port, assenyala: “Els
segregacionistes recollim les paraules de Salvador Montesinos, crec que el Grup
Socialista igual, i per tant nosaltres ens n’anem i quan algun sindicat, algun sector social
vulga parlar amb nosaltres, estem a la seua disposició també.”

El portaveu del Grup Socialista Progressista, Sr. CRISPÍN, diu: “Gràcies, Isabel,
per intentar fer el meu treball però encara el puc fer jo mentre siga portaveu del Grup
Socialista. Vull manifestar que, per descomptat, subscrivim totes les paraules i idees que
ha comunicat el company d’Unió Valenciana, Montesinos, i que el Grup Socialista
també va a abandonar aquest Ple com a protesta en el tracte no a nosaltres, que som
mers servidors dels ciutadans, però sí als nostres representats, perquè creiem que els
milers de vots de ciutadans que optaren per les nostres opcions polítiques mereixien un
altre tracte i més respecte, sobretot quan els vots que els ciutadans van emetre a les tres
formacions polítiques que anem a abandonar el Ple suposa una majoria, molts més que
els que es queden ací dins.”

Tanca el debat la ponent, Sra. CONTRERAS: “Només un minut per donar
l’enhorabona a les persones que van a ser nomenades en aquest Ple, que van a constituir
el Consell Econòmic i Social i que funcionen, que nosaltres sapiguem fer bon ús d’ells,
que el Govern sàpiga utilitzar-los bé, que les institucions sàpiguen utilitzar-los bé, que
l’oposició sàpiga utilitzar-los bé per poder-se assessorar i que els seus consells siguen
de profit per a tots els qui som ací, per als qui ens quedem per votar i per als qui se
n’ixen, perquè a tots ens hauran d’aconsellar.”

Durant el debat, abandonen momentàniament la sessió els regidors presents en la
sessió dels grups polítics PSOE, SP i UV.
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Per tot això, d’acord amb el dictamen de la Comissió Informativa d’Activitats
Industrials i Comercials, el Ple de l’Ajuntament, per 13 vots a favor de PP, BLOC i GM
i 9 abstencions de PSOE, SP i UV (en aplicació de l’art. 100.1 del ROF), ACORDA:

Nomenar com a vocals del Consell Econòmic i Social de Sagunt, representants
de les diferents entitats, organitzacions i institucions que el conformen i elegits per
aquestes, les següents persones:
ü Vocals en representació dels sindicats majoritaris:

• 2 per UGT
§ Titulars: Sr. Miguel Jordá Morales i Sr. Manuel Carbó. Amb domicili a

l’efecte de notificacions i convocatòries del Consell en Unió General de
Treballadors, Unió Comarcal Horta Nord, Camp Túria i Morvedre, c/ Sant
Salvador, 7, 46980 Paterna.

§ Suplents: Sra. Ana Belén Ballester Pérez i Sra. Pilar Marco Pardo. Amb el
mateix domicili a l’efecte de notificacions esmentat en el paràgraf precedent.

• 2 per CCOO
§ Titulars: Sr. Ángel Olmos Gauses i Sra. Amparo Ballester Mazcuñan. Amb

domicili a l’efecte de notificacions en Unió Comarcal de CCOO del Camp
de Morvedre, c/ del Treball, 18, 46520 Sagunt.

§ Suplents: Sr. José Mª López Barquero i Sr. Florentino Fernández Sepúlveda.
Amb el mateix domicili a l’efecte de notificacions esmentat en el paràgraf
precedent.

ü Vocals en representació dels empresaris:
• 2 en representació d’ASECAM
§ Titulars: Sr. Simón Montolío Solsona i Sr. Vicente Manuel González. Amb

domicili a l’efecte de notificacions en Associació d’Empresaris del Camp de
Morvedre, c/ Luis Cendoya, 15-2è, 46520 Sagunt.

§ Suplents: Sr. Francisco Samper Azcona i Sr. Celso Federico Sierra
González. Amb el mateix domicili a l’efecte de notificacions esmentat en el
paràgraf precedent.

• 2 en representació dels comerciants
§ Titulars: Sr. Eduardo Escrig Torres, amb domicili a l’efecte de notificacions

al c/ Camí Reial, 46, 46500 Sagunt; i Sr. Javier Gómez de la Paz, amb
domicili a l’efecte de notificacions a l’av. 9 d’Octubre, 27, 46520 Sagunt.

§ Suplents: Sr. Marcelo Cuadros Ginel, amb domicili a l’efecte de
notificacions al c/ Fornás, 26-b, 46520 Sagunt; i Sra. Mª José Escrig
Santamaría, amb domicili a l’efecte de notificacions a la pl. Cronista
Chabret, 19 (Mercat Municipal), 46500 Sagunt.

ü Vocals en representació dels interlocutors socials:
• 1 en representació de les Federacions de Veïns i Associacions de Consumidors.
§ Titular: Sr. Ricardo Ruiz García, amb domicili a l’efecte de notificacions en

Federació Saguntina d’Associacions de Veïns, c/ María de Molina, 2-b,
46520 Sagunt.

• 1 en representació d’AVA/ASCOSA.
§ Titular: Sr. Francisco Campillo Salvador, amb domicili a l’efecte de

notificacions al c/ Marià Benlliure, 12, 46500 Sagunt.
§ Suplent: Sr. Juan José Blasco Andrés, amb domicili a l’efecte de

notificacions al c/ Benifairó, 2-2è, 46500 Sagunt.
• 1 en representació de la Confraria de Pescadors.
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§ Titular: Sr. José Esteve Torrent, amb domicili a l’efecte de notificacions en
Confraria de Pescadors, port pesquer s/n, apartat de correus 86, 46520
Sagunt.

ü Representants de l’Excm. Ajuntament de Sagunt:
• La regidora delegada de Promoció Econòmica i Indústria: Sra. Maria Dolors

Contreras i Matalí.
• El regidor delegat d’Inversions i Obres Públiques: Sr. Emili Adán i Castaño.
• El regidor delegat de la Presidència del Consell Agrari: Sr. Enric Ariño i

Giménez.

PRECS I PREGUNTES
El Sr. MONTESINOS diu: “El tema és que hi ha una campanya publicitària molt

bona i molt encertada, en televisió i en els mitjans de comunicació, sobre la recollida de
joguets, jo no sé en realitat eixe tema a qui correspon o competeix, però crec tenir
informació que els joguets cal portar-los a València, jo no sé si això és cert o no, si això
és així, el que proposaria, no sé a quina delegació correspondria, és que crec que seria
interessant que tant al nucli del Port i de Sagunt s’ubicara un lloc, un lloc idoni, que es
fera una xicoteta campanya publicitària a nivell de ciutat perquè els ciutadans tant de
Sagunt com del Port puguen donar o regalar eixos joguets per als pobres, que no
hagueren de desplaçar-se fins a València, perquè segons la informació que tinc
qualsevol persona que vulga donar aquests joguets ha de desplaçar-se fins a València.
Per tant, habiliteu un lloc al Port i un altre a Sagunt per tal de recollir-los.”

El Sr. ALCALDE diu: “Entenc que haurà de ser Serveis Socials, habilitarem els
mitjans.”

El Sr. GIL diu: “Senyors de l’equip de govern, l’any 98 van fer un acord amb
Esquerra Unida per aprovar els Pressupostos, aquell any van arribar a l’acord de
construir un edifici per a treballadors temporers, com ja estem acabant el 2000, em
poden indicar on està construït eixe edifici perquè no ho sé?, l’han construït o encara
està pendent? Jo els recorde que si no arriba a ser per Esquerra Unida no aproven els
Pressupostos, espere que complisquen aquell acord pel qual els Pressupostos van anar
endavant.

Sr. Civera, tinc a la mà un document que és un fullet de la Universitat Popular i
està tot editat en valencià, jo li recorde les vegades que he sofert ací sentir les persones
del seu grup reclamant els fullets i tots els documents de l’Ajuntament en els dos
idiomes, llavors jo li reclame que els faça també en castellà, a més del valencià, tal com
les indicacions reglades que hi ha per a aquestes actuacions. Espere que el pròxim que
facen el completen i ens el donen en castellà i en valencià, a veure si almenys complim
l’ordenança que hi ha prevista per a aquestes coses.

Hi ha una petició per part de ciutadans del Port que a l’Albereda, en l’aturada
d’autobús que hi ha enfront del vial que comunica amb 3 d’Abril, es munte una
marquesina com en totes les altres parades, jo li trasllade la petició de ciutadans del Port
per a eixe entorn. Li vull també presentar com a pregunta per veure com ho solucionen,
l’actuació de l’empresa ONO tant a Sagunt com al Port, jo li vaig a descriure la del Port,
perquè a més d’ocupar els carrers de forma indiscriminada estan ficant en problemes
perillosos de trànsit els ciutadans que circulen pels carrers, concretament li faig la
referència de la zona que han acabat enfront del Banco de Bilbao, on el qui anava cap a
dalt havia d’ocupar part del carril de l’esquerra, quan ve l’autobús o t’emportaves les
tanques, o aturaves, o alguna cosa passava. El que no pot ocórrer és que ONO estiga
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treballant tenint als seus peus a la ciutat, ell està al servei de la ciutat, no al contrari.
Facen el que es puga i, si és necessari, l’impossible perquè l’actuació d’aquesta gent no
siga tan indiscriminada.

Torne a preguntar-li també per l’obertura del vial de la Unitat número 4, que el
Sr. Alcalde fa anys ens va dir que no s’havia acabat perquè estava encara dins del
termini previst de les obres, açò fa com dos anys i mig, a veure quan fan alguna cosa
perquè eixa zona tinga l’obertura del vial que va des del camí de la Residència fins al
carrer Churruca, han dit ja de tot i continua sense estar obert el carrer. Un minut que
tracten aquest tema poden aconseguir-lo, estan passant absolutament d’aquest tema. Una
altra qüestió, a la Unitat 22 al costat de Ciudamar, estan venint i ocupant els habitatges
que s’han fet en eixa zona i l’enllumenat públic no funciona. Però no és que no
funcione, és que hi ha propietaris d’habitatges que n’han presentat com vuit, deu o
dotze, de reclamacions, a l’Ajuntament per corregir els defectes que té l’enllumenat, i
l’Ajuntament amb els mesos que ha passat no fa cap qüestió a l’efecte. L’empresa té una
quantitat d’1.200.000 pessetes i el que jo els demane és que ja que no ho soluciona
ningú a través d’una actuació subsidiària l’Ajuntament corregisca allò que està
malament en l’enllumenat de la Unitat 22. Hi ha fins i tot informes dels tècnics de
l’Ajuntament dient que el que s’ha posat no es correspon amb el projecte aprovat, i la
cosa no és una favada, és greu, estan sense cèdula d’habitabilitat i amb la llum d’obra un
muntó d’habitatges, pot ocórrer un accident en qualsevol moment, així que jo li dic que
facen també les gestions que corresponguen per pal·liar aquest assumpte.

Acabe de llegir en la premsa que es van a executar les obres, sembla que
prompte, dels passos elevats de Renfe a Sagunt, però estan anomenant en la premsa,
parlen com que d’ací al 2002 es van a escometre la zona de Sagunt i no parlen del pas
elevat que hi ha a la zona del Port, com no ho veig ressenyat, com si faltara en la
programació, la pregunta és, està previst que es facen al mateix temps, o s’acaben les
altres i després ja agafarem açò? Una altra cosa que volia comentar-los, que no va ha
haver-hi més remei que fer la pregunta ací perquè veig que no hi ha forma de
solucionar-ho, és la situació que tenim a Urbanisme, amb el regidor sembla que ja es va
parlar l’altre dia, però sembla que no hi ha forma d’adreçar la postura que el Sr. Castelló
ha pres amb Urbanisme, no es fan les comissions previstes en un ple, es canvien les
hores de les comissions, es fan comissions amb un sol punt en l’ordre del dia, i en
gairebé totes quan estem a la taula apareixen diversos expedients, que jo crec que allò
lògic és que vingueren ja ressenyats. S’està actuant en projectes que ja hem aprovat en
les comissions amb un valor i posteriorment s’augmenta al voltant de 70, 80 o 90
milions de pessetes alguna de les obres en inversions, i de nou no tenim una reunió
perquè els regidors de l’oposició sapiguem a què es deuen eixos canvis. En alguna
ocasió, ací tinc dos planolets de l’Ajuntament de Sagunt fets l’any 91 a l’octubre, per un
arquitecte municipal, pintava dos pavellons, un al Port de Sagunt, el de Sagunt 2.300
metres de superfície i el del Port 1.500. Ara sembla que les superfícies són semblants
però allò xocant és que després d’aprovar un pressupost el pavelló de Sagunt ha
augmentat sense que ningú conega res al voltant de 70 o 80 milions de pessetes l’obra, i
eixe és el moment que quan he preguntat a algun regidor més de l’oposició ningú no sap
a què es deu. Està pendent que vostès ens facen una reunió, però crec que no hauríem de
demanar-la nosaltres, vostès l’havien d’haver previst i donar-nos a conèixer què és el
que ha passat. Algú ja fa temps va dir que el pavelló de Sagunt seria millor i més gran i
sembla que al final es va a complir, el del Port es va començar l’any 97, crec que al
setembre, i en tres anys un nou pavelló ha fet una pujada de milions que és
incomprensible.
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També volguera saber si definitivament el tema del clavegueram, que en un
moment donat els posàvem damunt de la taula, no té cap possibilitat de solució, perquè
vostès amb la solució que han donat han condemnat el Port a tenir sempre el
funcionament d’un clavegueram que va a ser bàsic a través d’un bombeig mecànic,
estarem pagant corrent i manteniment sense cap necessitat i el dia que el corrent se’n
vaja, les tapes del clavegueram del Port es tornaran a alçar, i crec que no és correcte. Sr.
Adán, vostè es va comprometre amb mi a tenir una reunió amb tècnics per veure si
arribàvem a un acord, m’apuntava de l’arquitecte municipal i jo li apunte que no havia
de ser l’arquitecte sinó el tècnic de l’aigua, que hi ha un enginyer, no hi ha cap
possibilitat que això l’estudiem?, encara que vostè em va dir a mi l’altre dia que a la
Diputació o en algun lloc no li volien canviar l’import, és que hem condemnat de per
dia un bombeig que no cal que el tinguem, pagarem corrent, manteniment de màquines i
quan se’n vaja el corrent les tapes del Port es tornaran a alçar.

Hi ha una cosa que sí que volguera que el regidor d’Urbanisme em contestara, en
un any no s’ha fet cap acta de les comissions d’Urbanisme, la pregunta que faig és si ha
sigut per una qüestió del polític o ha sigut per alguna cosa que li ha semblant bé al
tècnic, estar un any sense fer cap acta de les comissions d’Urbanisme, sembla una
favada, però jo li he deixat a vostè que fera, però portem tretze mesos sense fer cap acta,
a més d’anar un sol punt en l’ordre del dia, a més no s’alcen les actes, i, alerta, l’última
acta alçada és curiosa. Li pregunte finalment: tenen data per poder-nos veure amb els
tècnics de la Conselleria sobre el projecte de les Arts Escèniques?”

El Sr. ADÁN contesta: “Sr. Marcel·lí, en relació amb el tema del col·lector a la
impulsió d’Ingruinsa, ja ho hem comentat diverses vegades, tu vas posar els teus dubtes
en una comissió d’Urbanisme en què es portava el projecte del col·lector, respecte a
l’eficàcia d’eixe projecte i els tècnics van informar en la comissió informativa que el
traçat que s’hi havia buidat per ells i el projecte, que era tècnicament correcte, i el que tu
plantejaves no tenia aparences de ser acceptat per ells perquè a més entenien que la
solució correcta és la que ells estaven fixant en el projecte. En qualsevol cas jo, com tu
m’insisties en el tema, ho vaig tornar a comentar amb ells, però vam aprovar en el Ple
incloure’l en els Plans Provincials i el vam portar a la Diputació, i com tu m’has insistit
en el tema, jo he seguit veient el tema, he seguit parlant amb el redactor d’aquest
projecte i m’insisteix que em garanteix l’eficàcia d’eixe col·lector, però és que a més a
la Diputació, com que ja hem presentat el projecte i s’ha aprovat precisament eixe
projecte a la Diputació a càrrec dels Plans Provincials, és impossible que canviem
totalment el projecte, i insistisc que els tècnics responen de l’eficàcia del projecte, són
els que han firmat el projecte, no nosaltres, sota la seua responsabilitat insistisc que eixe
projecte està firmat per uns tècnics que són els responsables de la seua eficàcia. Jo
entenc que vaja a funcionar i jo espere que li donem temps al temps i que vegem que el
col·lector en Ingruinsa funcione i al final si hi ha deficiències tractarem d’esmenar-les i
jo vaig comentar les alternatives que tu plantejaves i els tècnics entenien que no eren
viables. Jo no entenc, no sé de col·lectors, els tècnics sí i m’he de fiar d’ells. En segon
lloc el pavelló de la piscina, jo no sé si te n’has anat a mesurar la piscina de Sagunt i la
piscina del Port perquè quan parles de les inversions parles de les del pavelló i no de les
piscines. Mire, el pavelló poliesportiu de Sagunt s’ha fet com hem de fer les coses,
sense complex, és a dir, i amb un pressupost important igual que la piscina del Port, la
piscina del Port també se’ns ha anat en el pressupost respecte a la memòria inicial i del
projecte d’execució que teníem al principi, i el projecte d’execució se’ns ha disparat en
70.000 pessetes, els dos projectes, per què?, perquè quan s’ha fet una memòria valorada
i un projecte bàsic, quan els tècnics han començat a treballar evidentment en ajustar les



61

partides, en incloure honoraris de redacció de projectes, en incloure les direccions
d’obra se n’han anat els projectes per damunt, però tant la piscina com el pavelló, tant
del que hi ha a Sagunt com el que hi ha al Port, i si al pavelló de Sagunt ve més que el
del Port, millor per als ciutadans de Sagunt, evidentment, i per als del Port també, que
podran participar i usar eixos pavellons, i la piscina de Sagunt està per davall de la del
Port, però anem a tenir una piscina al Port magnífica, i millor per als ciutadans de
Sagunt i del Port. I l’explicació en el desfasament dels projectes té a veure amb partides
que s’han inclòs, inclusió en honoraris de redacció, honoraris de la fiscalització dels
projectes i l’execució de les obres per directors de les obres, i això està tot en els
projectes.”

El Sr. CASTELLÓ diu: “Respecte al tema de la UA 4 he de dir que continua
encara sense obrir com tots vostès han pogut comprovar. Jo ja no sé fins a quin punt he
de fiar-me dels terminis que em diuen que tenen per executar-lo i els terminis que em
marquen perquè per fi asfalten el carrer, han anat fent obra, al final han ficat aquell
clavegueram que van començar sense llicència i que estava malament, l’hagueren
d’alçar tot, l’han hagut de ficar nou una altra vegada, han fet els rastells, estan fent
voreres, portem un temps excessiu, en qualsevol cas no li vaig a dir ni el termini que
m’han dit, però és molt breu el termini en què se m’ha dit que es va a fer. I el que sí que
tenim previst, que vam tenir una conversa l’altre dia amb els empresaris que estan
construint entre la A 1 del Peri I i el SUP 2, és per obrir el carrer Churruca fins a la
carretera del Port a Canet, de forma prou imminent i provisionalment asfaltar una banda
de quatre metres perquè, com que hi ha encara nexe, ha de fer l’edifici del forat aquell
de llobató, perquè anem a obrir provisionalment, anem a deixar una banda de 7 metres
pegat a les futures façanes de les construccions perquè tinguen lloc d’arreplegues, etc., i
facen les obres d’urbanització, anem a obrir una rasa de 4 metres des del carrer
Churruca fins a la carretera del Port de Sagunt amb aquest pla de la repavimentació de
forma provisional perquè fins que no s’acaben les obres d’urbanització que es poden
allargar una cosa així com any i mig o dos anys, almenys tinguem una sortida directa.
Tinc ara coneixements que hi ha veïns vivint a la UA 4, però igual que li vaig dir l’altre
dia amb el de la 22 respecte al de les cèdules que anava a enviar als inspectors perquè
anaren, els enviarem també a la UA 4, pel comentari que m’ha fet i, si n’hi ha, que
deixen de viure ací. No és que tinga defectes l’enllumenat sinó que el projecte que s’ha
executat no és el que va aprovar l’Ajuntament de Sagunt, jo vaig tenir els promotors
d’aquesta obra ací abans d’aquest estiu i em deien que si no hi havia cèdules anaven a
portar ací a la gent perquè protestaren, i jo els vaig dir que si no estava el projecte ben
executat no anaven a tenir cèdules d’habitabilitat, no tenen cèdules d’habitabilitat avui
en dia, i si estan vivint-hi amb llum d’obra, com li vaig dir l’altre dia en la Comissió
d’Urbanisme, s’ha acabat viure-hi amb la llum d’obra, anem a fer el requeriment a
Iberdrola. Com vostè entendrà jo no vaig a canviar els fanals que han posat els
urbanitzadors mal posats, ja que és una responsabilitat de l’urbanitzador, el primer que
hauré de fer serà rebre les obres quan estiga acabada la urbanització correctament, i si
no les rep el que haurà de fer l’urbanitzador és acabar-les. Està acabada però està sense
rebre i no està executada correctament en el tema de l’enllumenat, i li correspon a
l’urbanitzador, que és el que respon enfront dels propietaris. El compromís del termini
per executar-lo no puc donar-li’l perquè, com dic, les obres li corresponen a
l’urbanitzador. El que vaig a fer és que, havent-me assabentat que tant a la 22 com a la
UA 4 hi ha gent que està vivint sense tenir les cèdules d’habitabilitat donades per
l’Ajuntament, doncs va a ser simplement i planerament enviar informe a Iberdrola
perquè talle el subministrament elèctric.
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Respecte al pas d’Asland està dins del projecte general que parla de la supressió
de passos a nivell i l’únic problema que existeix fins a la data és que hi ha al·legacions
de Pilkington, de Navarro Morales i d’Asland, perquè el pas elevat afecta a terrenys
seus, la data no la tinc encara per parlar amb el director general d’Urbanisme, aquest
matí li he tornat a cridar, ja els vaig dir que havia cridat en la comissió informativa, en
el moment en què em done dia, li ho comunique a vostès i anem a parlar amb ell.”

El Sr. CIVERA diu: “Dues paraules al Sr. Marcel·lí, que ara ens ix defensor de
la cultura i això és una cosa bona, la multiculturitat, sobretot de les llengües que estan
en minoria, i sobretot quan la llengua minorizada és la que a vostè li ha donat cabuda en
aquest poble. En qualsevol cas la gent, vostè no parla per molta gent, perquè els
d’aquest poble, i quan dic aquest municipi parle també del Port, cada dia més gent vol
integrar-se amb totes les conseqüències en aquest poble i en aquest país, i s’incorporen
utilitzant també la llengua materna d’ací, i no sols el castellà. En qualsevol cas, de la
Fundació Municipal de Cultura ixen documents en valencià, en valencià-castellà, i en
castellà, però en qualsevol cas pense que açò és sobretot per fer-li un favor, per
ensenyar-li a vostè que du tants anys ací i no sap parlar el valencià, perquè l’aprenga, és
una actitud didàctica.”

La Sra. MARTÍNEZ diu: “Mire, el Ministeri, el seu Ministeri de Medi Ambient,
té previst 160.000 milions, el Sr. Cascos, que sembla que va a fer alguna cosa per
canalitzar desembocadures de rius, vostè va comentar en la premsa que el tema de la
desembocadura hi havia un projecte, quan ens va a portar notícies al Ple, o continuarem
assabentant-nos per la premsa?, perquè evidentment hi ha eixos 160.000 milions. Estem
farts de denunciar la situació del camp de futbol del Fornàs, un dia va a haver-hi unes
conseqüències greus i això sí que és un edifici de titularitat municipal i està en un estat
lamentable i continuem igual. No han contestat vostès a la petició veïnal de col·locar
una marquesina a l’Albereda i ací s’aglomera la gent. Li torne a insistir sobre el tema de
l’aigua d’Almardà, a mi m’ha emocionat quan el rep el Sr. Marc, ix i li diu a un dels
alcaldes, Juan, tu també tindràs proveïment d’aigua. Bé, en aquest moment jo li pregaria
a vostè si té cap determinació a comentar, si per a l’any 2001, 2002, açò va a ser una
realitat, perquè el que sí que vaig llegir en premsa és que vostès reunits amb els veïns,
els havien dit als veïns d’Almardá que grans problemes d’urbanització i de dotacions
s’anaven a solucionar amb el tema de l’execució dels polígons. En eixe tema crec que el
Sr. Alberola és assidu amb el tema del solar pendent d’una unitat d’execució que hi ha
en salubritat, n’hi ha en tot, i no es dóna l’ordre d’execució subsidiària per a una
intervenció sanitària. Vostè al març del 2000 ens deia que no passava res perquè en el
termini de 3 mesos eixa unitat d’execució s’anava a desenvolupar, pense que no costa
res arribar al jutjat si fa falta, les actuacions i intervenir i netejar, desratitzar, etc., això
és qüestió de voluntat.

Una altra pregunta: quantes denúncies s’estan tramitant per ocupació de via
pública com a conseqüència de les obres?, quantes denúncies de les que ha realitzat el
meu company Marcel·lí Gil, al llarg i ample d’enguany, quants expedients sancionadors
per frau a les ordenances fiscals?, i una altra pregunta que estic desitjant que la faça una
veïna del Port perquè ja Matrich a vegades em sembla poc, li estan cobrant a una veïna
unes taxes d’una obra que se celebrarà a l’octubre de l’any que ve, després la sentirà
vostè. Una altra cosa, Sr. Zarzoso, per a quan van a tenir els veïns, perquè a mi m’han
donat moltes queixes, uns rebuts de taxa de clavegueram d’aigua potable i de fem
llegibles i comprensibles?, perquè no hi ha manera per a un veí d’entendre que se li
cobra o que se li deixa de cobrar, és molt difícil d’entendre, per a quan uns rebuts encara
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que siguen d’un altre format que expliquen d’alguna manera?, jo he intentat amb
l’ordenança a la mà entendre el meu rebut d’aigua de clavegueram i de fem, i realment
no hi ha forma, jo no sé si vostès entenen el seu propi rebut?, a mi resulta inexplicable.
Entenc que és qüestió de xicotets gestos per a aclarir i en tot cas qui queda mal és
l’Ajuntament i l’equip de govern.

Al Sr. Civera vull dir-li, i al Bloc, que els grups teatrals del Port, que vostè sap
que són molt amples i que formen uns col·lectius forts, per a quan mitjançant conveni,
mitjançant cessió, mitjançant el que siga, van a tenir un lloc adequat, perquè ara estan
utilitzant les instal·lacions d’un annex de l’església de Begonya, i sí que hi ha col·lectius
arrelats, això sí que és cultura de base. Té vostè pensat de cara als Pressupostos del
2001 articular alguna mesura a part de la famosa ja remodelació de la Casa de Cultura
del Port, que crec que penja 8 anys, perquè aquestes persones i aquests col·lectius
puguen portar a terme la seua activitat? D’altra banda, Sr. Adán, jo porte al voltant de 3
o 4 comissions, en alguna es va recollir la relació d’edificis cedits gratuïtament,
continuem igual, no sabem ni tan sols els edificis de titularitat pública que estan als
nuclis cedits als veïns. A mi em sembla que això és fort.

Sr. Zarzoso, portem dos mesos de sessions extraordinàries, jo ja li havia dit en
privat i en públic l’altre dia en la Comissió que sí que havia arribat l’ordre del dia, però
el que no havia arribat eren informes que són obligatoris màximament quan vostès tenen
l’humor negre de portar ací els aprofitaments apícoles per l’import que hi ha i ja
s’encarreguen vostès de les alienacions de patrimoni de 300, 400 o 500 milions que les
porta la Comissió de Govern, i a pesar que és una delegació del Ple que vostès
aconsegueixen amb majoria ni tan sols hi havia un informe preceptiu i obligatori. Quan
jo exigisc això no és que siga legalista, és que exigisc que almenys les decisions
estiguen argumentades i que no ens isquem de la legalitat, i sí que m’alegre i li advertisc
o li avise, i li ho avise amb molt bona lluna que m’ha encantat i li advertisc que jo vaig a
seguir defensora de la legalitat en aquells temes sobretot de fons que li costa molts
diners a l’Ajuntament, em congratule que vostè haja fet que el Partit Popular en temes
de legalitat vigent, no sols per a les despeses sinó també a què destina els ingressos, ho
va a fer. Per favor, duem dos mesos de vaivé, per favor, anem a reunir-nos i a veure si
podem complir l’acord plenari de comissions informatives, pense que no és qüestió ni
més menys que de parlar, i així podrem fer precs i preguntes, Sr. Zarzoso.”

El Sr. RUIZ diu: “Jo tinc ací una sèrie de preguntes i de precs que m’agradaria si
pot ser que es contestaren ara, si no, quan puga ser. Com es troba el tema del carrer del
Mestre Villar?, quan preguntes per això, tot són bones intencions, tot el món vol
arreglar-ho, però passa el temps i jo em pregunte: passaria el mateix si aquesta actuació
tan simple com és posar-li el nom a un carrer, s’haguera de fer a Sagunt i no al Port?, el
prec és que ja va sent hora que aquesta ficada de pota es veja esmenada. Eixa és la
primera. La segona pregunta és que el passat dia 23 li vaig demanar per registre
d’entrada i després de denegar-m’ho de paraula el desglossament detallat de costos de
serveis i instal·lacions esportives que vostè mateix va dir en el Ple anterior que
disposava d’aquests, jo li pregunte: m’ho pensa donar, i quan? La tercera pregunta és:
realment segueix vostè pensant que des del seu despatx a l’Ajuntament i sense delegar
en un regidor es pot dirigir i no cal xafar les oficines i instal·lacions del Patronat?, o si
com he llegit en la premsa pensa delegar aquesta Regidoria? Em consta i vostè sap que
jo em preocupe d’aquests temes que hi ha vertaders problemes de personal,
d’instal·lacions, de saturació, de neteja, etc., i li vaig a posar un exemple, temes que es
viuen i es coneixen al tall, no des d’un despatx, vostè sap que el camp de Sant Francesc
de Borja està tota la santa nit el camp de futbol il·luminat?, anem sobrats de diners
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perquè estiga el camp il·luminat tota la nit, això si no passes per allí i el veus no
t’assabentes, com açò hi ha molts exemples. El meu prec és que, si no vol delegar en
cap regidor, que es preocupe vostè més personalment del tema, i no es crega tot el que li
conten, perquè li conten moltes coses i jo crec que vostè s’ho creu tot, no s’ho crega tot,
personalment es viuen i al tall moltes coses que no es poden viure des d’un despatx, i
pense que, amb l’esport que es mou, crec que li ho he demanat moltes vegades, ha
d’anar per les instal·lacions, ha d’anar per elles, ho han de veure els usuaris, ho han de
veure els empleats perquè també volen parlar amb el seu regidor. Hi ha problemes que
es viuen allí, i vostè no ha xafat el Patronat en any i mig i així no es pot viure una
Regidoria, ni la d’Esports ni cap. Llavors delegue en algú o prenga més interès en
aquest tema, vostè sap que personalment sóc una persona que es preocupa pels temes,
podré estar més o menys encertat, però faig proposicions, em puc equivocar o no, però
jo em preocupe per l’esport, i pense que està molt desatès, hi ha molts problemes de tall,
de base, que cal anar allí. Jo li pregaria, jo crec que vostè no té temps, no és que no
valga que segurament valdria, però està abandonada eixa Regidoria, d’això estic
convençut i crec que tinc prou experiència al Patronat, que porte molts anys per saber-
ho, i sé molt cert el que estic dient.

Un prec de suport als veïns de la Cooperativa Sant Francesc de Borja que
entregaren un document el dia 17 de novembre en què exposen que: al seu barri de
residència Sant Francesc de Borja es va implantar fa mesos el servei d’autobusos amb
destinació a València, però no s’ha establit servei d’autobús urbà que comunique amb la
resta de la població i amb el nucli urbà de Sagunt, fent per tant molt difícil que les
persones residents en aquest barri puguen arribar a llocs, com el Mercat, Hospital o
Minife o recinte històric.”

El Sr. CRISPÍN diu: “Vaig a intentar fer un prec i una pregunta perquè jo crec
que aquest capítol, jo no sé si vostè, que presumeix tant de saber-se molt bé el ROF, jo
no sé si en aquest apartat de l’ordre del dia, jo crec que el desvirtua sempre el president
perquè ell és qui dirigeix els debats, jo per descomptat el que crec que el legislador no
l’havia contemplat és perquè vostè des del principi d’aquesta legislatura sempre quan
demana paraules mira a la dreta, la qual cosa s’entén que el Sr. Alcalde mire cap a la
dreta, encara que alguna vegada hauria de mirar cap al centre i un poc també a
l’esquerra per permetre’ns als altres regidors intervenir en primer lloc, sobretot perquè
hi ha regidors que sembla que porten autèntiques bateries de preguntes i que
indubtablement ens preocupen a tots, en compartim moltes, però els qui tenim la
desgràcia de sentir-nos en l’arc esquerre de l’hemicicle no anem a preguntar el mateix,
veritat?, sobretot si hi ha preguntes que uns fan en les comissions i se les xafen els altres
quan intervenen en primer lloc. Li pregue, Sr. Alcalde, jo no sé, bo, açò segurament ho
regularia eixe cèlebre Reglament de Funcionament d’ací, d’aquest Ple, que crec que mai
el trauran vostès, però jo crec que encara que siga via junta de portaveus hauríem de
regular aquest tema i jo què sé, que intervinga un regidor de cada grup, etc., etc., perquè
ja dic que jo no estic disposat a fer alguna pregunta, a estar sempre ací esperant una o
dues hores o les que siguen després d’haver acabat el Ple quan ja es fa prou llarg, i
supose que els assistents, els soferts assistents, si em permeten l’adjectiu, pensaran de
forma semblant, crec que també costaria poc que intervinguera el públic en primer lloc i
que fórem els regidors els últims, encara que siga en atenció al rotllo que s’han
d’engolir tots els dies de Ple, i dic rotllo perquè els plens podien no ser rotllo, però això
té molta responsabilitat el president del Ple, el president, que és qui ha de dinamitzar i
catalitzar el Ple. Sr. Alcalde, de veritat que no volia aprofitar el torn per donar una
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filípica, però a veure si almenys n’és l’última i li promet que no li ho dic més si és capaç
d’organitzar açò.

Ara vaig a passar a la pregunta, i un poc enllaçant amb el que ha dit Marcel·lí,
que ja vaig comentar en la Comissió, jo vaig a fer una pregunta, Sr. Alcalde, hi ha
regidor de Trànsit? Sí, és Joan Baptista, és que recorde no fa molts anys a València
circular i veure un taxis que tenien un cartell a la lluna posterior que posava: si no hi ha
regidor de Trànsit, que el posen, i si n’hi ha que el lleven, posava. Jo crec que això va
perfectament a les nostres ciutats, li ve a pèl als nostres dos nuclis urbans, com ja vaig
dir en la Comissió a part que el tema sona a conya, però no ho és, jo crec que estem ja
ratllant l’absolutament inadmissible. Ací està Alfred, que a més últimament ja li cride
per telèfon quan em veig entrampat en eixes situacions, com un ciutadà més naturalment
ja li va cridar fins per telèfon, la pregunta seria a part de tornar a recomanar-li que per
favor, facen un pla d’obres, o per favor diguen a les empreses, com molt bé ha dit
Marcel·lí, que estan al servei dels ciutadans i no els ciutadans al seu servei, i si han de
tardar tres vegades més a fer una rasa perquè han de fer talls alternatius i posar un home
per evitar problemes, que el facen, i si no vostès prenguen mesures, Sr. Castelló, perquè
de veritat és una bogeria i portem molt de temps així. O preneu cartes en l’assumpte o
ací pot passar de tot. La pregunta que li volia fer al regidor de Trànsit és: quantes
denúncies ha posat la policia local a alguna d’aquestes empreses per fer el que els done
la gana al carrer?”

El Sr. ALCALDE contesta: “Aquestes empreses han sigut cridades, no sols
ONO, sinó CEGAS també, en aquesta setmana per part de l’alcalde i del regidor
d’Urbanisme, i hem mantingut una reunió per les queixes que hem rebut d’usuaris i
veïns, però no eren per problemes de trànsit, que entenem està perfectament senyalitzat.
La parada de l’Albereda és provisional com vostès saben, perquè és com a conseqüència
de les obres del Mercat, el recorregut de l’autobús no és per allí, no obstant això farem
les gestions necessàries per posar la marquesina. Normalment, Sr. Ruiz, sempre li
agrada fer judicis de valor sobre el treball d’aquest alcalde o president del Patronat
d’Esports, quan vostè dedica molt poc de temps a la seua regidoria i no pot saber vostè
si estic al despatx o estic al carrer, perquè dóna la casualitat que isc prou, almenys en
opinió dels veïns ja que solc visitar els barris i les instal·lacions esportives. Una altra
cosa és que potser a vostè li agradaria que em fera la foto, però molts mitjans de
comunicació, alguns em diuen, podria avisar-nos, alcalde, quan ix, perquè, mire, isc
improvisadament i no tinc necessitat de fer-me cap foto perquè vaig a treballar i veure
les instal·lacions, i el fet que hi haja una nit, dues o tres, les llums enceses d’una
instal·lació, doncs ho esbrinarem, però afortunadament em conec perfectament el
municipi perquè el resseguisc, sobretot amb cotxe, i crec que normalment el Patronat ho
demostra pel mateix Consell que és allí on hauria de realitzar les preguntes i
possiblement li hagueren respost prou consellers, no sols aquest president, prou
consellers, a més dels propis tècnics del Patronat, de tot l’esforç i treball que estem
realitzant allí. Però prenem nota del carrer del Mestre Villar, normalment els cartells
solen caure i es van reposant. Els rebuts de l’aigua, a la Sra. Martínez, d’aquesta casa ja
es va demostrar en la comissió especial, aquella que va tractar els rebuts de l’aigua, ixen
bé d’aquesta casa i en funció del sistema informàtic que té cada banc va quedar clar i
demostrat que cada un posava els rebuts com volia, però si té vostè algun dubte de com
ixen de la Tresoreria no hi haurà cap inconvenient a donar-li’n un, on ve perfectament el
detall i desglossament del calibre dels comptadors i dels metres cúbics amb les tres
tarifes, els tres blocs que té, una altra cosa és el sistema informàtic que té cada banc, que
l’adapte al seu i mentre l’usuari que vol rebre el rebut en eixa entitat bancària no li diga
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res, perquè així seguirà. Però d’ací ixen els suports magnètics perfectament bé, com
quedà perfectament clar.”

El Sr. CASTELLÓ respon: “L’assumpte de l’autobús no és com l’has contat,
que el posen els veïns em sembla molt bé i molt digne i tinc pendent una reunió amb
ells, però no és com tu ho has contat ni com diuen els veïns, la línia de l’autobús Port a
Sagunt comença en Ciudamar, la línia de València sí que comença a Sant Francesc de
Borja, de la mateixa forma que la línia de l’autobús per anar a València comença a la
carretera nacional, la de Sagunt, i la línia Sagunt Port comença en Pedres Blaves, Clot
del Moro, eixe és el circuit que es fa. El que tenim previst amb el concessionari és que
els veïns puguen agafar l’autobús, o bé a Pedres Blaves o a Sant Francesc de Borja,
l’autobús de València comprant un tiquet local, ells paguen el que siga, el poden agafar
en eixos llocs, abaixen de l’autobús, arriben a l’autobús de Sagunt, l’agafen en
Ciudamar, i ensenyant el tiquet passen, sense pagar cap cost. Si vols pujar fins a Pedres
Blaves allò lògic és que en comptes que et deixe a la carretera, fas el transbord de
l’autobús en Ciudamar, i et porta fins ací, és una incomoditat però no és una qüestió
capritxosa, és una qüestió que cal complir temps. Si fem que l’autobús isca des de Sant
Francesc de Borja i arribe a l’altre costat no ens dóna suficients freqüències com per
donar un servei àgil, llavors amb la lleu molèstia de fer el xicotet transbord a Ciudamar
està salvat el problema aquest, per això et deia que no és cert el tema, sinó que es pot
comprar tiquet Sagunt-Port o Port-Sagunt en els punts de partida dels autobusos de
València.”

El Sr. CIVERA diu: “Paco, en això del Mestre Villar, tens raó, va ser un error
que va fer el consistori anterior a nosaltres, però un error important, i que quan vam fer
l’homenatge al Terraet de la Glorieta l’any passat em vaig comprometre que això
s’arreglaria i ho vaig arreglar, el que passa és que eixa Comissió que funciona molt
espaiadament en el temps i que té el personal que té, no m’he posat encara seriosament,
però açò és veritat que al Mestre Villar se li està fent un greuge, hi ha un error, ja sabeu
tots la història, es va posar el nom, va caure la placa i van posar un altre nom i el Mestre
Villar s’ha quedat sense carrer, per desfer l’embolic i el greuge és buscar un carrer i
tornar-se’l al Mestre Villar, i açò ho farem. És molt fàcil que en aquesta setmana que es
reuneix la Comissió es tracte, és veritat i açò és culpa de tots nosaltres. Quant a tu,
Maribel, perdona, però és que toques d’oïda, no sé de què vas, mira els grups de teatre,
que en la majoria són del Port, però no tots, tots són de Sagunt, tenen el suport que han
tingut fins ara i més, suport, ajuda, però quan et dic més és més, però és que tu saps que
nosaltres estem intentant solucionar la casa adjunta a la Casa de Cultura, és a dir,
l’ampliació de la Casa de Cultura, però assumint els errors d’altres persones, i
l’acabarem, i la farem, i quan la tinguem s’utilitzarà ben utilitzada. Jo parlí despús-ahir
amb ells i resulta que la casa que tu dius que estan ells és que volen estar-hi, llavors per
què et poses a parlar en nom d’ells? A mi la impressió que em fas, t’ho dic sincerament,
és que t’atribueixes un dret a parlar per tots que l’única cosa que fas és posar-nos
nerviosos i no soluciones res, quan hi ha un problema n’hi ha, però quan arribes tu ací
un ja no sap si parles en el teu nom o en nom dels altres, em sembla que no estàs
encertada, t’ho dic sincerament, Maribel, parles per la gent i la gent no diu el que tu
dius, eixa és la meua impressió, perquè de fet en aquest cas és un exemple.”

A les 21 hores i 45 minuts el Sr. Esparza es reintegra a la sessió, i l’abandonen
definitivament al llarg d’aquest apartat el Sr. Cortés, Sra. Murciano, Sra. Hernández i
Sra. Contreras.
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I vist que no hi ha més assumptes a tractar, la presidència clou la sessió a les 22
hores, de tot això, com a secretari, done fe.

ACOMPLIU-HO: L’ALCALDE

ANNEX A L’ACTA: INTERVENCIONS DEL PÚBLIC
La Sra. Josefa López diu: “Després de cinc hores, de totes les maneres molta

gent se’n va i el que una va a dir, clar, a mi m’agradaria que hagueren estat tots els
regidors, perquè l’expressió també, Sr. Alcalde, quan la xica aquesta, que ha fet una
expressió com el que jo anava a comentar, que tinc tres punts, perquè he tingut ací
temps, només en portava un, i el segon també li’l volia dir, però el tercer ara el
contestarà el regidor que he tingut temps de sentir ací moltes coses que si no hi ve u no
se n’assabenta. Ha fet una expressió com que jo el que anava a dir ja ho sabia, bo, dóna
igual, al tema que vinc a dir-li. Mire, no estic d’acord que un municipi, que el meu fill
es case a l’any que ve al 2001 i que haja vingut a l’Ajuntament perquè es vol casar al
Port de Sagunt, que hem nascut sa mare i son pare al Port de Sagunt, i ell vol casar-se al
Port de Sagunt, al Sanatori, i no veig jo convenient que un ajuntament, que és a l’any
que ve al 2001, se li hagen cobrat 25.000 pessetes, i li van donar una setmana de termini
perquè el dia 6, que es vol casar, li respectaren la data. Primerament ho veig abusiu, el
que se li pose flors, perquè de veritat no les vull, però que jo siga una persona ciutadana
i jo si treballe em paguen, i que perquè un regidor o l’alcalde vaja 10 minuts i es cobre
25.000 pessetes, Sr. Alcalde, ho veig abusiu, tenim el rebut, no m’invente res, tinc el
rebut i per això vinc, a exposar-lo simplement. Jo no ho veig correcte i despús-ahir per
l’atzar estava sentint la televisió i van dir que això és il·legal, així que a més és que a
qualsevol que li ho dic, açò no es pot aguantar, i un any abans, és a dir: que jo no pague
les meues contribucions, jo no faig els meus pagaments?, això no ho veig correcte.

La segona cosa és que el regidor d’Urbanisme, encara que jo vinga a parlar amb
ell, que es faça cas, que es faça cas a la rotonda, ell viu per allí, han posat uns jardins
que els veïns estem cansats de tallar l’aigua, quan hi ha escassetat d’aigua, i estem
tallant-la els veïns. Estic cansada de cridar per telèfon i no se’m fa cas, el que haurien de
fer és tenir cura dels jardins. Una altra cosa, Sr. Alcalde, vostè que passa per allí mire a
veure com està la rotonda i com tenim les cases els altres que se’ns van a ficar els cotxes
a les cases perquè els divendres i els dissabtes van els cotxes a la rotonda donant voltes,
li demane, Sr. Alcalde, quan açò passe veurem el que farem, i no veig el regidor que
explique a veure de quina manera li han donat sortida a tots els cotxes i camions de totes
les fàbriques que hi ha allí i com s’ha fet això per als veïns que hi vivim. Per favor, aneu
a veure-ho i ja em direu si veieu bé que tota la rotonda i sense tanca de protecció, el que
ens heu organitzat. D’altra banda, vull dir-li al Sr. Civera que jo crec que ens mereixem
el que estem escoltant, i jo he nascut al Port de Sagunt però amb pares andalusos i estic
molt orgullosa de ser valenciana, però sembla mentida, vostè s’ha d’expressar en
castellà, i quan vostè parla del moll, que ho he estat sentint, és que parla vostè del Port
molt malament, i ha dit moltes coses que no estic d’acord, i vostè de cultura, per
descomptat, perdone que li diga, li done pas a un altre perquè vostè de cultura no en sap
gens, Sr. Civera.”

 El Sr. ALCALDE li diu: “Quan t’he cridat l’atenció és perquè has d’estar callada
fins que arribe el teu torn, has fet un judici de valor sobre la regidora, que no saps per
què feia el que estava fent. Has fet uns judicis de valor impropis. Dir-te que ni aquest
alcalde ni cap regidor cobren una pesseta per celebrar bodes, no cobrem absolutament
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res, i no obstant estem pràcticament ací pel fet d’exercir una representació ciutadana,
dissabtes i a vegades diumenges condemnats a perdre unes hores, no et crees que són 10
minuts a vegades són molt més perquè hi ha diverses bodes, ací i allí, i no cobrem
absolutament res. Hi ha una taxa aprovada per l’Ajuntament com a conseqüència que les
bodes en celebrar-les dins de la localitat i en dependències municipals hi ha uns costos i
unes despeses, però no dels senyors regidors i no de l’alcalde, perquè intervé la neteja,
intervé el conserge, intervé el trasllat d’un mobiliari, les flors, etc., i allò lògic, com
qualsevol document públic, com qualsevol taxa, és que es cobra des del moment en què
se sol·licita. La llicència d’obres encara que la teua realitzes l’obra al cap de 3 o 4 mesos
es cobra amb la sol·licitud. Estaves un poc equivocada en eixe sentit. Si no vols pagar-
ho un any abans, vine uns mesos abans només.”

La Sra. Elena Uriel diu: “Vinc a fer un prec, primer a veure si poden, encara que
és amb un poc de retard, organitzar el trànsit al nostre barri, senyalitzar-lo amb temps,
perquè açò és surrealista. Van tallar la plaça Major sencera, no la meitat com havíem
parlat ací fa uns mesos, ens està emprenyant la vida d’una manera tremenda. Les obres
són necessàries però se’ns va prometre organitzar-ho i informar amb un pannell
informatiu i això no ha sigut així, ahir van posar un senyal de prohibit el pas per Sant
Miquel, que era per on estàvem eixint, si entres per algun carrer i ve un altre cotxe de
cara es formen uns rebomboris tremends. No sé si els servirà, però atès que el cas nostre
és especial, el cas d’aquest barri, es podrien anar acabant trossos d’obra, potser la plaça
Major podria estar ja transitable, no ho sé. Tinc una pregunta concreta i ningú sap la
contestació, va a apujar el gas?, van a enterrar la llum, tant de l’enllumenat públic com
de la privada?, i, per exemple, l’ONO que han dit abans. Vénen per les cases demanant
que els deixes passar els cables per les façanes.”

El Sr. ALCALDE contesta: “En aquesta setmana hem tractat d’organitzar el
trànsit ací, però lògicament quan hi ha obres es causa molèsties, i ja quan els reunim a
vostès ja ho vam dir. Jo visc en una zona que em munten la plaça del mercat
extraordinari els dijous i dissabtes i els veïns sabem que hem de portar els cotxes a 100
o 200 metres, són unes molèsties que hem d’assumir i, quan hi ha obres, cal assumir
determinades molèsties. S’ha ordenat a la policia que faça eixos cartells i els repartisca
amb els itineraris que hi ha oberts, això ha sigut des del moment en què el contractista
ens va dir que començava a tallar la pujada al carrer del Castell. El gas es va a instal·lar,
es va a deixar preparat no sols a la pujada al Castell sinó la resta de carrers transversals
on estiguen les connexions amb els cantons. En les ordenances municipals es diu
clarament els cables elèctrics no, per les façanes, per tant encara que vostès firmen un
document eixa empresa sap positivament que no pot estendre els cables per la façana, en
el Pla General d’Ordenació Urbana hi ha un article que diu això i totes les empreses en
són coneixedores.”

El Sr. GÓMEZ explica: “Jo vaig a contestar-li per ordre, primer al Sr. Crispín,
vull dir-li que la Unitat de Trànsit ha denunciat les següents empreses: ONO, Lubasa, la
que està fent el Musical, ja totes les empreses que estaven a la Cooperativa de Sant
Francesc de Borja, fins al punt que hi havia denúncies plantejades de més de 800.000
pessetes. Els expedients estan oberts i estan pendents de sancionar-los, és a dir, estem en
tràmit, però s’han denunciat, jo no sé si totes, però sí un nombre suficient. Contestar-li a
la veïna de Ciutat Vella, volguera dir-li que abans de començar les obres, vam
comparèixer tant jo com a delegat de Trànsit d’aquell moment com la delegada de Medi
Ambient, Teresa Alegre, i vam estar no sols estudiant les dificultats de Ciutat Vella, que
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en té moltes per la seua construcció, carrers estrets, i es va fer un pla que es porte a
efecte, el que passa és que alguna gent ha destapat senyalitzacions que estaven tapades,
realment la feina s’ha fet però hi ha hagut algú que ha fet la gràcia de destapar coses que
estaven tapades, ha calgut llevar pedres de cantons perquè no es podia girar amb els
vehicles per eixos carrers, l’inspector de trànsit per descomptat s’ha reunit amb els veïns
per donar explicacions, és molt complicat, sabem que és complicat, jo el que demanaria
és que els veïns tinguen un poc de paciència i d’alguna forma no accediren tots al
mateix temps fins a les seues cases, jo sé que és complicat, però demanaria una mica de
paciència perquè tot el món vol accedir amb els seus cotxes fins als seus habitatges. De
tota forma prenem nota, i tornarem a estudiar-ho.”

El Sr. Alberola diu: “S’ha dit per part de la Sra. Martínez una pregunta que ha
quedat sense contestar, és referent al solar, el solar que ja porta molt de temps i cada dia
hi ha més porqueria. Jo no sé si això té alguna cosa a veure amb la clausura del pic dels
Corbs i la gent el tira allí. Eixe problema el portem molt de temps i vostè ho sap, hi ha
allí un habitatge que està caient i s’estan ficant xavals, algun dia passarà alguna cosa i el
problema el tindrà l’Ajuntament. He sentit dir al Sr. Civera llocs on poden assajar els
conjunts de teatre, si té ocasió llija avui el periòdic Levante i veurà el problema que
tenen, perquè l’Església reclama el seu, i se’n van al carrer, li ho dic per si vol posar
algun remei però així estan les coses.”

El Sr. ALCALDE contesta: “S’està construint al costat de la Casa de Cultura un
edifici nou. El Sr. Civera ha dit que ha assumit errors del passat com si foren seus i per
això s’han retardat les obres, però avui en dia estan molt avançades, quan vulgues pots
veure’l. Allò altre, eixos solars que dius, estan ja les obres informades i supervisades, de
fet el contractista, el promotor pot començar pràcticament ja.”


